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ACTA DEL CONSELL DEL DISTRICTE 
 

Identificació de la sessió  
Núm.: 3/2022 
Data: 21 de juliol de 2022 
Caràcter: ordinari  
Horari: de 18.30 hores a 22:03 hores 
Lloc: Seu del Districte de Ciutat Vella, plaça Bonsuccés, 3, 3a planta 

 
Assistents  
 
Presidenta del Consell 
Marina Gassol Ventura 

 
Vicepresidenta del Consell 
M. José Arteaga Muñoz (GMDPSC-CP) 

 

Regidor  
Jordi Rabassa i Massons (GMDBComú-E) 

 
Consellers i conselleres  
Natalia Martínez Rodríguez (GMDBComú-E)  

Aída San José Rilova (GMDBComú-E) 

Santiago Ibarra Oriol (GMDBComú-E) 

Patrícia Martínez i Àlvarez (GMDBComú-E) 

David Pequeño Gutiérrez (GMDBComú-E) 

Andrés Pérez Conte (GMDBComú-E)  

Patricia García Torres (GMDPSC-CP)  

Joan Julibert Jiménez (GMDPSC-CP)  

Oriol Casabella Troncoso (GMDPSC-CP) 

Jaume Tomillero Cabot (GMDERC-AM)  

Alba Segura Gomila (GMDERC-AM) 

Jordi Callejo Moya (GMDERC-AM) 

Laura de la Cruz Termes (GMDERC-AM) 

Julia Barea Sánchez (GMDCs)  

Tahir Rafi Khanun (GMDCs)  

M. José Chacón i Salvador (GMDJxCat) 
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Ordre del dia 

A) Aprovació de les actes de la sessió ordinària del 19 de maig i de la sessió 
extraordinària de l’1 de juny del 2022. 

B) PART INFORMATIVA 

1. Despatx d’Ofici. 
2. Informe de Regidoria. 
3. Informe per revertir la contaminació acústica a Ciutat Vella. 

C) PART DECISÒRIA 

1. Pla Especial Urbanístic Integral per a la regulació de l'equipament situat a la 
Plaça Verònica 2 i Modificació dels elements número 166, antic Borsí o Casino 
Mercantil i el número 592, Casa Manuel de Compte, del Pla Especial del 
Patrimoni Arquitectònic Històric Artístic de la ciutat de Barcelona. 

2. Canvi de denominació del carrer de l’Almirall Churruca pel de carrer Miquel 
Pedrola. 
 

D) PART D’IMPULS I  CONTROL 
 

a) Proposicions 

 1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC 
perquè,  
• Atès que a la Taula de Salut Mental del districte es va acordar 

implementar els objectius i accions del Pla de Salut Mental de 
Barcelona al districte. 

• Atès que segons les dades territorials de l’Agència de Salut Pública 
de Barcelona demostren el greu problema de salut mental que hi ha 
actualment al districte. 

• Atès que el col·lectiu de infants, adolescents i joves del districte 
viuen situacions realment complicades. 

• Atès que una qüestió fonamental per la prevenció és la informació i 
la conscienciació. 

Que el districte de Ciutat Vella dugui a terme a curt termini les 
següents iniciatives: 
1.Que s’elabori una campanya informativa en el que es despengin 
els objectius del pla de salut mental de Barcelona però adaptat a les 
necessitats del districte. Que sigui físicament en espais freqüentats 
pel col·lectiu sobre el que volem tenir incidència i també a les xarxes 
socials del districte. 
2.Que en el marc del proper Pla de Salut Mental de Barcelona 
s’elaborin mesures específiques pel Districte de Ciutat Vella en les 
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que es faci especial èmfasi a les necessitats dels infants, 
adolescents i joves.  

 2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans 
perquè,  

• Atès que els usuaris de les Pistes Esportives han presentat diferents 
queixes en referència al estat en el que es troben. 

• Atès que les Pistes Esportives són espais utilitzats per la infància i el 
jovent del districte, i també per les diverses entitats. 

• Atès que l'esport és una eina de cohesió social i que és útil per 
l'aprenentatge de diferents valors. 

• Que els Govern Municipal juntament amb l'Institut Barcelona 
Esports (IBE) faci una auditoria de les pistes esportives de Ciutat 
Vella. 

• L'informe resultant, que s'haurà de presentar en el Consell Plenari 
de la Ciutat Vella abans que acabi l'any, han d'aparèixer les 
deficiències de les pistes esportives, les millores que es realitzaran 
per adequar les instal·lacions i establir un calendari i un pressupost 
específic para  a resoldre els desperfectes que sofreixen les Pistes 
Esportives. 

 3. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè,  
• Atès que el 24 de juny del 2020 el Sindicat d’habitatge del Raval i la 

Xarxa de suport mutu del Raval van ocupar l’immoble de l’antiga 
Escola Massana ubicat a la plaça de la Gardunya per donar sortida 
a les mancances socials, la crisi econòmica i les dificultats de 
famílies del barri. 

• Atès que l’epidèmia ha convertit la precarietat i la pobresa 
estructural en emergència. 

• Atès que el barri del Raval ocupa el lloc número 22 dels barris de 
Barcelona amb menys renda, d’un total de 73. 

• Atès que passat dos anys la situació d’aquest col·lectiu continua 
enquistada per la inacció del govern municipal. 

• Atès que durant aquests dos anys els col·lectius que operen a 
l’antiga Escola Massana estan demostrant una trajectòria sòlida i 
arrelada en l’ajut comunitari a les veïnes i veïns del barri que ho 
necessiten. 

• Atès que el col·lectiu ha manifestat la voluntat d’obtenir la cessió de 
l’espai. 

• Atès que l’espai actualment no reuneix els mínims estructurals per a 
poder efectuar una cessió d’ús per part de l’administració. 

Demanem al govern municipal : 
 
1. Que el govern del Districte Ciutat Vella assumeixi el compromís de la 

realització del projecte i posterior construcció d’un equipament de 
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vida comunitària, en l’actual emplaçament de l’antiga Escola 
Massana, per atendre les diverses necessitats socials dels veïns i 
veïnes del districte. 

2. Que en el disseny de l’equipament, a mes de les entitats referents, 
s’incorpori també el col·lectiu “Antiga Escola Massana” per tal 
d’aportar el seu coneixement i experiència acumulada en el temps de 
l’activitat i dinamització de l’espai que desenvolupen des de fa dos 
anys . 

3. Que es generi un espai d’acompanyament al col·lectiu “Antiga Escola 
Massana" per conèixer tots els mecanismes per l’obtenció de la 
cessió d’ús de l’espai mitjançant l’autogestió. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 
 

4. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal PSC perquè,  
• Atès que hi ha una necessitat clara de comptar amb més espai per 

dur a terme l’activitat del CAS Lluis Companys.  
• Atès que s’han viscut episodis puntuals de violència a l’exterior del 

CAS Lluis Companys causant sensació d’inseguretat als entorns. 
• Atès que es genera pressió als comerços del voltant.   
• Atès que veïns, veïnes i comerciants de l’entorn expliciten queixes 

concretes sobre situacions d’inseguretat.  
  

Instar a la Generalitat, al Consorci Sanitari de Barcelona i a l’Ajuntament 
de Barcelona tenir com a prioritat busca una nova ubicació al CAS Lluis 
Companys per tal d’aconseguir un millor espai que permeti oferir una 
millor atenció i servei als usuaris i usuàries. 

c) Precs 
 

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè,  
• Atès que la neteja dels espais de gossos és notablement deficient 
• Atès que hi ha moltes queixes per parts dels veïns/nes de l’estat  i 

manteniment de les àrees d’esbarjo per a gossos al districte. 
• Atès que la neteja i desinfecció d’aquestes àrees és notablement 

insuficient 
• Atès que el  col·lectiu de persones amb gos al districte és molt 

nombrós 
• Atès que cal equilibrar els usos específics de l’espai públic. 
• Atès que hi ha elements perillosos a les zones de gossos. 

Que el govern de Districte dugui de manera immediata la millora del 
manteniment i neteja de les àrees d’esbarjo per a gossos al districte: 
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1. Estudiar, conjuntament amb el veïnat i escoltar les seves inquietuds 
per dur a terme les millores en cada espai d’esbarjo per a gossos al 
districte. 
2. Revisar la freqüència de neteja de tots el espais d’esbarjo de gossos 
del districte 
3. Realitzar les millores de manteniment de cada espai d’esbarjo per a 
gossos al districte. 

 
6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè,  

• Atès que els diferents gestors d'Equipaments Esportius han mostrat el 
seu desconcert per la falta de publicitat que fa el Govern per a promoure 
l'esport i els CEMs de Ciutat Vella.  

• Atès que varis Equipaments Esportius de Ciutat Vella han perdut una 
gran quota de persones usuàries. 

• Atès que el Butlletí de notícies de ciutat Vella des de fa mesos no ha 
publicitat cap notícia respecte a l'esport. 

Exigim al Govern Municipal que revisi el contingut que es publica en el 
Butlletí de notícies de Ciutat Vella per a incloure un espai de promoció de la 
pràctica esportiva que es realitza al Districte i que també inclogui un espai 
per a promoure els diferents Equipaments i Espais Esportius dels que 
disposem al Districte de Ciutat Vella. 

7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans perquè 
• Atès que hi ha diferents comerciants que han denunciat la situació 

d'inseguretat que es percep en la zona situada entre els carrers Carme - 
Hospital - Egipcianes - Maria Aurèlia Campany.  

• Atès que la temporada alta ja està en marxa i que és el moment que 
tenen diferents comerciants de recuperar-se econòmicament. 

Demanen al Govern Municipal que s'intensifiqui la presencia de Guardia 
Urbana a la zona que es troba entre els carrers Carme - Hospital - 
Egipcianes - Maria Aurèlia Campany per evitar la sensació d'inseguretat. 

 8. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè,  
• Atès que el 10 de juny del 2006 s’inaugurà la plaça Charles Darwin i des 
de llavors poques actuacions de manteniment s’han executat. 
• Atès que la plaça té problemes estructurals que permeten les filtracions 
d’aigua al CEM Marítim, impossibilitant en moltes ocasions el 
desenvolupament de les activitats del mateix centre. 
• Atès que en el pavelló juga el Barceloneta Futsal en 2a divisió B 
nacional, i no poder disposar de la pista en perfectes condicions els 
ocasiona dificultats amb la Federació de Futbol Sala i la permanència de la 
categoria per causes alienes a les esportives. 



Districte de Ciutat Vella 

 

6  

• Atès  que les filtracions venen ocasionades per una jardinera de grans 
dimensions, actualment descuidada, i per unes claraboies en un estat 
deficient. 
• Atès que moltes de les llambordes per les seves característiques i la 
poca resistència al pes de les grues, que són imprescindibles pel 
manteniment dels edificis de la plaça, estan en mal estat. 
 

Demanem que el districte de Ciutat Vella insti a qui correspon la retirada de 
la jardinera, l’arranjament de les claraboies i les llambordes de la plaça que 
estiguin malmeses per erradicar les filtracions al subsòl que malmeten les 
instal·lacions del CEM Marítim. 

 9. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè,  
• Atès que el carrer Petons és un carrer sense sortida, d'uns dos metres 
d'amplada per uns quasi 100 metres de llargada. 
•  Atès que el carrer Petons amb la seva tortuositat i amb dues galeries 
que s'eixamplen, té una visibilitat incerta de la totalitat del carrer. 
• Atès que les característiques d'aquest carrer han estat escenari ideal de 
fets il·lícits i incívics, com ara robatoris, consum de drogues i agressions 
sexuals. 

Demanem Que el districte de Ciutat Vella realitzi les gestions i obres 
oportunes per a poder portar a terme el tancament nocturn del carrer 
Petons d’acord a la voluntat veïnal. 

d) Preguntes 

10. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup municipal ERC 
perquè: 

• Atès els greus problemes de convivència a les finques de alta 
complexitat del carrer Robadors;  

• Atès que els/les veïns i veïnes han fet gestions i queixes amb 
l’administració pública per tal de denunciar l´activitat de meublés (punts 
de lloguer de habitacions per exercí la prostitució) 

Quants punts han cessat la seva activitat durant al mandant al carrer 
Robadors? En quin punt està el processos administratius per el cessament 
de l´activitat, que tantes molèsties ocasiona els veïns i que han denunciant 
en diverses vegades. Sol·licitem que en el transcurs del Consell Plenari ens 
sigui lliurada copia per escrit de la resposta oral. 

 
e) Seguiment de Proposició 
 
f) Seguiment de Prec 

 
 

E) DECLARACIONS INSTITUCIONALS 
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Desenvolupament de la sessió  
 

La presidenta 
  
Doncs comencem, molt bona tarda a totes i a tots. Iniciem aquest plenari, l'últim abans 
de vacances. 

A) Aprovació de les actes de la sessió ordinària del 19 de maig i de la sessió 
extraordinària de l’1 de juny del 2022 

La presidenta constata que s’aproven les actes esmentades. 

B) PART INFORMATIVA 

1. Despatx d’ofici 

2. Informe de Regidoria 

3. Informe per revertir la contaminació acústica a Ciutat Vella 

La presidenta  

Perfecte, doncs seguim, passem al següent punt, que seria ja l'informe de Regidoria. 
Recordar ja els temps, divuit minuts pel regidor en tres torns que tanca el propi regidor 
i nou minuts en dos torns per la resta de grups. Temps pel regidor. 

El regidor 

Molt bé, doncs bona tarda a tots i a totes. Som en un nou Plenari de Districte, el 
Plenari de Districte que cau enmig de l'estiu i, per tant, enmig de la temporada 
turística, enmig de la temporada en la que molta gent ens visita i en la que també, ah, 
doncs, hem de celebrar la celebració de les festes majors, la Festa Major del Casc 
Antic i la Festa Major del Raval. Properament vindran les següents, però aquestes han 
sigut dues festes majors en les que hi ha hagut, ah, moltíssima activitat. 

Per fi hem pogut fer-les de forma normalitzada. Hi havia moltes ganes de que hi 
hagués vida comunitària. Hi ha hagut més activitats que mai. Hi ha hagut més 
presència de carrers que mai. I és, doncs, ah, important recalcar-ho, recordar-ho i 
agrair també a les comissions de festes i a totes les entitats que han treballat per fer 
aquestes dues festes majors, en un espai públic que ha estat usat pels veïns i les 
veïnes de Ciutat Vella per ocupar l'espai, per expressar-se, per reivindicar-lo també 
com a propi i per fer aquestes activitats, ah, de Festa Major, que és el moment en què 
tots ens retrobem. Estava parlant d'un espai públic molt usat i deixeu-me que faci 
servir aquesta expressió, perquè efectivament ho és, tant per veïns i per veïnes com 
també per, per visitants. I, ah, moltes vegades ens ha passat que hi ha espais que 
estan excessivament massificats i creiem, des del Districte i des de la regidoria de 
Turisme, que necessitem regular el turisme i per tant necessitem controlar què és el 
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que està passant en els nostres carrers i les nostres places. 

Al cap i a la fi, es tracta d'una activitat econòmica que utilitza, ah, utilitza els nostres 
carrers i les nostres places i, per tant, hem de trobar un equilibri. Vull agrair que hi hagi 
alguns guies turístics oficials que han vingut també en aquesta sessió, ah, que ens 
vam poder reunir ahir amb ells mateixos. Ah, i en tot cas, ah, sí que dir que Ciutat 
Vella, en tant que Districte que acostuma a ser innovador a l'hora d'implementar 
polítiques públiques, ha tirat endavant, primer, ah, conjuntament amb la regidoria 
d'Habitatge, un decàleg de bones pràctiques amb les dues associacions de guies 
oficials que operen a la ciutat, que agrupen a uns vuit-cents, ah, guies oficials. I seguit 
d'aquest Decret de bones pràctiques, un Decret, perdó, aquest, aquest acord de bones 
pràctiques, un Decret de guiatge que el que fa, que ara mateix està en exposició 
pública, i que el que fa és limitar el nombre de persones que poden anar amb un guia 
a prohibir també els altaveus i determina quines han de ser les ocupacions en alguns 
espais i també, ah, la, algunes direccions, amb la voluntat sempre de buscar aquest 
equilibri prioritzant la vida veïnal. 

Per tant, ara mateix està en exposició pública, però arribarà un dia que serà ferm i a 
partir d'aquí caldrà fer tota la feina d'informació i posteriorment la sanció, si s'escau. 
Però en tot cas, sí que des del Districte creiem la necessitat de poder regular i 
controlar aquesta activitat econòmica que té un impacte important en la nostra, en els 
nostres barris. De la mateixa manera que quan parlem d'espai públic, parlem també 
d'ocupació, d'altres ocupacions de la via pública, i n'hi ha una sense cap dubte, que 
són ah, els vetlladors, les terrasses en una, en un espai de xarxa, de trama medieval i 
moderna i, per tant, amb carrers estrets, carrers poc rectes en aquest sentit, doncs de 
quina manera podem fer que l'activitat econòmica també sigui compatible amb la vida 
veïnal. Considero que a Ciutat Vella, ara mateix, després de la COVID, hi ha massa 
terrasses i, per tant, el que hem fet ha sigut anar a, anar, ah, revisant una per una 
totes les sol·licituds de consolidació de les terrasses extra COVID, i en aplicació de la 
normativa, el que hem fet ha sigut ja anar comunicant a tothom què és el que ha de 
fer. De les dues-centes seixanta-vuit extra COVID, llicències extra COVID permeses i, 
per tant, que s'han donat, ara mateix, doncs més de dues-centes trenta ja saben que 
han de treure la seva terrassa i no ho estan fent. 

Això vol dir que hi ha una trentena que es consolidaran, tota la resta no es consolidarà. 
Però insisteixo en que hi ha un sector que no està retirant les terrasses quan ja se'ls hi 
ha comunicat que ho han de fer. Això és una irresponsabilitat, és una insolidaritat, 
crec, dins de la gestió de l'espai públic i hauríem d'apel·lar també, doncs, a que els 
negocis i absolutament tothom que utilitza l'espai públic de Ciutat Vella ha de ser 
respectuós, ah, tant amb la pròpia Ciutat Vella com, com amb les directrius que es 
donen des del Districte. I en aquest cas, si hi ha una comunicació que s'ha de retirar 
una terrassa, el que s'ha de fer és retirar-la. Ah, vam celebrar la Comunitat Rambla fa 
un parell de dies, hi havia un sentiment, i ja va sortir en diverses ocasions la necessitat 
també de limitar les terrasses en algun tram més estret de les Rambles i, per tant, 
aquesta és una de les demandes que va sortir d'aquesta Comunitat que nosaltres 
també entomarem, de la mateixa manera que haurem de revisar també aquesta 
excepcionalitat en aquests tres espais: Joan de Borbó, plaça Reial i Rambles. Una 
excepcionalitat en la que les terrasses tenen una hora més, més enllà de tot, de tota la 
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ciutat. 

Per tant, doncs, necessitem regular l'espai públic i seguim amb les inspeccions, més 
de dues-centes que s'han posat amb tot, durant tot aquest any i seguim encara amb 
les inspeccions i posant-ne més. Recordem també les zones acústicament 
sancionades en horari nocturn i després parlarem en un informe que s'ha fet, ah, i que 
presentem en aquest plenari, justament per tenir el debat sobre, sobre el soroll i la 
problemàtica del soroll que patim els veïns i les veïnes de Ciutat Vella. 

I recordar també, doncs, que hem suspès les llicències d'algunes activitats, algunes 
activitats de pública concurrència que anirem a una aprovació del Pla d’Usos passat 
de la modificació, ah, perdó, del Pla d’Usos passat l'estiu. Recordar també, per anar al 
més sintèticament possible, que hem iniciat el procés, hem iniciat, ah, la jornada de 
treball amb la plaça dels Àngels. I passat l'estiu, per si passat l'estiu haurem de tornar 
a fer una convocatòria per veure de quina manera seguim. Tenim a tocar el retorn del 
procés participatiu de Doctor Fleming i la Gardunya. Hem finalitzat el de Pou de la 
Figuera i es queda amb una comissió de seguiment i amb totes les accions que hem 
de seguir duent a terme. En matèria d'habitatge, ah, doncs ara mateix totes les 
promocions d'aquests habitatges que veiem que no estan ocupats i que són públics 
que hem adquirit recentment o en el darrer mandat, totes estan actives, ni que sigui 
administrativament. 

Ja hem començat les obres a Botelles 16 i Hospital 116. Estem pendent de butlletins a 
Robador 25-27, que són tretze habitatges i al tornar de l'estiu començarem Comte 
Santa Clara, Joan de Borbó 44, Robador 33. I per tant, hi haurà una activitat també en 
termes d'habitatge que en els propers mesos s'aniran ja activant i podran entrar veïns i 
veïnes. La contracta de neteja segueix amb la seva implementació. Va més lent que 
ens, ens, del que ens agradaria i no estem satisfets de la seva, dels, dels resultats que 
està donant a la via pública. Considerem que encara, encara hi ha marge perquè 
aquesta contracta treballi millor i puguin estar als carrers més nets. Diem, eh? que no 
estem satisfets, però que la contracta encara no s'ha implementat del tot. I després, 
doncs, a part de moltes altres obres que estem fent, recordar que estem en una 
transformació important del Districte. 

D'una banda, la Via Laietana, que, com sabeu, ha estat també denunciada amb unes 
denúncies que no tenen cap mena de sentit per aturar les obres i que els jutges ja ens 
estan dient, doncs que evidentment no hi ha cap raó perquè la voluntat és fer una Via 
Laietana més veïnal per veïns i veïnes i en la que passin molts més cotxes. I, abans 
d'ahir ja vam anunciar que passada la Mercè començarem les Rambles, les obres de 
les Rambles, unes obres molt esperades i que començarem per la part baixa per la 
part de Colom i que té una ramificació molt important en el sud del Raval Sud, ah, amb 
la desaparició del carrer del Portal de Santa Madrona, la creació d'una gran plaça i la 
reurbanització també, de bona part de l'avinguda Drassanes, del final de l'avinguda 
Drassanes, amb una urbanització que vindrà a transformar aquest sud del Raval que 
necessita, entre altres coses, també una transformació urbanística. 

I fins aquí ho deixo. Moltes gràcies. 

La presidenta obre el torn de la resta de grups municipals. 
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La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Gràcies, presidenta. Començant, vull agrair públicament a totes les entitats, veïns i 
veïnes i tècnics de l'Ajuntament que han fet possible les festes populars de les que 
hem gaudit: els Cors Muts de la Barceloneta, la Gran Festa de la Música i els passa 
carrers al Casc Antic, amb un pregoner d’honor com el Xavi Claveguera, persona 
referent del barri que tant ha lluitat per les festes populars. Un èxit de participació 
veïnal. I les festes del Raval, que han omplert cada plaça de música i sopars populars. 
Pregonera d'honor de l'entitat Diàlegs de Dona, que demostren cada dia la riquesa de 
la diversitat. Un luxe. De veritat, moltes gràcies a tots i a totes els que ens han portat 
aquesta alegria després de dos anys de restriccions.  

Avui podria parlar de moltes coses, però em centraré en tres aspectes. Tot arran, 
bueno, però avui el grup d’Esquerra Republicana li faré la següent reflexió en quant al 
Pla de Mobilitat:  

Tot és arran del Pla de Mobilitat 2018-2024, en què en el document inicial compartim 
una gran part de la diagnosi i de les propostes del document: reduir l'ús del vehicle 
privat, fer itineraris per bicicletes i augmentar la seguretat del vianant. 

Fins aquí tot perfecte. A més, estaven inclosos els quatre barris del Districte, cadascun 
en les seves peculiaritats, però arriba l'hora d’aterrar la gran idea i portar-la a la 
realitat. I aquí és on ens desmarquem totalment del seu plantejament. Li faig un resum.  

Raval: Canvis de sentit de carrers absurds que creen caos. Justificació donada pel seu 
conseller per baixar el número de vehicles circulant. Just ahir vaig indicar a una 
ambulància com arribar al CUAP. Un dels punts on arriben tres carrers és l'entrada 
d'un pàrquing i al carrer on tenim tres escoles, tres instituts i una escola bressol. Caos 
que posa en perill els nostres infants. I ara la nova DUM. La veritat, continua tenint la 
mateixa sensació d'incompliment continu de la norma que tenia abans. Potser el 
problema no era la norma, sinó la sensació d'impunitat que tenen els que la 
incompleixen reiteradament. El 17 de juliol s'acaba el procés participatiu de Casc Antic 
i Gòtic.  

Gòtic: Propostes vint i cinc, que bàsicament són per defensar-se dels incompliments 
de càrrega i descàrrega fora d'hores, protegir els entorns escolars o de les propostes 
que fan vostès mateixos, a l’eix ciclable del carrer Ferran. Gòtic, vint-i-cinc, eh, sí, eh... 

Casc Antic. Seixanta-cinc propostes. La més alta de tots els processos participatius. 
Felicitats. Seixanta cinc propostes de les sessions i del Decidim d'una població de vint-
i-dues mil quatre-centes persones. 

Doncs tenim escoles que es preocupen que, perquè han augmentat substancialment el 
trànsit que preguin mesures. Però és que vostès ja tindrien d'haver pres aquestes 
mesures quan va començar la reforma de la Via Laietana i qüestions relacionades amb 
el mercat, perquè la mobilitat afecta greument els negocis del mercat. Però vostès 
només han previst posar una pancarta. Un petit detall com a exemple. Ara, com 
l'entrada al barri es farà servir, segons els que van explicar, és el carrer Amadeu Vives, 
que té un institut escola i que a dies d'ara té una pilona que tants problemes ha donat 
a l'escola, a les hores d’entrades i sortides. Això només farà augmentar els problemes. 
I sap per què li passa tot això? Perquè no escolta. I tampoc és versàtil. Tenim un canvi 
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de model arran de la pandèmia. El repartiment a domicili és molt més intensiu que el 
2018. També el número de furgonetes ha augmentat. Des del nostre grup crec que 
tenim molta feina per davant i repensar el que, repensar, el Pla pensant en els veïns i 
veïnes, els comerciants, les persones que treballen a al nostre Districte i també els 
visitants que cada dia passegen pels nostres carrers. Demanem una participació real. I 
en tot això, a més, és un Pla de Mobilitat que creï consens, que tingui una realitat que 
ens faci la vida més còmoda com a objectiu principal. Ai, perdó, que es deixava la 
Barceloneta.  

La Barceloneta: Que l'any que ve s'acaba el Pla de Mobilitat i a dia d'avui no tenen el 
Pla de Mobilitat aterrat al seu barri. 

Entenc quan els seus ciutadans es queixen que no es tenen en compte i que la 
Barceloneta no existeix. I és que en aquest cas tenen raó. Però veient els resultats 
dels diferents barris, potser millor per a ells.  

La neteja, la nova contracta, el Pla de xoc. Ja sé que fa molt que no plou. És una 
excusa del Govern, però la pregunta és fàcil, perquè Barcelona va gastar menys diners 
en neteja el 2021, quan a l'informe de regidor del desembre passat especifica la gran 
despesa de neteja extra que es va fer en el Cuidem Barcelona. En què ha quedat? 
Una campanya de màrqueting sense suport econòmic? Que el Districte està brut és 
una certesa. Que la nova contracta no està donant els resultats esperats també és una 
certesa. Vostè ho ha dit. Però què esperaven, tenint la mateixa empresa que ha 
guanyat el concurs que quan, que era la passada? Però que hagin mentit dient que 
s'abocaven més recursos el 2021 per neteja i que quan veus els comptes generals no 
quadrin els diners és molt greu. Pensin que és la segona preocupació a Barcelona, 
després de la seva gestió, però jo crec que van molt vinculades les dues coses. I per 
últim, vull comentar coses que no es podien fer i al final sí que s'han pogut fer perquè 
era voluntat política, com sempre hem dit. 

Fer desaparèixer els trixis de Ciutat Vella. Molt bé. Només han calgut set anys de 
patiment. I ho heu fet perquè, com sempre hem dit, tenen les eines necessàries i el 
Decret de guiatge de que ha parlat. A més a més, molt ambiciós. Però es podria 
emportar alguna sorpresa, perquè el terme que s'aplica com a grups guiats que es 
podrien considerar amb finalitats turístiques és molt ampli i ambigu. I a més, és difícil 
identificar a simple vista. I al final, els grups que més problemes estan creant a l'espai 
públic són els anomenats free tours, que gairebé queden fora de la norma. Per una 
part, seria bo que es tingués en compte que en el número de persones per grup hi han 
casos excepcionals, com els grups escolars o les persones amb mobilitat reduïda que 
els hi cal acompanyant. I per últim, com sempre estem el pitjor en l'aplicació de la 
norma. Demanem claredat, bona fiscalització, perquè si no acabarem, si no, ens 
trobarem amb professionals que cumplen la norma escrupolosament del Decret i 
persones sense cap tipus de llicència, fent a l'agost i veïns emprenyats perquè no es 
compleixen les normatives. Moltes gràcies. Ai, perdó. I aprofitat aquest espai voldria 
fer dues preguntes al regidor. Primer, quin equipament es farà i, llegeixo textualment 
del Butlletí Oficial de la Província del 14 de juliol de 2022, Aprovació definitiva del 
projecte de rehabilitació integral de l'edifici situat a la plaça de la Llana, número 23, per 
abocar hi serveis d'acolliment residencial al Districte de Ciutat Vella. Mai he sentit 
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parlar d'aquest equipament i voldria saber què és. 

I després, on anirà el parc infantil a l'escassa part de la plaça que quedarà a la plaça 
dels Àngels, ja que ens van explicar que quedarien només quaranta metres entre 
edifici i edifici. Això és un carrer. On anirà el parc infantil? 

Moltes gràcies. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. M'agradaria començar aquest Plenari felicitant a Fàtima Ahmed 
per la merescudíssima Creu de Sant Jordi. Obre una porta per a totes aquelles dones 
d'origen divers que tinguin un exemple a seguir, i està clar que la Fàtima ho és. També 
volem agrair a totes les persones i entitats que han fet possible la Festa Major del 
Casc Antic i del Raval. Heu aconseguit que després de dos anys de pandèmia podem 
gaudir dels carrers i places de tots dos barris. Avui el regidor ha parlat d'uns temes. 
L'informe del regidor en parla d'uns altres i nosaltres en parlarem d'uns altres temes, 
perquè en el Districte passa tantes coses que és impossible demanar explicacions de 
tot. I quan ho fem, les respostes són bastant curtes i no donen resposta aquelles, 
aquells neguits que tenim. Encetarem amb uns fets que ens semblen greus i des 
d'aquí, eh, no es parlen i no s'hi posa gran interès per resoldre i per solucionar els 
problemes que tenen dia a dia els ciutadans. Hem de denunciar públicament la falta 
d'alternativa que tenen els veïns de la Barceloneta per poder anar a diferents llocs del 
Districte. 

Sí, parlem de mobilitat, parlem del transport públic i parlem del bus 120, una proposta 
de la que hem parlat abastament en aquests plenaris, en diferents comissions i 
diferents consells, però que després de set anys encara continua en projecte. Quan 
arribarà al 120 a la Barceloneta? O almenys, quina alternativa els oferirà als ciutadans 
a la Barceloneta perquè puguin accedir a diferents espais i equipaments de la resta del 
Districte. Set anys, regidor. Set anys de promeses incomplides i de projectes per 
connectar el Districte que queden en terra de ningú. Això sí, el Pla de Mobilitat, 
canviar, canviar direccions de carrers, però el que és més simple que és connectar els 
quatre barris al Districte, això no ho fan.  

Un altre tema que considerem important i és un problema, és el problema que estan 
tenint els gestors dels equipaments esportius del Districte. Sabem que en aquest 
Plenari parlarem abastament de l'esport. Ho fem des de l'oposició, no per part o per 
impuls del Govern municipal. Però no passa res, perquè per nosaltres l'esport també 
és important. Considerem que no és suficient totes les ajudes que s'han donat. Perquè 
la veritat és que els gestors estan ofegats. Ofegats per l'augment dels preus, dels 
subministraments. De la falta d'ajudes, de que s'han passat dos anys obrint, tancant, 
obrint, tancant, obrint, tancant i fent que els usuaris o els membres que passaven per 
les instal·lacions no sapiguessin a què atenir-se. Gestors que porten vint anys 
gestionant el mateix equipament i que no poden més, perquè les despeses són 
superiors als ingressos i s'han plantejat renunciar a la gestió. 

Què pensa fer l'Ajuntament? Fer una subvenció per pagar els subministraments? Però, 
què més? Què pensen fer? O els deixaran tirats una altra vegada? En aquest informe 
parlarem, han parlat de dinamització comercial i del Pla de desenvolupament 
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econòmic. Però, saben el que passa? Que els comerciants estan farts. Ajudes que no 
arriben, quan haurien d'arribar. Perquè quan hi ha un problema en l'espai públic, 
vostès els fan responsables. Perquè quan aixequen la veu ja els hi diuen les coses, 
vostès fan com si no escoltessin. Estan farts de les promeses que vostès fan. Quan es 
tracta de comerç vostès sempre diuen no. Després es preguntaran on és el comerç i la 
resposta serà molt fàcil. El Govern de Barcelona en Comú i del PSC s'ha carregat el 
petit comerç que quedava a Ciutat Vella.  

Ara passarem a coses més concretes que ens sorprenen, i molt. El passat Plenari del 
mes de març, Ciutadans va dur un prec on volíem que a Ciutat Vella celebrés un premi 
anual que girés al voltant de la dona. Sap el que va passar en el Consell de la Dona? 
Que no entenia les entitats ni les persones implicades perquè s'havia rebutjat. No tenia 
cap sentit. Però, com sempre, la realitat els colpeja una altra vegada i els hi fa saber. 
Sap el més greu de tot? Que una de les noies que estaven al Consell va preguntar, 
Aquest prec s'ha rebutjat perquè el portava Ciutadans? Ningú va contestar. Tot molt 
trist, perquè aquí l'oposició no ens traiem les iniciatives a la butxaca. Hi ha darrere una 
feina que ens costa molts mesos i moltes setmanes de parlar amb els veïns i amb les 
entitats per tal de dur iniciatives que siguin concretes i específiques pel territori.  

Per acabar, perquè sembla el dia de la marmota i, i que aquí vingui a l'oposició a 
fiscalitzar la seva feina i que vostès no, no donin resposta ni l'oportunitat de treballar 
de manera conjunta per millorar el dia a dia dels ciutadans i comerciants, li 
demostrarem la seva incoherència que manifesta en tots els plenaris apropant, 
aprovant propostes que després no duen a terme, com sempre.  

Proposta que vam dur de la plaça Terenci Moix. Problemes de neteja, problemes de 
pintades. Vostès diuen que s'ha resolt. Mentida. Segueixen les mateixes pintades en el 
mateix lloc i el carrer sense netejar. Denunciada l'aplicació i en els diferents consells i 
comissions d'aquest plenari.  

La següent proposta va ser posar més papereres al carrer Sant Pere Més Alt. Diu que 
s'ha, que s’ha resolt. Mentira. No és que no s'hagin posat més papereres, és que s'ha 
retirat una de les que, poques que quedaven. Sobre la proposta del criquet, vostès 
diuen que ja s'ha resolt. Mentida, no s'ha resolt. Per, des de, fins que no s'executin les 
obres del camp de Julià Capmany a Sants no es farà res. Això és tenir morro.  

Sobre l'accessibilitat de la parada del bus del 120. Tornem a parlar del 120, que diuen 
que és accessible. Això és una mentida com una catedral, i això s'ho haurien de fer 
mirar. Entre les dues terrasses, les escombraries plenes i com tinguis pressa, no 
passa ni un cotxet ni una cadira de rodes per a aquell espai. Haurien de revisar. Si no 
ho saben fer, no es preocupin, els acompanyarem a totes aquestes parades perquè 
vegin que no són accessibles.  

Pel que fa a la concentració i excrements en, en zones on els infants haurien de ser 
protagonistes, diuen que s'ha començat la campanya. Però els diré que ni Folch i 
Torres, ni, ni Hilari Salvadó ni els jardins de Sant Pau s'han netejat, amb lo qual 
s'haurien de posar ja les piles perquè no podem passar.  

Sou el Govern de d’annexecució, tot a mitges. Tot per començar i res per acabar. Però 
no oblidin que porten set anys governant. 
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La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. M'agradaria començar aquest Plenari dedicant unes paraules a 
un gran company i veí del Districte que ens va deixar la nit al dissabte en plena Festa 
Major del Raval. En Xavi, més conegut com a Alpi, arrossegava una malaltia greu. Ell 
era un home discret. La seva humilitat de vegades el feia passar desapercebut allà on 
era, un incondicional de la plaça del Rei, els dimecres a Via Laietana, els dimarts. Mil 
vespres a Meridiana Resisteix, membre de la SOSI, del Consell per la República i de 
l'Assemblea. Fins fa pocs mesos treballava també en un Pla ocupacional aquí, com a 
extra neteja, era també membre dels Castellers de Barcelona, on era component de la 
comissió sanitària. Dissabte, la plaça de la Gardunya, amb els Castellers de 
Barcelona, hi era fent la seva tasca com sempre. Aquell va ser el seu a reveure. 
Afortunada vaig ser, poder-me acomiadar d'ell i creuar quatre paraules sense saber 
que serien les darreres. Alpi, sigues feliç allà on siguis i aquí seguirem lluitant pels teus 
desitjos d'una Catalunya lliure.  

Després d'aquest petit reconeixement a l’Alpi, ens endinsem en la part més política. 
Som a finals de juliol, acabant un altre curs polític, un curs polític que Junts per 
Catalunya no dona per aprovat al Govern municipal. Porteu molt de temps paralitzats 
en el “Sí se puede”, però les solucions pel benestar dels veïns i veïnes no arriben mai. 
Perquè us feu una idea, anirem concretant accions, projectes, escenaris, 
departaments, per mostrar-vos la vostra ineficàcia.  

Sobre els pressupostos participatius dels nou projectes en total, cinc tenen previsió de 
termini després de les eleccions al maig del 2023. Un no disposa de calendari i 
únicament tres dels projectes estarà enllestit abans de les eleccions. La vostra 
estratègia política és admirable al mateix nivell de la vostra acinèsia. Parlem-ne també 
del vostre ben vist i preat Pla de Mobilitat que sembla que ens hem posat d'acord aquí 
els tres grups de l'oposició. 

Un nyap de tots els Deus, capitanejat pels Comuns i amb la complicitat dels 
Socialistes, vagi ser que duguin les de perdre pistonada. El Pla de Mobilitat del Raval. 
Ho hem dit moltes vegades, però per compromís amb els veïns i les veïnes seguirem 
essent la vostra arracada. És totalment un fracàs. No convenç a ningú, ni a grans ni a 
petits. No ajuda a tenir un barri més amable. Ser vianant actualment és un esport de 
risc, amb tota la permissivitat que tenen els vehicles de mobilitat personal i les 
restriccions d'aquells vehicles que estan regulats per normativa que paguen els seus 
impostos i que, a més, per conduir-los has de disposar d'una formació. Tenim carrers 
amb escoles que han triplicat el volum de trànsit rodat. Veïns que tenen dificultat a 
l'hora de resoldre la seva mobilitat. Conseller Ibarra, la meva paciència en espera de 
resposta és infinita, em deu una resposta d'un veí. Rotondes que no tenen cap 
excel·lència en el radi, no absorbeixen les dimensions dels vehicles i les pilones estan 
rebentades. 

Camions que es queden avariats. La grua triga sis hores i no hi ha alternativa perquè 
heu fet una operació gàbia al Raval. Demanarem una relació què triguen els vehicles 
prioritaris en arribar a destí. I el més segur és que ens posarem les mans al cap. Els 
xofers del transport sanitari estan desesperats i així ens ho han fet arribar. Heu fet les 
primeres sessions de Pla d'accions de mobilitat al Gòtic i Casc Antic. El que diguin els 
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veïns i veïnes comerciants, els fareu el mateix cas que als del Raval? No ens feu 
perdre més el temps per acabar implementant un Pla dissenyat per vosaltres, des del 
vostre raonament més egomaníac, sense reconèixer les necessitats reals de veïns i 
comerciants. En un moment on el comerç post pandèmic està en el darrer sospir, 
vosaltres l’ofegueu molt més. Comerciants que són ells mateixos que es proveeixen 
per baixar costos d'enviament amb el seu vehicle personal. Comandes exprés que fan 
els proveïdors perquè no poden tenir estocatge, perquè no poden fer inversions. 
Comerços especialitzats que tenen clients d'arreu, de fora de Barcelona. Sou un 
malson, una angoixa, un amoïnament, un maldecap i un neguit per a tots ells. 

Parlem-ne de qui els preocupa els veïns i veïnes de Ciutat Vella. Hem percebut que 
les veïnes dels quatre barris, cada barri amb la seva ànima, coincideixen en les 
queixes: soroll, brutícia, ocupació a l'espai públic i delinqüència. A banda de l'informe 
per revertir la contaminació acústica que avui presenteu, quan ja ens hem menjat mig 
estiu i la problemàtica ve de lluny, quines accions teniu, que no siguin artificioses que 
aquestes ja la sabem, per revertir les problemàtiques dels veïns i veïnes de Ciutat 
Vella? I sabeu el més dramàtic, que hi ha indrets on aquestes problemàtiques hi són 
presents totes alhora, en un espai de menys de cinquanta metres quadrats. Exemple, 
plaça del Dubte. No crec que necessiteu que ampliï més la informació. Més de 
cinquanta veïnes i veïns organitzats pateixen aquest desgavell. Espero que la reunió 
que teniu el dia 26 de juliol sigui profitosa i no pas paraules buides com fins ara.  

Parlem-ne de l'altra assignatura sospesa el Govern municipal en referència a 
l'habitatge. Sou l'absurditat de los mantras, unes sonsònies buides d'argument. Aneu 
repetint com a guacamais: manca d'esforç de la Generalitat per fer front a l'emergència 
habitacional, Ajuntament impulsa dos mil habitatges, la Gene només trenta, qui té la 
competència en habitatge a Barcelona és la Generalitat i no fa la feina que li pertoca. 
Sou molt carregosos i la gent ja no us creu. La Secretaria d'Habitatge no és més que 
un òrgan de gestió d'un pressupost que ve donat pel Govern central. Allà on hi sou 
vosaltres i que no heu incrementat un euro més en el pressupost. Un Plan de la 
vivienda que beneficia la resta, però impossible que es beneficiï una ciutat com 
Barcelona, un bono joven del cual no ens podem beneficiar els joves a Barcelona 
perquè els paràmetres no estan equiparats al preu del viure a Barcelona. Això sí, no 
expliqueu que la Secretaria d'Habitatge no ha denegat cap ajut al lloguer, que ha donat 
mil sis-cent ajuts d'emergència a la ciutat de Barcelona per prevenir els 
desnonaments. Les nostres eines funcionen i així queda demostrat. Amb el programa 
Reallotgem, la Generalitat ha destinat quatre milions d'euros i l'Ajuntament no ha 
aportat cap habitatge. I ara el més calent està a l'aigüera. 

Portem més de sis anys esperant la rehabilitació dels habitatges comprats, no 
rehabilitats i no entregats. També culpa de la Generalitat? Des de Junts per Catalunya 
vetllarem pels fons Next Generation que des de, des d'entrada tenim quaranta-dos 
milions i mig d'euros, podent arribar fins i tot els cents milions d'euros. A veure si una 
vegada accelereu la feina, llavors no serà una qüestió de pressupost mal gestionat 
com fins ara. Teniu els diners. Feu el favor de fer la feina i prou de centrifugar les 
responsabilitats. I sigueu rigorosos.  

Per concloure, així ràpid, però no més important. Les festes majors realitzades fins 
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ara, sobretot a la Festa Major del Raval, hi havia poca presència de guàrdia urbana en 
alguns punts, sobretot en les festes nocturnes. Els punts liles són insuficients i només 
puntualment en Festa Major, quan a Ciutat Vella tenim festa major tot l'any és com una 
mica ridícul. Quan parleu en l'informe de regidor sobre les inspeccions i reconeixeu 
que teniu la competència en matèria d'ocupació de la via pública, recordeu-vos a les 
veïnes, a la plaça del Dubte, les veïnes de la plaça del Mar i rodalies a les veïnes del 
passeig del Born. Heu fallat el col·lectiu de persones amb discapacitat. Ahir els 
instal·làveu un canviador promès. A canvi heu deixat els assistents de bany sense lloc 
on canviar-se, dinar o guardar les seves pertinences. És a dir, heu despullat a un sant 
per vestir-ne d'altre. La passarel·la de fusta és molt estreta per anar amb la cadira de 
rodes amb seguretat. 

L'estiu, recordeu que també és per ells. Avui ens heu enviat un document de 
seguiment dels compromisos acordats, que ho recordava també la meva compañera 
Barea, durant el mandat. I la meva sorpresa és que en el Consell Plenari del 16 de 
juliol del 2020 us demano un camí amable pel col·lectiu de gent amb diversitat 
funcional en el carrer Elisabets i Bonsuccés, ja que és un carrer complicat, alhora 
utilitzat per aquest col·lectiu. Poseu la graella que està resolt i que es continua 
treballant amb els col·lectius per diagnosticar les necessitats plantejades. A l'àrea 
adscrita està inclosa en el Pla Mobilitat del Raval. M'ho dieu de veritat? Aquests dos 
carrers, amb el nou Pla de Mobilitat, ha vist incrementat el seu trànsit rodat. Un carrer 
semi pacificat que ara és impossible caminar segur.  

Agrair, per acabar, i crec que és la primera vegada que ho feu en temps i forma, 
l'annex dels indicadors de seguretat, com us vam demanar en el ple anterior. Esperant 
l'informe, passat l'estiu, per poder valorar els efectius i el resultat. 

La presidenta dona de nou la paraula al regidor.   

El regidor 

Efectivament a Ciutat Vella, tal com alguna de vostès ha comentat, no recordo 
exactament qui, ah, ser vianant és un, és un esport de risc, és cert. Ho és des de fa 
molts anys i justament per això, un Pla de Mobilitat. Un Pla de Mobilitat que és la 
primera vegada que es fa al Districte de Ciutat Vella en el que es vol prioritzar el 
caminar a peu. Es vol prioritzar el caminar a peu i, per tant, la màxima comoditat de 
veïns i veïnes, en un entorn en el que tenim una càrrega i descàrrega molt gran i que, 
a més a més, som el centre de la ciutat. 

Per tant, el Pla de Mobilitat és un pla que contempla la millora dels trajectes a peu. 
Intenta treure el, els vehicles de pas i que no aporten absolutament res al Districte més 
capaç i res més. I, ah, intenten fer una proposta per organitzar la càrrega i descàrrega. 
Una càrrega i descàrrega que vostès, ens diuen que som els enemics dels 
comerciants, necessiten els comerciants i nosaltres el que fem és precisament 
multiplicar el nombre d'espais de càrrega i descàrrega, però restringir l'horari per 
intentar ordenar-lo i que no sigui el campi qui pugui. Estar al costat dels comerciants 
també vol dir això, fer un Pla de Mobilitat que el que faci sigui vetllar perquè la càrrega 
i descàrrega sigui el més eficient possible. I no, senyora Barea. No diem sempre que 
no als comerciants, només faltaria. Mai diem que no. El que sempre diem és que hem 
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de veure la viabilitat de les propostes. I a més a més, des de la regidoria de Comerç i 
des de la primera tinència hi ha molts ajuts. Hi ha una, uns programes de Barcelona 
Activa en els que hem fet algunes sessions, quatre sessions en cada Districte en, 
perdó, en cada barri, en les que expliquem tota la cartera de serveis i hem donat molts 
ajuts a les associacions de comerciants perquè es promocionin. 

Per tant, és cert que algunes vegades els hem de dir que no, però no els diem sempre 
que no. Diem que no quan no és viable, com ho diríem a qualsevol altre. I aquest 
mantra de vendre'ns com els enemics dels comerciants és un absurd que, com deia la 
consellera Chacón, també cansa moltes vegades i cansa molt que parlem de 
polítiques d'habitatge, vostès ens retreguin que diem que és culpa de la Generalitat i 
als dos segons el que diu és que el pressupost de la Generalitat és el que ve de 
l'Estat. També passant i fent servir el mateix argument que a nosaltres sempre ens 
critica. Miri, jo li dic al Govern de la Generalitat i ja sé de la influència que tenim tant 
vostè com jo amb el Govern de la Generalitat, que l'única cosa que potser estaria bé 
que podria fer ja demà és posar mil pisos a la borsa d'emergència. A la Mesa 
d’Emergència. Això sí que ho podria fer. És competència seva i s'acabaria la Mesa 
d’Emergència. El que passa és que la Mesa d’Emergència, des de fa molts anys, 
només hi  aboca pisos l'Ajuntament de Barcelona. I, efectivament, hi ha dues mil 
promocions que s'estan movent a la ciutat de Barcelona versus trenta de la 
Generalitat. Si és cert. Vostè es pot pensar que és una proporció adequada. Jo crec 
que és una vergonya, però en tot cas sí que és un orgull que hi hagi més de dues mil 
promocions a la ciutat de Barcelona i les que tenen l'informe de regidoria del Districte 
de Ciutat Vella hi ha unes quantes més.  

Hum... el Pla de Mobilitat deia. Home. Una grua que triga sis hores en sortir. Expliquin-
nos aquest cas, però no s'agafin. Aquest cas tan desgraciat que no poso en dubte, si 
vostè ho diu i entenc que és veritat que una grua va estar sis hores per entrar en algun 
lloc del Raval. És sorprenent, però pot ser que sigui així. Però no agafi aquest cas com 
un, com un tot. Ciutat Vella necessita un nou Pla de Mobilitat, el tenim i el que hem de 
fer és desplegar-lo. I mentrestant, efectivament, doncs sí, hi ha inconvenients.  

Ens diuen també que hem estat set anys sense fer res amb els trixis. Doncs no. 
Justament les polítiques que han portat ara a la situació actual és la conseqüència de 
tota la feina que s'ha fet a Ciutat Vella i el que està passant actualment ha estat liderat 
per Ciutat Vella i des d'aquí les gràcies per la feina, tant de serveis jurídics com 
d'inspecció, com de la Guàrdia Urbana de Ciutat Vella. Perquè amb el coneixement 
d'aquests sis anys, cinc anys, de de massificació de trixis hem arribat allà on hem 
arribat ara i conjuntament també amb la regidoria de Mobilitat. Però si no haguéssim 
fet tot el que hem fet durant aquests anys, no haguéssim conseguit això. 

Hum... repassarem alguns dels compromisos que vostès ens estan dient, doncs que 
no estem complint, perquè si ens hi, si ens hi hem compromès, els hem de fer. I pel 
que fa al tema dels esports, doncs bé, hi ha un increment del preu de l'energia molt 
important en els equipaments esportius. Hi ha també una davallada de les persones 
que poden ser sòcies i, per tant, des de l’IBE ja s'està veient a veure de quina manera 
es pot acompanyar encara més  als equipaments esportius. 

La presidenta obre el segon torn dels grups municipals. 
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La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Gràcies, presidenta. Sis anys i uns quants incendis a diferents punts de tota Ciutat 
Vella, alguns amb víctimes mortals. Molt de temps. Com va dir el meu company Toni al 
principi del mandat, no fa falta que un Govern sigui perfecte, necessito que sigui 
pràctic, citant Aristòtil. Pues vostès no són, no tenen res de pràctic, però de perfecte 
tampoc. Per una part, vostès, estan els comuns que es caracteritzen per oferir 
propostes carregades de bones intencions. Ja ho hem vist. Però massa sovint no han 
sabut executar del tot o res. I només es queden amb bones intencions i pocs resultats, 
com veiem en el Pla de Mobilitat. I per un altre tenim el PSC. On és el PSC? Amb el 
seu model econòmic de creixement turístic, que ha pesat massa en totes les decisions 
estratègiques. El PSC ha tingut una incidència més alta del que ens, li tocaria. Tot i no 
tenir l'alcaldia, tot i que no se'l veu. Tot i sent la tercera força de ciutat. 

El PSC ha anat fent del seu model i una visió, una visió política que no és la nostra. I 
com ja t’he dit en més d'una ocasió, Jordi, tampoc és la vostra. I això creiem que no és 
bo per a la ciutat. Incomoda una bona part de la ciutat, inclosos els votants dels 
Comuns. El Govern, Comuns-PSC, no ha permès assumir la missió que demanava el 
moment i que, i encarar les transformacions que necessitava la ciutat. I ens ha 
condemnat a un mandat perdut, que és el mandat perdut per Ciutat Vella. I el vostre 
desacord és clarament visible. Com avui veiem en aquest, bé, no veiem perquè el PSC 
normalment no sol parlar molt en el plenari. El vostre egoisme per governar junts ha fet 
que a Ciutat Vella vagi endarrere. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

 Gràcies, presidenta. Vostès es presentaven com que no són l'enemic del comerç. 
Doncs quina falta li fa trepitjar una miqueta més els comerços de proximitat del 
Districte perquè no hi ha cap paraula amable respecte a l'ajuda ni a la regidoria de 
Comerç. La veritat és que és molt trist veure com molts comerços estan tancant i no el 
faré responsable, perquè vostè no és responsable de tot el que passa en el Districte. 
Però sí que li puc demanar que s'impliqui molt més en els comerços, que s'impliquin 
molt més en els eixos comercials i que de vegades parli amb ells directament, sense 
que hi hagi cap intermediari. 

Perquè la veritat és que aquestes ajudes no estan arribant ni en temps ni en forma. I 
no l'hi dic jo només, eh? Li ho diuen també les associacions. Aquestes sessions de 
participació de les que parlava de Barcelona Activa, és molt trist veure com hi ha 
moltes coses que es fan, però que després la realitat va molt més enllà. Quan un curs 
es fa des de Casa Gran cap als districtes és molt possible que aquest curs no serveixi 
per a res. Lo que s'ha de fer és de les necessitats concretes que tenen els 
comerciants, fer cursos o fer sessions de participació. Vostès ho fan tot al revés, però 
bueno, no passa res. Entenc que algun curs els hi podrà beneficiar. Però sobretot, 
tinguin en compte que el comerç a Ciutat Vella no és el comerç a les Corts, no és el 
comerç a Sarrià. És un comerç específic, concret i que necessita aquest carinyo que 
tant demanen des de fa molt de temps. Parlàvem, parlava vostè de que ser vianant a 
Ciutat Vella s'ha convertit en un esport de risc. I tant que s'ha convertit! Vostès 
prioritzen els vehicles de mobilitat personal en comptes del vianant. Carrers que no 
passava cap cotxe ara és una carretera i una autopista. Carrers que s'han convertit en 
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aquells espais d'accidents i de sinistralitat. Potser s'ho haurien de fer mirar. Està molt 
bé que parlem de mobilitat, de d'aquells carrers que van o venen o surten o entren. 

Però també hem de ser capaços d'entendre que el Districte s'ha de poder connectar. 
Pot estar connectat d'un barri amb un altre i no que es tingui que fer vàrios transbords 
per poder arribar des de la Barceloneta fins al Palau de la Virreina. Això és molt trist i 
no ho hem parlat abastament. Està molt bé que aquí ens critiqui vostè dels mantres 
que els hi fem, però els mantres, que vostè, diu són la realitat que cada dia colpegen 
una vegada més els ciutadans. Són responsables de governar aquesta ciutat, en lo bo 
i en lo dolent. I només li demano, només li demano que escolti més. Escolti i prengui 
decisions envers aquestes problemàtiques perquè el Districte està per sobre dels 
interessos polítics de qualsevol partit, de qualsevol ideologia. Hem d'estar al costat de 
comerços i veïns, i si vostè no hi està, pues potser s'hauria de replantejar si aquest és 
el seu espai. Parlàvem també d'habitatge i parlàvem d'altres temes que són 
importants, com soroll, brutícia, delinqüència. Però és que aquí, últimament lo de la 
delinqüència ha anat en augment i això li poden dir qualsevol veí, qualsevol vídeo que 
puguin publicar a Twitter, i qualsevol altra situació que s'hi pugui trobar. Passejant pels 
barris, passejant pels carrers i les places veuen, es veuen coses que potser en un 
despatx no es veuen. Així que impliqui’s i baixi més al carrer. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador   

Seré molt breu. Torno a repetir, el Pla de Mobilitat és un nyap. Prioritza tot allò que no 
està regulat. Els propis veïns no podeu moure, no podem moure'ns en llibertat. Les 
DUMs es multipliquen, sí, però no en la necessitat dels comerciants. I senyor Rabassa, 
els exemples que poso són perquè prenguin consciència i són trets de qualsevol teletip 
de qualsevol notícia. I seguiré, seguiré amb la meva matraca perquè em preocupa 
moltíssim que aquest Pla de Mobilitat deixi a ambulàncies que no arribin a destí en el 
seu temps, a bombers que no arribin a les emergències com han d'arribar, o inclús els 
mateixos cotxes de Guàrdia Urbana o Mossos d'Esquadra. Sobre l'habitatge, un ha 
d’aprendre de la seva medicina. Vostè centrifuga i jo faig servir un bumerang i l’ha 
d'entomar molt bé i amb molta esportivitat. Em demana mil pisos per la Taula 
d'Emergència. Doncs perfecte. Vostès suspendran els ajuts d'emergència? Perquè 
d'això no n'he sentit parlar. Només es fa propaganda de les seves pròpies polítiques. 
Sí, només fa propaganda de les seves pròpies polítiques, de les polítiques ben fetes 
per altres administracions, no en diu mai absolutament res. 

La presidenta dona la paraula de nou al regidor per un temps de quatre minuts.    

El regidor  

La Mesa d’Emergència no és de l'Ajuntament de Barcelona. La Mesa d’Emergència, 
qui ha de posar, qui té el percentatge més gran de responsabilitat no és l'Ajuntament 
de Barcelona i, en canvi, el percentatge d'allò que hi aboca per responsabilitat és 
l'Ajuntament de Barcelona. Per tant, eh, no és ni bumerang ni centrifugadora. 

I jo puc parlar molt bé de qualsevol Administració que faci les coses bé. Però vostè em 
parla d'habitatge, i si alguna cosa no fa bé a la Generalitat de Catalunya, en els últims 
mandats o en les últimes dècades, habitatge. Recordo un alcalde d'un partit del que 
vostè prové, o vostè o bona part de la seva gent que es deia Convergència i Unió, que 
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es deia Trias, que ni tan sols tenia un regidor d'Habitatge. I anteriorment tampoc hi 
havia regidors d'habitatge. Hi ha regidors d'habitatge des que hi ha Barcelona en 
Comú al Govern. Per tant, sí que hi ha una voluntat de tenir una política pública 
d'habitatge. En tot cas, hum, sempre el mateix, no? Les bones, les bones intencions i 
els mals gestors. Mirin, hem trobat una solució per al CAP del Raval Nord. Tenim una 
solució per al cap del Gòtic, que a més a més, ens permet tenir més de setanta 
habitatges públics en el cor del Gòtic. Hem comprat Arai 3, i hem comprat algunes més 
que hem anat explicant i d'altres que explicarem. Tenim activades totes les 
promocions d'habitatge públic que hi ha al Districte i que ara per ara no poden estar en 
ús. Hem aturat centenars de desnonaments. M'agradaria veure un conseller o una 
consellera de l'oposició en algun desnonament. És veritat. El 2016 en vaig veure un. 
Va ser l'única vegada, mai més. Parlen de molta implicació, però la implicació també 
és baixar al carrer. 

I la implicació també és enfangar se. I nosaltres ho fem, totes i cadascuna de les 
setmanes. Ni un conseller o consellera de l'oposició al costat de veïns i veïnes quan 
els desnonen de manera injusta. També, Mestres, Casals i Martorell s'acabarà d'aquí a 
ben poc.  

Hem iniciat la transformació de dos eixos centrals, la Rambla i la Via Laietana. Sí, mil 
dies tard la Rambla, tenen raó, però hem començat i això no hi ha qui ho aturi.  

El Decret de guiatges, innovant també amb el tema de la regulació del turisme. Tenim 
una plaça Sant Miquel i d'altres urbanitzacions que són exemples a nivell internacional. 
Tenim més guàrdia urbana que mai perquè també hi ha aquella cosa que nosaltres 
som anti Guàrdia Urbana. Al Districte de Ciutat Vella tenim més guàrdia urbana que 
mai i que funciona d'una forma més eficient que mai. I hi ha més ajuts al comerç que 
mai, amb una regidoria del Comerç que tira endavant ajuts per al comerç. Més que 
mai. I en pandèmia, exactament el mateix. Per tant, tenim un projecte de Districte i 
aquest projecte és que Ciutat Vella és un lloc on viure. I el, precisament perquè és un 
lloc on viure hem de regular l'activitat econòmica, hem de regular el turisme, hem de 
regular la mobilitat, hem d'endreçar les terrasses, hem de tirar endavant plans 
d'inspeccions que en aquest Districte no hi havia Pla d'inspeccions. Hem de tirar 
endavant Pla d'inspeccions i hem de tirar endavant totes aquelles polítiques que 
beneficiïn a la majoria dels veïns i veïnes. 

I sí, hi posem ideologia, evidentment, perquè som un partit polític amb una ideologia 
pròpia i darrere de cada política pública hi ha una ideologia. No hi ha ni una sola 
política pública que sigui neutra. Totes tenen ideologia, totes. I nosaltres li posem. El 
que passa és que no ens n'amaguem i ho expliquem, eh? Tenim la voluntat sense cap 
mena de dubte, per treballar per aquells menys privilegiats. I que aquells privilegiats, 
els que volen una interlocució directa amb el regidor perquè sempre l'han tingut, han 
de passar com si fossin ciutadans de peu, exactament igual. El regidor no parla amb 
els privilegiats de tota la vida senzillament perquè aquests ho volen. El que fem és que 
tothom passa pel mateix sedàs i m'és igual que sigui el president d'un eix comercial 
que que sigui un veí de peu. Absolutament tothom. I tots tenen, vostès, poden veure la 
meva agenda pública i els meus col·laboradors exactament igual. Per tant, treballar i 
fer polítiques públiques exactament igual per a tothom, amb una prioritat de les classes 
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populars, que això és Ciutat Vella, un Districte de classes populars, i veure de quina 
manera podem equilibrar un dels problemes que efectivament tenim, que és aquesta 
massificació de tantíssimes coses a l'espai públic, ja siguin terrasses, ja sigui 
persones, ja sigui manifestacions, ja sigui el que sigui, equilibrar-ho sempre prioritzant 
la vida quotidiana i la vida comunitària. I això dona resultats. 

La presidenta li comunica que ha exhaurit el temps d’intervenció.  

El regidor 

I bé, en tot cas, moltes gràcies per les propostes que han fet de millora del Districte. 

 

C) PART DECISÒRIA 

1. Pla Especial Urbanístic Integral per a la regulació de l'equipament situat a la 
Plaça Verònica 2 i Modificació dels elements número 166, antic Borsí o Casino 
Mercantil i el número 592, Casa Manuel de Compte, del Pla Especial del 
Patrimoni Arquitectònic Històric Artístic de la ciutat de Barcelona. 

La presidenta informa dels temps d’intervenció per a aquest punt: sis minuts per al 
Govern i tres minuts per als grups de l’oposició. Tot seguit, dona la paraula al senyor 
regidor. 

El regidor 

Bé, doncs, ah, avui presentem un informe que hem titulat Informe per revertir la 
contaminació acústica a Ciutat Vella, en el que donem compte de moltes de les, de 
les accions que s'han dut a terme per fer front a un dels problemes més importants 
que tenim al Districte, que és el soroll i, sobretot, el soroll d'un nocturn, tot i que, no 
només. Hem presentat aquest informe perquè és l'informe que vam presentar els 
veïns i veïnes organitzats amb entitats que vam signar el manifest en contra del soroll 
a nivell de ciutat i es van manifestar fa unes setmanes. Ho faran properament i creiem 
que de la mateixa manera que ho presentàvem a col·lectius i a veïns i veïnes, era 
important fer-ho, fer-ho de forma transparent i presentar-ho absolutament a tothom i 
obrir també un debat en el si del Plenari del Districte sobre aquesta problemàtica, la 
problemàtica del soroll que afecta a tots els centres històrics de ciutats turístiques. 

A més a més, després de la pandèmia, que vam passar, vam patir uns botellots en 
l'estiu passat. Ara mateix hi ha l'oci nocturn obert i per tant, s'ha canviat la situació, 
però evidenciem que hi ha una exposició excessiva al soroll per part de veïns i veïnes 
de Ciutat Vella, i això és un risc per la salut i, per tant, ens afecta. I com a Ajuntament 
i com a Districte, hem de tirar endavant propostes. No faré un resum de l'informe 
perquè entenc que tots ja, ja l'han llegida, però ja l'han llegit, però, sens dubte, portem 
anys gestionant aquest problema, aquest Govern l'està gestionant. Tots els governs, 
vull entendre també que l'han volgut gestionar, ah, però no podem quedar-nos 
senzillament en la gestió i caldria que anéssim a buscar mesures estructurals per 
revertir aquesta situació. El que hem dit des del Govern i el que hem dit des del 
Districte és, no podem normalitzar aquest excés de soroll. No podem normalitzar no 
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poder dormir. A diferència d'alguns que en altres mandats el que han dit és, som una 
ciutat turística, el que hem de fer és acostumar-nos-hi. Som un centre històric, ens 
hem d'acostumar. No, creiem que el que hem de fer és buscar de quina manera 
podem revertir aquesta situació. I de bones a primeres, el que també dic és, que és 
terriblement complex, perquè va molt més enllà de les competències que podem o 
que es poden tenir en termes de convivència o de seguretat. 

A Barcelona, la primera font de soroll és el trànsit, mentre que a Ciutat Vella, que és 
de per sí gairebé una superilla des de fa molt de temps, Ciutat Vella, la primera font 
de soroll és l'oci nocturn. Per tant, tenim un problema, que tenim localitzat, i a partir 
d'aquí s'han anat tirant endavant algunes, eh, hum, algunes normatives urbanístiques 
que el que volen fer és limitar que hi hagi, per exemple, més oci nocturn. Amb un Pla 
d’Usos del 2018, que és limitador en aquest sentit, o restriccions horàries, com la del 
Decret dels skates al voltant de la plaça dels Àngels, que està en revisió per veure si 
hi incloem una hora més. El Decret dels tancaments del súper-serveis. També els 
Decrets diversos que hi ha súper-serveis, doncs que han de tancar unes hores 
determinada, amb un Pla d'inspeccions, amb tota la prevenció del Pla de Veïnatge. 
Ara mateix, amb la nova figura del ZATHN, que tenim a Allada-Vermell, Almirall 
Churruca, Joaquim Costa, George Orwell i els seus entorns, i per tant, hi ha un 
compromís a veure de quina manera podem implementar accions. Accions que sens 
cap mena de dubte, més enllà de la mediació, més de la, més enllà de la presència 
d'equips municipals al carrer, també passa per limitacions. També passa per 
limitacions d'horaris de terrasses i també ha de passar per la limitació d'horaris 
d'activitats econòmiques. 

Així doncs, creiem que la presentació d'aquest informe ha de ser un moment i una 
oportunitat perquè podem, puguem debatre amb la resta de partits polítics de quina 
manera hem de seguir afrontant aquesta problemàtica que sens dubte no ens deixa 
dormir. Els veïns tenen raó quan es manifesten i han fet diverses manifestacions i en 
seguiran fent. I per tant, doncs, que nosaltres també puguem debatre sobre possibles 
solucions. 

La presidenta obre el torn de paraula dels grups municipals.    

La Sra. Alba Segura i Gomila 

Gràcies, presidenta. Bé, avui ens presenten aquest informe sobre contaminació 
acústica i les conseqüències en molts problemes que hi ha a la vida de les persones, 
a causa d'aquest soroll. I hi ha diverses coses que honestament m'han sorprès, no? 
Per començar aquest informe,  en l'informe diuen i cito literalment, ens trobem davant 
d'un problema molt complex i els veïns ens deixen clar cada dia que no hem 
aconseguit tant com caldria i que, i entenem i compartim les seves queixes. No? 
Bueno, em sorprenen dues coses. La primera és que per fi, després de set anys 
accepten que tenen un problema de desgovern. Tenen un problema de poca autoritat 
davant de tots els problemes causats pel soroll. I per altra banda, també em sorprèn 
que només parlin dels veïns quan a l'oposició portem mínim tres anys ja, dient-los 
que el problema és molt greu. Els hem donat oportunitats, els hem presentat diverses 
mesures i propostes que podrien arribar a pal·liar aquesta situació, però com sempre, 
o no les aproven o simplement no les duen a terme. 
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Així que, no ho sé, crec que van bastant tard acceptant que tenen un problema de 
desgovernança en aquesta ciutat.  

Per altra banda, parlen de model de ciutat en l'informe, eh? Que els veïns s'han 
queixat també d'aquest model de turisme i model econòmic, i ara vostè deia que 
altres, altres governs, altres mandats havien venut un model de turisme que no és, 
bueno, que no és l'adequat. Però és que vostès porten set anys en aquest Govern i 
segueixen venent el mateix model de turisme, un model de ciutat de turisme, 
d’alcohol, festa i de baix cost. I ja era hora que el model de ciutat que ens han venut 
tots aquests, perdona, i el model que ens han venut tots aquest anys és nefast. 
Borratxera, festes massificades, model de ciutat d’aquí tot s'hi val. Senyors del 
Govern, han tingut set anys i moltes oportunitats per revertir en aquest model de 
ciutat que vostès mateixos han permès durant aquests set anys. La ciutat i l'economia 
no pot ni... turisme, sinó, ja veieu el que pot...  

No se’m sent? Ara sí? 

Hum... això, el que deia, un barri Gòtic sense comerç de proximitat, un barri a la 
Barceloneta en què els veïns gairebé no volen ni passejar ni dormir, un barri de Sant 
Pere, Santa Caterina i la Ribera amb una inflació en els preus de l'habitatge 
inassumibles, un barri del Raval ple de problemes socials i desigualtats causats, en 
part, pel seu model de ciutat. 

I en general els quatre barris que no poden dormir ninguna nit. Segueixen 
promocionant aquest model de ciutat. No sé, no sé com acabarem sincerament d'aquí 
deu mesos o els anys que estiguin governant, o desgovernant, aquesta ciutat.  

La salut és un altre tema en el que hem de fer gran incís. Ja no fa gaire vam portar 
una iniciativa sobre l'estudi de l'impacte del soroll a la salut i a la salut mental, i ens 
imaginàvem les dades i les qüestions que hem vist en aquest informe. Però se'ns 
posa la pell de gallina al sentir tot el que pot arribar a provocar conviure un dia a dia 
amb aquestes molèsties constants. I no parlo de molèsties de terrasses, només, si no 
les molèsties de la gent que es queda a fer botellot o a petar la xerrada o a cridar 
perquè sí. Els veïns no volem ni podem seguir aguantant aquesta situació per la seva 
inacció, perquè la seva deixadesa al Govern ens ha portat a dies, a nits i dies com 
avui. En resum, i acabo, plantegin-se si el que estan fent és suficient, si volen seguir 
governant Ciutat Vella de la manera que ho estan fent o volen intentar millorar la vida 
dels seus votants, dels seus veïns i dels que no els voten. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Gràcies, presidenta. Todos conocemos el entramado del distrito. Calles estrechas, 
edificios más, más aislados, un sobreuso del espacio público. 

Y si a esto la suma el incivismo. La falta de cumplimiento de norma, normatives y 
ordenanzas genera problemas de convivencia y ruido de veinticuatro horas del día. 
Según este informe, que nos presentan hoy, dice que se han hecho dos estudios: 
uno, el impacto del ruido por el ocio nocturno de Ciutat Vella durante 2017. El otro es 
ruido ambiental y la salud de Barcelona, en el Barcelona de 2021, aunque con datos 
de 2017 y 2020. Estos dos informes nos muestran datos anteriores al COVID. Es 
importante tener en cuenta. También nos explican las medidas que han implemen… 
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implementado, implementado, la reducción de horarios, Plan de Usos, inspecciones. 
Pero qué casualidad que estas acciones no han reducido el ruido que hay en Ciutat 
Vella. Pero bien, al menos se han intentado hacer mejoras. Eso no se lo vamos a 
negar. Después de la pand… pandemia, mejor dicho cuando todavía estábamos en 
los primeros meses el ruido se multiplicó en muchas zonas del distrito. Por ejemplo, 
el Born, MACBA, playa, etcétera, y ustedes hicieron alguna que otras propuestas 
pero no hicieron la básica. O sea, teórica, teórica, y menos la práctica. Hacer, hacer 
cumplir las normas y ordenanzas. En el año 2020 y posteriormente, el año 2021, se 
realizaron diferentes manifestaciones en el distrito para denunciar el exceso de ruido 
que había, que había en las calles. Pero no es hasta este año 2022 donde ustedes se 
ponen las pilas, creando las ZATHN que sólo analizan las noches. Parece que usted 
piensan que el ruido afecta sólo por la noche. 

Pero les aseguro que no, el ruido afecta veinticuatro horas del día. Desde el Distrito 
vimos con buenos ojos y determinación de crear un mapa de ruido de Ciutat Vella y 
colocar sonómetros para conocer la situación concreta de cada zona. Pero, ¿dónde 
estás las nuevas acciones? En este documento no está las acciones específicas para 
Ciutat Vella. ¿Tendremos que esperar un año más? No entendemos que nos hagan 
un diagnóstico, que ya nos conocemos. Pero no nos ofrezcan soluciones, aunque 
tampoco nos han dado la oportunidad de ellos aquí en Ciutat Vella. Esperemos que 
en breve nos convoquen a una reunión para aportar nuestras posibles actuaciones, 
como por ejemplo, cambiar el pavimento de las calles, duplicar las sanciones por 
ruido, cambiar los horarios de los servicios municipales. 

La presidenta li comunica que ha exhaurit el temps d’intervenció. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Acabo, acabo. Mejorable el uso de algunos espacios públicos donde se concentran 
más personas. Establecer criterios para reducir el impacto del ruido en los edificios de 
vivienda. Y días tenemos. Nos ponemos a su disposición si realmente usted quieren 
mejorar la calidad de vida de los vecinos. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, presidenta. Una pregunta, regidor, quan parla del desgovern, parla dels seus 
socis o la versió 1.0 dels Comuns, que era Iniciativa. El 10 de juliol el diari Ara treia 
un extens article: Barcelona, la tortura del soroll. Una frase que m'atreveixo a dir que 
compartim tots els grups municipals aquí representats inclús el Govern. Malgrat que 
és una problemàtica recent, heu estat incapaços com a Govern municipal de revertir 
la situació. En infinitat de vegades, l’oposició, com crec que ha dit la meva companya, 
la consellera Segura, us hem portat iniciatives aquí, tant al Districte com a Casa 
Gran. Hem registrat preguntes en la línia d'actuació per minimitzar l'impacte acústic i 
seguim en el mateix punt del desesper. Veiem que en aquest informe que ens 
presenteu avui queda recollit d'una manera una mica amagada la iniciativa de Junts 
per Catalunya, que va exposar la nostra regidora, Francina Vila, en el ple de juny, on 
demanàvem que el Govern municipal iniciï immediatament el procés de reformar 
l'Ordenança de Medi Ambient de Barcelona, per tal de rebaixar el límit màxim de 
decibels establerts actualment i establir sancions més altes per l'incompliment 
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d'aquesta. Tot treballant amb la societat civil, veïnal, els grups polítics, per ampliar 
adequadament les zones sancionades acústicament en horari nocturn. I modificar els 
criteris per elaborar el mapa de capacitat acústica de la ciutat. Al gener, també, com a 
iniciativa de Junts per Catalunya, la CEUIM, us vam instar a actualitzar les dades del 
soroll i contaminació acústica a la ciutat, a aprovar el programa de reducció de la 
contaminació acústica 2021-2030, afavorir la fluïdesa en la circulació i deixar de 
penalitzar el trànsit tot creant una congestió innecessària. Afavorir de manera 
decisiva l'electrificació de les flotes de vehicles. Ens agradaria potser saber en quin 
punt es troba perquè, malgrat delimitar les zones sancionades acústicament en horari 
nocturn, el problema persisteix. 

Demà el meu grup porta un prec per establir un protocol d'actuacions per cada 
districte afectats, afectats pels onze punts negres on hi ha excés de soroll. I aquí a 
Ciutat Vella en tenim. Recordar-vos que com a oposició portem treballant en el tema 
força temps, però o teniu les orelles de suro o a Cal Ferrer. I és una llàstima que, tot i 
presentar iniciatives i disposats a col·laborar amb el Govern municipal, les iniciatives 
no s'han materialitzat i no han suposat cap millora tangible i significativa pel veïnat de 
les zones més afectades. La resposta automàtica per part del Govern municipal és 
que des de l'Administració s'activa el Pla d'estiu, que sabem que és insuficient i com 
és natural, estem amb la mateixa complexitat però empitjorats en salut.  

Torno a repetir i seré molt farragosa, però aplicar un Pla de Mobilitat al Raval que 
tensiona alguns carrers, congestiona i genera un excés de sorolls malaltís. Però no 
trobem cap mesura que ens reverteixi aquest nyap que algú s’ha entestat a fer-nos 
tragar a la majoria de veïns i veïnes que no el volem. I d'això, torno a dir, ja n'hem 
parlat en l'informe regidor. 

La presidenta dona de nou la paraula al senyor regidor.     

El regidor 

Bé, per començar, m'agradaria escoltar propostes que anessin a l'arrel del problema i 
no algunes de les propostes que nosaltres ja hem explicat a veïns i hem proposat 
també en algunes de les reunions que hem tingut. 

El grup de Ciutadans ha fet alguna proposta i el grup de Junts ha dit alguna cosa, 
però Esquerra Republicana no ha fet cap proposta i el que ha fet ha sigut, doncs, un 
diàleg, un diàleg polític entre partits i el desgovern, quan el que realment passa és 
que estem parlant d'una complexitat, un problema complex i el que fem nosaltres és 
posar-ho a disposició del Plenari municipal per tal de tenir un debat més enllà de les 
possibles reunions o el que sigui, perquè tots plegats ens puguem escoltar i els veïns 
i veïnes també puguin saber quin és el posicionament de cadascun. En aquest cas, 
nosaltres som un Govern que està compromès amb la necessitat de solucionar i ho 
hem dit des del primer moment, el problema del soroll i des de les primeres 
manifestacions que hi van haver, i encara més. Ho hem dit. De fet, l'informe del soroll 
de l'Agència de Salut Pública, a la que vostès fan referència, és la que vam fer 
nosaltres en el mandat passat i en el que vam explicar les problemàtiques que 
representava el soroll, i això va permetre justificar, entre altres coses, les limitacions 
del Pla d’Usos. Per tant, tot això que vostès ens estan dient que diu aquest informe 
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és un informe que l'hem demanat nosaltres perquè a partir d'aquí puguem veure 
quines són les accions que podem tirar endavant. I en tot cas, m'espero també a 
veure quines són les propostes d'Esquerra Republicana de Catalunya pel Districte. 

La presidenta 

Tothom ha exhaurit el temps menys la senyora Chacón que li queden disset segons. 
Vol fer ús? No? Doncs... Li queda un minut, dotze. 

El regidor 

Bé, doncs, sense sentir les propostes dels, de la resta de grups municipals, perquè 
Esquerra Republicana no ha fet ni una sola proposta, nosaltres sí que n'hem fet i aquí 
tenim i aquí tenim, aquí tenim, per exemple, tenim un PEUAT, un PEUAT que ha de 
seguir estar vigent, perquè és el que acaba limitant el nombre de turistes que dormen 
en el nostre Districte. Nosaltres estem en una zona en la no poden haver-hi més llits i 
que amb les noves llicències no podran aparèixer mai. Ah, hem reiniciat encara amb 
més força la campanya amb els pisos turístics il·legal i les habitacions de lloguer que 
s'han de prohibir. De cap de les maneres, crec que al Districte de Ciutat Vella hi 
puguin haver habitacions legals, ah, habitacions compartides legals. Estem parlant de 
la necessitat de la limitació de creuers. S'han de limitar els creuers. De cap de les 
maneres s'ha d'ampliar l'aeroport i hem d'anar cap a certes limitacions horàries, tant 
d'activitats comercials com de terrasses. 

I hem d'acabar també amb algunes excepcionalitats de terrasses com la Rambla, 
plaça Reial i Joan de Borbó. Per tant, les nostres propostes, més enllà de, del debat 
entre partits, passen per fer totes les proves possibles i totes les accions possibles 
per pal·liar un problema que és terriblement complex i en el que, per exemple, tant els 
equips de carrer com la Guàrdia Urbana estan més que conscienciats i saben que 
aquesta és una de les nostres prioritats, atendre aquells veïns i veïnes que patim el 
soroll excessiu en el nostre barri. I al Govern del Districte, els veïns i veïnes que es 
manifesten i que se seguiran manifestant ens trobaran. Ens trobaran sempre i sempre 
amb honestedat.  

Què podem fer i què no podem fer? Què és allò més difícil i què és allò més fàcil? I 
hem d'establir accions i hem d'establir calendaris que siguin concrets. Hem canviat, i 
ja ho hem explicat, alguns serveis de neteja. 

La presidenta li comunica que ha exhaurit el temps d’intervenció. 

El regidor 

Hem d'anar veient també les mediacions amb associacions de comerciants, 
conjuntament amb restauració, per exemple, que dona problemes, i d'altres accions 
que estan explicitades en l'informe. 

A continuació, dona la paraula als senyor Ibarra. 

El Sr. Santiago Ibarra Oriol 

Sí. Presentem aquest Plenari per la seva informació, el Pla Especial Urbanístic Integral 
per la regulació de l'equipament situat a la plaça Verònica, número 2, i modificació dels 
elements número 116, antic Borsí o Casino Mercantil i el número 592, Casa Manuel 
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del Comte, del Pla Especial del Patrimoni Arquitectònic i Històric Artístic de la Ciutat de 
Barcelona.  

L'objecte d'aquest Pla consisteix en definir i concretar els nous usos i actuacions sobre 
els edificis antic Borsí i part de la Casa Manuel del Comte, catalogats amb nivell B, en 
base a fer possible desenvolupar el programa funcional previst per a la implantació de 
la biblioteca municipal Andreu Nin i un equipament veïnal i la posada en valor de la 
muralla romana inclosa a l'àmbit. 

Per aconseguir aquest objectiu, el pla proposa mantenir una qualificació d'equipament 
a la parcel·la i concretar el tipus d'equipament com a cultural. Mantenir la titularitat 
pública de l'equipament per evitar museus, com es van presentar en anterior governs, 
o museus privats, millor dit. Fixar les condicions d'ordenació del nou equipament tenint 
en compte que es tracta d'un edifici catalogat amb nivell B. I modificar la fitxa de l’el... 
l’element abans esmentats, que serien les següents modificacions de la fitxa:  

El Borsí es troba inclòs dins de l'entorn de la muralla romana i Barcelona, declarada 
com a bé cultural d'interès nacional B5 l'any 1931. A la part posterior de l'edifici de la 
Casa Manuel del Comte, fent mitgera amb l’antic Borsí, i entre les torres quaranta-vuit i 
quaranta-nou de la muralla, s'aixeca un cos de vuit, de vuit setanta-tres metres 
d'alçada, cobert amb un terrat que és propietat de la finca del carrer Palau 4, mentres 
que l'edificació coberta pel terrat forma part de la propietat de la finca carrer Avinyó 23. 
Per aconseguir la posada en valor de la muralla romana cal l'eliminació i enderroc dels 
elements adossats a aquesta, alguns dels quals, pertanyen a la Casa Manuel del 
Comte, finca situada al carrer Palau, Palau 4, de propietat privada. 

Es preveu que la gestió del Pla es desenvolupi en una limitació d'una actuació aïllada 
expropiatòria. El valor total de l'expropiació es fixa en seixanta-cinc mil cinc-cents vint-
i-dos euros. Per altra banda, les intervencions posteriors van edificar la coberta amb 
volums afegits que distorsionen la volumetria original, afectant a la visió de temple, de 
temple clàssic. Així, en sintonia amb l'informe de valoració patrimonial dels volums de 
coberta de l'edifici del Borsí, en que es posa de manifest la conveniència de que el nou 
projecte adopti una solució que permeti una millor lectura del llenguatge original dels 
frontons clàssics, es proposa l'enderroc d'aquests volúmens i la disposició de nous 
volums en record als originals per tal d'endreçar i dignificar la percepció global del 
conjunt, entenent la singularitat de la sala principal com a element exempt. 

Gràcies. 

La Sra. Alba Segura i Gomila 

Gràcies. Bé, lo d’abans, senyor Rabassa portem tres anys fent-los propostes, eh? Si 
ara volen, si ara decideixen fer ús del populisme allà vosaltres, però, és que us podria 
fer un resum de totes les propostes que hem portat. Com la zona ZATHN, com el 
2020, a l'octubre 2020, eh, temes de limitació, d’horari de terrasses i de comerços. I 
bueno, si no les fan, és cosa seva, així que el populisme se’l deixa. Eh, per l'altra 
banda, avui ens porta anar a votar l'esperat Pla Especial del Borsí, un Pla que és 
esperat llargament pel veïnat del Gòtic i que permetrà, d'una vegada per totes, que es 
posi fil a l'agulla per recuperar el Borsí i poder licitar les obres per tal que el Borsí 
sigui allò que per tant, que tant ha lluitat la plataforma Borsí pel barri. Cal destacar 
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que, a més dels equipaments veïnals i la biblioteca Andreu Nin, també contempla la 
posada en valor de restes de la muralla romana, cosa que també és important per 
poder mantenir i potenciar la identitat del barri i de, i el seu patrimoni. I a partir d'aquí 
només ens falta que el projecte es doti pressupostàriament com toca i les obres 
comencin aviat i que s'acabin els terminis, en els terminis previstos. El Gòtic 
necessita un equipament pel barri i aquest és imprescindible. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Gràcies, presidenta. Votaremos a favor, puesto que la ciudadanía y las entidades 
necesitan llevar este edificio, votaremos por el Barrio Gótico. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

A favor. Sense argumentari per no fer més cansat el Plenari. 

La presidenta 

Doncs, regidor li queda un minut vint. Vol? Ai, perdona, és veritat, sí, senyor, no? 
Ningú més? Doncs perfecte.  

Sí, s'ha entès que tothom ha votat a favor. Per tant, unanimitat.  

2. Canvi de denominació del carrer de l’Almirall Churruca pel de carrer Miquel 
Pedrola. 

Passem al següent punt que aquest sí, jo l'havia avançat abans, eh, però 
equivocadament. És el canvi de denominació del carrer d’Almirall Churruca pel carrer, 
eh, Miquel Pedrola. En aquest punt hi ha una intervenció del públic. Per tant, com és 
habitual, es farà un primer torn, ah, d'intervenció. Sí, tinc apuntat al senyor(a) María 
del Pino Suárez Ruiz que vol intervenir. Però primer farem un primer torn d'intervenció 
del públic.  

És que, jo tenia un dubte perquè, Daniel, jo, jo t’he vist que estaves entre el públic i 
m'han dit, no ve, i jo els dit que diria que el Daniel està allà assentat. Val, doncs tenim 
finalment dues intervencions que vull recordar que són, i demanaria que s'ajusti el 
temps, de dos minuts, d'acord? Un moment que no funcionarà això. Doncs comencem 
el primer torn. Qui intervindrà?   

El regidor 

Bé, doncs avui proposem al Plenari municipal una petició veïnal de fa molts anys, dels 
veïns de la Barceloneta, i no només, per posar un nom de carrer a un dels seus fills, a 
Miquel Pedrola. Miquel Pedrola i Alegre. A un canvi, un nom de carrer que el que ve a 
fer és, ah, posar la Barceloneta popular, la Barcelona popular com a referent i com a 
referència ètica i moral de la ciutat de Barcelona. Per nosaltres és una alegria poder 
tirar endavant aquest prec. És una alegria poder saludar en la distància a l’Amada 
Pedrola, que espero que ens estigui seguint. Sabem de la teva lluita i de la teva feina 
incansable perquè el teu pare torni a la Barceloneta en forma, en aquest cas, de 
carrer. I fer-ho d'aquesta manera ens sembla també important, perquè no és només 
allò que posem, sinó també aquell qui traiem. La Barceloneta està massa plena de 
militars, d’almiralls i d'altres persones que no tenen una, un enxarxament amb la vida 
comunitària de la Barceloneta i que, a més a més, representen una història, la història 
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de les batalles, la història dels grans privilegiats i no la història d'aquells que fan moure 
el món, que són les classes populars. 

Per tant, treure un almirall per posar-hi un militant del POUM, una persona 
compromesa amb el seu barri i amb la seva ciutat i amb el seu país és un orgull i fer-
ho de la mà dels veïns i de les veïnes de la Barceloneta és una emoció molt gran. 
Felicitats a tots. 

A continuació, obre el torn d’intervencions dels grups municipals. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

És evident que en Miquel Pedrola i Alegre mereix que se li dediqui un carrer a la ciutat 
i més concretament a la Barceloneta, el seu barri natal. I és que el compromís d'aquest 
jove amb la millora de les condicions de vida de la seva societat i la seva implicació en 
la lluita antifeixista, que li va costar la vida al front d'Aragó quan només tenia dinou 
anys, han de ser honorats i recordats per les barcelonines i els barcelonins. Poques 
vegades una biografia, malauradament tan curta, esdevé referent per tota una 
comunitat. Si això va ser així, és a causa de la fermesa de les conviccions de progrés 
social de Miquel Pedrola, uns ideals que el van portar a donar la vida per la llibertat el 
8 de setembre de 1936, prop d'Osca. Vivim una època amb la que demagògia de 
l'extrema dreta fa revifar els totalitarismes feixistes en les societats democràtiques, a 
causa de les pors i incerteses que genera un món en constant transformació. 

Una situació que posa en evidència paral·lelismes inquietants com el que va succeir 
als anys trenta. L'exemple de vida de Miquel Pedrola és, doncs, més necessari que 
mai. Dit això, no entenem que el Govern del Districte porti a l'aprovació d'aquest 
Plenari un canvi de nom que ja va ser aprovat dimecres de la setmana passada per la 
Ponència del Nomenclàtor dels carrers de Barcelona, la màxima autoritat municipal de 
la matèria. Els mitjans de comunicació se'n van fer ressò àmpliament. Si el regidor 
Rabassa, comissionat de Programes de Memòria, estava realment interessat en 
aconseguir el màxim de recolzament dels representants de la ciutadania del Districte 
per la seva proposta, primer hauria d'haver portat a votació la proposta del Plenari i tot 
seguit, elevar-la a la Ponència del Nomenclàtor. Creiem que en fer-ho en l'inrevés, 
alenteix la resolució un cop més. Dada seva condició d'historiador especialista en la 
recuperació de la memòria de la fatídica Guerra Civil li demanaríem una mica més 
d'interès i eficiència.  

En qualsevol cas, per coherència amb les nostres conviccions, des d'Esquerra 
Republicana de Catalunya votarem a favor de canviar el nom del carrer de l'Almirall 
Churruca per el de Miquel Pedrola. Voldríem afegir que des del grup municipal 
d'Esquerra continuem pensant que és necessari feminitzar el nomenclàtor de la ciutat 
comtal i així seguirem secundant-lo. Gràcies per escoltar. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Gràcies, presidenta. Por fin, Miquel Pedrola tendrá una calle con su nombre en su 
barrio. En las calles que vieron crecer y donde su espíritu revolucionario está presente 
día tras día en Barceloneta. La petición llega a tarde, pero más vale tarde que nunca y 
queremos agradecer la lucha y el trabajo que ha hecho la familia de Pedrola y de las 
entidades para llegar hasta aquí. Así que felicidades y votamos en favor. 
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La Sra. M. José Chacón Salvador 

Gràcies, presidenta. Restablir i recuperar, refer, restituir, restaurar i reivindicar és allò 
que estem fent avui amb la persona de Miquel Pedrola i Alegre. Jo avui seré molt 
concisa. No cal allargar-se i repetir-me sobre el que han dit les meves companyes. 
Avui tornem la dignitat a aquell milicià nascut a la Barceloneta i assassinat a la batalla 
de Molino de Palacín en acte de servei com a bon patriota. Personalment, m'hagués 
agradat que el carrer portés el nom de Miquel de Pedrola fou l'actual carrer de Sant 
Miquel, que tenia tot el seu sentit, però en aquest cas el regidor del Districte i president 
del Nomenclàtor ha trobat més adient que l'actual carrer de l'Almirall Churruca sigui 
l'escollit pel canvi de nom. I vagi per endavant que tampoc m'agraden els almiralls, no? 
Confio, regidor Rabassa, que no cregui gaire en el més enllà, perquè crec que amb 
aquesta decisió ha guanyat dos adversaris en l'altre món. Per concloure vull donar 
l'enhorabona a la seva filla, l’Amada, i als seus descendents, perquè malgrat el temps, 
malgrat les lluites, malgrat les adversitats, el temps els hi retorna un bocí d'aquell pare 
que mai va conèixer, descobrir qui va ser i com va lluitar. 

Avui no la tenim aquí, tot i que un grapat d'amics que l'han ajudat a fer-ho possible sí 
que la representen. Desitgem veure-la el dia que es faci efectiu el canvi de nom i 
poder-la abraçar efusivament. 

La presidenta 

Doncs regidor, dos minuts trenta-tres segons. Ai, és veritat. Intervenció del públic. 

El senyor Oriol Casabella demana la paraula. 

El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Miquel Pedrola va néixer a Barcelona, a Barcelona el 22 de juny del 1917 i va morir al 
front d'Aragó el 8 de setembre del 36. Avui és un dia per sentir-se orgullós de de 
Miquel, un lluitador que va participar a la Guerra Civil per defensar els valors de la 
fraternitat i la República i la igualtat. És important recordar la gent que va dur la vida 
per uns principis tan nobles. Per això és necessari la defensa de la memòria històrica i 
democràtica del nostre país. El dia 26 de febrer del 37, se li va dedicar oficialment al 
carrer Sant Miquel de la Barceloneta. Avui canviarem el carrer de l’Almirall Churruca 
per Miquel Pedrola. I, sobretot, felicitar a totes aquelles persones i entitats que han fet 
possible el reconeixement i la memòria de de l'obra del company Miquel Pedrola. 

Votarem a favor. Gràcies. 

La presidenta dona la paraula a la senyora del Pino Suárez Ruiz 

La Sra. M. del Pino Suárez Ruiz 

Digo que parece estamos en la recta final de este proceso. Y digo parece, porque aún 
no lo tengo del todo claro, hasta que no ve la placa que diga carrer del Miquel Pedrola. 
Dos años y medio para conseguir la conservación y restauración de la pintada. A 
veces, aunque a veces habríamos tirado la toalla ante la inoperancia de la 
Administración, pero como historiadores no podíamos dejar que ese patrimonio 
desapareciera otra vez. Porque esta vez sería de forma definitiva. Por esta inoperancia 
y negligencia de la Administración, la pintada se iba deteriorando, porque la pintura iba 
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cayendo y la estaba dejando al descubierto. Hasta que nos presentamos en la 
audiencia pública para denunciarlo. Y después, seis años más tarde que Ricard Viñas 
era comisionado de Memòria Històrica, para que Pedrola vuelva a tener la calle que 
por decisión popular tuvo en el 37 y que el franquismo arrebató. O sea, ocho años y 
medio o nueve con Pedrola, pero como demás de Canaria, soy de la Barceloneta, es 
sabido que los de la Barceloneta no nos damos tan fácilmente por vencidos. 

Ha sido una lucha larga y muy intensa para conservar un patrimonio que se iba a 
perder. Pero también ha sido un privilegio haberlo vivido como historiadora y a nivel 
personal por la amistad que se ha creado entre nosotros y Amada. Agradezco, como 
vecina de la Barceloneta y en nombre de la Amada y toda su familia, la aprobación de 
la calle en la Ponencia del Nomenclátor, así como también a todos los partidos, que de 
manera unánime, han votado hoy a favor de la propuesta. Pedrola vuelve a formar 
parte de la historia de la Barceloneta. Pero esta calle no es solo un reconocimiento a 
este joven miliciano, que perdió la vida en el frente de Aragón con sólo diecinueve 
años, luchando por la República y las libertades, sino que también su reconocimiento 
de la victoria de todos aquellos Pedrola anónimos y antifascistas que también lucharon 
en el frente, perdiendo la vida por defender estas mismas libertades y que no han 
tenido la suerte que ha tenido él. Continuando aún en la cuneta sin ser identificado y 
sin su familia saber ni dónde está, ni cómo murieron. Confiamos que en un tiempo 
cercano más que lejano, con la nueva ley de memoria democrática, las cunetas se 
abran y sus familiares lo puedan rescatar, tengan un nombre y un apellido y el 
reconocimiento que se merecen.  

Amada, iba a estar de forma telemática, pero no ha podido entrar. Me mandó un 
mensaje que se lo voy a leer por WhatsApp ahora, para que… 

La presidenta 

Pero muy rápido, por favor que estamos excediendo en demasía el tiempo. Tothom té 
el mateix dret, el mateix temps, hem de ser equànims en aquest sentit.  

La Sra. M. del Pino Suárez Ruiz 

Dice: 

“Quisiera dar las gracias a todas las personas que, por su voluntad, permiten que haya 
una calle Miquel Pedrola. No solo por mi padre, pero para todos los que lucharon para 
la libertad y que, si no murieron, los encarcelaron, los pusieron en el campo de 
concentración y esto, y esto en España o en el exilio. Esta parte de la historia la deben 
de conocer las generaciones actuales y futura”. 

Nada se tiene que olvidar. Muchas gracias.  

Y por último, una pregunta que no puedo, ¿para cuándo el cambio de nombre? Espero 
que no sea durante años, porque Amada tiene ochenta y cinco años y que no 
tengamos que ir a asistir al acto con bastón. 

La presidenta dona la paraula al senyor Cortijo Astudillo 

El Sr. Daniel Cortijo Astudillo 
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Doncs bé, abans de tot, estem molt contents de venir aquí a donar les gràcies, cosa 
que sí que ens agrada més que venir aquí a queixar-nos. Però sí que és veritat, 
sobretot vull donar les gràcies a que és una de les primeres vegades que vinc a un 
acte d'aquests i veig que, en general, ja bastant quòrum amb una decisió, veig que hi 
ha una col·laboració entre regidors de diferents partits de de forces molt diferents, i 
això ens alegra molt. Però sí que és veritat que això ha trigat quinze anys, quinze anys 
en els quals, ja sigui a l'oposició, al Govern, gairebé tots els que estan aquí, no les 
persones, però sí els partits, han tingut responsabilitats de Govern d'una manera o una 
altra. Si això hagués passat fa quinze anys, aquesta història tan apassionant, molt 
apassionant, però que ens ha fet angoixar moltíssim, ens la poguéssim haver estalviat. 
I ens agradaria, que a partir d'ara, com a exemple d'aquesta última intervenció que han 
fet els partits, doncs la memòria històrica serveixi per lluitar tots a favor d'una memòria, 
per col·laborar entre partits i no per utilitzar-la com a arma llancívola entre partits, entre 
l'oposició, etcètera, com he vist durant els quatre governs que han passat des de 
Miquel Pedrola. 

Més que res, doncs, no vull parlar en negatiu. Sí que no me'n fio fins que no vegi la 
placa, tot el que havia de dir, ho havia dit bé la Pino, però aquestes últimes 
intervencions que he vist, de diputats que poden tenir les seves diferències, uns 
posant un matís o una altra, crec que això és el que ens agrada veure la ciutadania en 
general, que no som de cap partit i que quan anem a una seu, diguéssim de la 
representació democràtica dels ciutadans, el que ens agrada veure és això i estarem 
aquí fora per veure que es compleixi.  

No ens en fiem tampoc. Moltes gràcies. 

La presidenta 

Molt bé. Segon torn d'intervenció. Regidor, abans he dit dos minuts trenta-tres, però 
com que s'han dividit el temps, queda modificat i queden trenta-tres segons, perquè 
com que s'han partit el temps amb Socialistes, doncs hem de recalcular els temps. 

En les properes, eh, punts del dia, si en algun cas intervenen per separat, agrairia 
m'ho indiquin abans d'iniciar el punt. D'acord? Trenta-tres segons, regidor. 

El regidor 

Primer agrair als partits polítics que fa mesos ens havien dit que votarien en contra i 
que avui voten a favor. Moltes gràcies pel canvi. Aquest és un, aquest és un 
compromís amb l'antifeixisme. Aquest és un compromís amb la Barcelona i amb la 
Barceloneta popular. Aquest és un ensenyament als nostres joves, que hi ha una 
manera de lluitar i hi ha una manera de pensar en un món millor. Miquel de, Miquel 
Pedrola, com tantes d'altres persones que van lluitar contra el feixisme, són uns 
referents per la ciutat de Barcelona. No ho són els feixistes i hem de construir entre 
tots i totes una ciutat democràtica que també es fa d'aquesta manera. Reconeixent la 
vàlua popular, reconeixent la lluita contra el feixisme, que és una lluita que encara hem 
de lliurar tots i cadascun dels nostres dies a la Barceloneta, a Barcelona i a tot el món. 
Moltes gràcies. Aquest canvi és vostre, perquè heu aconseguit que hi hagi... 

La presidenta li comunica que ha exhaurit el temps d’intervenció. 
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El regidor 

... qui no volia aquest nom que finalment l'hagi volgut i sigui realitat, serà realitat el més 
aviat possible, Pino. 

La presidenta 

Esquerra Republicana ha exhaurit el seu temps. A Ciutadans li queda un minut trenta, 
no vol fer ús. Junts per Catalunya, cinquanta-dos segons. Socialistes, li queda un 
minut deu. No vol fer ús? No? Perfecte, doncs. Doncs, doncs amb l'acord de tots els 
grups, endavant amb el carrer Miquel Pedrola.  

D) PART D’IMPULS I  CONTROL 

a) Proposicions 

1. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC 
perquè: 

• Atès que a la Taula de Salut Mental del districte es va acordar 
implementar els objectius i accions del Pla de Salut Mental de 
Barcelona al districte: 

• Atès que segons les dades territorials de l’Agència de Salut Pública 
de Barcelona demostren el greu problema de salut mental que hi ha 
actualment al districte. 

• Atès que el col·lectiu de infants, adolescents i joves del districte 
viuen situacions realment complicades. 

• Atès que una qüestió fonamental per la prevenció és la informació i 
la conscienciació. 

Que el districte de Ciutat Vella dugui a terme a curt termini les següents 
iniciatives: 

• Que s’elabori una campanya informativa en el que es despengin els 
objectius del pla de salut mental de Barcelona però adaptat a les 
necessitats del districte. Que sigui físicament en espais freqüentats 
pel col·lectiu sobre el que volem tenir incidència i també a les 
xarxes socials del districte. 

• Que en el marc del proper Pla de Salut Mental de Barcelona 
s’elaborin mesures específiques pel Districte de Ciutat Vella en les 
que es faci especial èmfasi a les necessitats dels infants, 
adolescents i joves.  

La presidenta informa dels temps d’intervenció: sis minuts per al partit proposant, en 
tres torns, i tres minuts, en dos torns, per a la resta de grups. Tot seguit, dona la 
paraula al Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya perquè exposin aquesta 
proposició. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Gràcies. Bé, ja fa temps que la salut mental és una problemàtica que va en augment i 
potser no és que vagi en augment en si, sinó que simplement es visibilitza més. Moltes 
generacions d'ara estem lluitant per trencar amb aquest estigma i amb aquest tabú 
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sobre els problemes de salut mental, però com a Administració també hem d'aprofitar 
d'alguna manera aquestes oportunitats que la societat mateixa ens està brindant. Ja 
que estar visibilitzant i reivindicant que tenir problemes de salut mental no és ni hauria 
de ser motiu d'estigma. Ara tenim l'oportunitat de posar-nos al costat de la societat i fer 
un pas més enllà. Per això els hi demanem que facin una campanya, una campanya 
informativa en el que es despengin els objectius del Pla de Salut Mental de Barcelona, 
però adaptat a les necessitats del propi Districte, posant especial èmfasi als infants, 
adolescents i joves de la ciutat. Ja fa temps que l'Administració ha d'aconseguir 
apropar els joves de la ciutat a les nostres institucions, que sovint no tenen en, en 
compte les perspectives d'aquells més petits, adolescents o joves. 

Tenim una Administració que d'alguna manera es troba lluny i que ningú i ningú nega 
que com a Administració s'estigui fent feina. Potser no tota la que tots ens agradaria, 
però l'esteu fent. I aquesta feina se sent lluny dels joves. No es senten interpel·lats ni 
implicats, i és per això que hem de buscar potser noves formes i nous recursos 
d'apropar-nos. Com un exemple, no? Estem en l'era de la tecnologia i que, en comptes 
que això jugui en contra nostre, hem d'aconseguir que la tecnologia sigui la nostra 
aliada i apropar-nos als joves des d'aquests nous recursos i models de fer política.  

Sabem també que al Districte tenim un problema molt gran de bretxa tecnològica, 
econòmica, lingüística, digital, entre moltes d'altres, que hem d'anar treballant i per 
això aquesta campanya que els hi demanem, no només els demanem de manera 
online, sinó que també la volem plantejar en format presencial, no?  

De la mateixa manera, també els hi demanem que en el marc del proper Pla de Salut 
Mental de Barcelona, que comença aquest 2023 que esperem que es faci abans de 
les eleccions municipals, es comprometin a elaborar mesures específiques pel 
Districte Ciutat Vella, en les que es faci especial èmfasi a les necessitats dels infants, 
adolescents i joves. Com poden ser, segons l'Agència de Salut Pública a Barcelona, 
els problemes de depressió, amb un índex de trenta-sis coma sis per cent de possible 
depressió i una satisfacció baixa amb la vida, i un seixanta-quatre coma setanta-sis 
per cent d'una insatisfacció autopercepció del cos i, per tant, possibles trastorns de 
conducta alimentària. 

Som conscients dels nous recursos que han ofert des de l'Ajuntament de Barcelona i 
altres institucions, com el Konsulta’m, la figura d'acompanyament... d'acompanyament 
emocional als CAPs o a les escoles, però creiem que les mesures que heu engegat i 
tant vostès, com en altres administracions, i les mesures que avui els estem demanant 
i proposant no són incompatibles i que treballar per ajudar els infants, adolescents i 
joves mai és suficient. 

La presidenta obre el torn de paraula de la resta de grups municipals. 

El Sr. Tahir Rafi Khanun 

Bueno, ara sí. Gràcies, presidenta. Hoy, Esquerra Republicana nos presenta una 
propuesta sobre salud mental que consideramos muy necesaria, ya que a día de hoy 
este tema sigue siendo un gran tabú y que cuando se habla de ello se acaba 
banalizando y quitándole la importancia. Para Ciutadans, la salud mental es una, es 
una de los grandes olvidados en el sistema de salud. Por ello, tanto en el Congreso de 
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los Diputados como en, en el Parlamento hemos defendido propuestas, iniciativas para 
mejorar el sistema, pero también para construir y promover acciones específicas y la 
detección temprana de trastorno de conducta y la prevención del suicidio. Siempre 
desde un punto de vista muy corre… muy correcto la persona. En Barcelona tenemos 
la suerte de tener un plan específico de la, de la salud mental debatido en el mandato 
pasado y donde Ciudadanos pudo aportar sus propuestas. 

[01:33:42] Propuestas relacionando con los trastornos alimentarios de conducta, de 
adiciones y mejorar el abordaje y la prevención. Esperemos que se, se, se empiece a 
avaluar el vigente y trabajar en el próximo. La propuesta que nos presenta hoy aquí 
pretende realizar campañas específicas en Ciutat Vella per creemos que más que 
crear, se deberían implementar las que ya existen. Ra… reelaborador la que llegan a 
la nuestra, a nuestros jóvenes, aunque también deberían realizar de campaña para las 
familias tengan la oportunidad y puedan detectar situaciones que afecten a la salud 
mental. Deberían ser campañas dobles para actuar y prevenir, y lo que consideramos 
más importante es mejorar la coordinación, entidades y servicios que trabajen con 
jóvenes adolescentes, niños y familias. Así que votamos en favor. 

La Sra. M. José Chacón Salvador 

Gràcies, presidenta. Un breu incís per actualitzar el conseller Tahir. El pressupost en 
l'abordatge de problemes de salut mental a la Generalitat ha incrementat 
substancialment. Dit això, el passat dia 22 d'abril va tenir lloc la Taula de Salut Mental i 
el nostre grup va assistir. També va assistir, perquè és una estratègia compartida amb 
la Generalitat, la senyora Magda Casamitjana, directora del Pacte Nacional de Salut 
Mental. Allà, justament es va parlar molt de les taules de salut mental del Districte 
perquè un dels pilars del Pla de Salut Mental és la pròpia arquitectura del pla, les 
connexions i les estructures de treball i cooperació que s'han establert en cada un dels 
districtes. A Ciutat Vella tenim Taula de Salut Mental des de l'any 2018, vam ser dels 
primers districtes de la ciutat, darrers de Sant Andreu que la va tenir el 2017, i les 
taules són fruit del Pla Salut Mental que es va elaborar l'any 2016. 

El nostre grup li va donar suport perquè la salut mental s'ha convertit en un objectiu 
primordial al nostre país, ja que s'estima que aproximadament un quinze per cent de la 
població pateix o patirà algun trastorn mental al llarg de la seva vida. I els efectes de la 
COVID segurament faran augmentar aquest percentatge, ja que nombrosos estudis 
han confirmat els efectes negatius de les crisis econòmiques sobre la salut mental a la 
població. Aquestes taules són justament la concreció a nivell de cada territori del Pla 
de Salut Mental amb els recursos assistencials, tant públics com combinats, de cada 
Districte, i diferents associacions que treballen en el marc de la salut mental. Per tant, 
estem d'acord en fer una campanya per explicar els recursos existents, tant als 
recursos que depenen del CatSalut com els Konsulta’m o Konsulta’m més 22, que 
Ciutat Vella compta amb els dos recursos, amb accés, sense derivació ni cita prèvia. 
Respecte al punt número dos, trobem encertada la transacció que ha fet el grup de 
Barcelona en Comú i creiem que s'ha de fer, que el que s'ha de fer és explotar el que 
ja tenim. Tenim la Taula de Salut Mental, és allà on cal dissenyar i cal concretar si els 
recursos existents són insuficients o cal incrementar. 

Votarem totalment a favor. 
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La presidenta dona la paraula al Govern. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Hola, sí, primer de tot, dir que votarem a favor perquè, bé, aquesta proposició va en 
línia de les polítiques. També agraeixo a tota l'oposició, no? el reconeixement del, del 
Pla de Salut Mental, no? que va ser un Pla pioner a, a tot l'Estat i sent el primer , no? 
municipi que va que va generar un Pla de Salut Mental, no? I això és, aquest 
reconeixement no és perquè ho haguem fet nosaltres, sinó que és el millor 
reconeixement perquè aquesta política continuï, no? Així, tots, totes estem d'acord que 
això és necessari, estic segur que continuarà, no? I sobretot, si seguim apostant 
perquè hi hagi recursos, no? efectivament econòmics per poder portar a projectes. 
Molts dels quals, eh, vosaltres ja heu anat anomenant, eh? Jo crec que és important, 
com, com heu dit que, no? destacar aquesta Taula de Salut Mental de Barcelona, però 
també la de cada Districte, com, com deia la Maria José. Perquè és una eina 
comunitària, no? per desenvolupar polítiques efectives, no? Territorialitzades, no? I 
aquest és un dels bons invents, no? que ha portat aquest Pla de Salut Mental. També, 
bueno, volia fer referència també als dos plans de xoc de salut mental que hi han 
hagut, no? des de la pandèmia. Una situació que clarament, no? ha augmentat les 
situacions de, de problemàtiques relacionades a la salut mental, sobretot als infants i 
adolescents, no? i que ha portat una dotació pressupostària un setanta-quatre per cent 
més i que també, bueno, al maig es va aprovar destinar més de tres milions d'euros 
fins al 2023. Dir també, no? que el 2020, a l'agost, també es va posar en marxa 
l'estratègia de prevenció del suïcidi. 

I que també reconèixer, no? que tots aquests plans i estratègies s'han treballat en el 
marc de diferents espais bilaterals amb la Generalitat, tant amb els consorcis de salut i 
educació que aquí, a diferència d'Habitatge, sí que trobem una resposta, no? I un, i un 
espai per treballar conjuntament des de les diferents administracions. I també, no? 
participem en el marc del Pacte Nacional de, de, de la Salut Mental de Catalunya, que 
precisament, no? lidera la companya d'Esquerra, Magda Casamitjana.  

Dir, bueno, no, destacar alguns dels, com dèieu, eh? el Konsulta’m, un projecte que 
està vinculat al servei de CSMIJ per atendre el malestar d'adolescents i joves des d'un 
context més proper, no? que no sigui tan llunyà als infants i adolescents, que està a 
tots els districtes i que, a més, cada escola té un, referenciat un. També, com 
plantejàveu, eh? Destacar les educadores emocionals, que és una nova figura que 
amplia la visió, no? de l'equip, ja no només docent, sinó educatiu, dins dels centres 
escolars, educatius, eh, amb l'objectiu d'abordar, no? de forma preventiva el malestar 
emocional i els incipients problemes de salut mental que pugui detectar. I després 
també, no? dins de, de l'estratègia de prevenció del suïcidi, el telèfon de prevenció del 
suïcidi, que està a vint i quatre hores, tres-cents seixanta-cinc dies.  

I òbviament, això són polítiques de ciutat, diguem de poder plantejar a Ciutat Vella, 
moltes d'elles, no? generades des d'aquesta Taula de Salut Mental de Ciutat Vella, a 
través també de la Comissió de Joves i Salut Mental, no? que entre diverses 
propostes pues va fer un mapatge de recursos comunitaris de salut mental durant el 
juny del 2022. 
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I, eh, bueno, també ha portat a terme a diferents xerrades durant aquest últim juny del 
2022... 

La presidenta li comunica que ha exhaurit el temps d’intervenció. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bueno, això. Eh, gràcies. En tot cas, crec que és una política molt important, que és 
important que es posi de relleu. Gràcies a Esquerra i a la resta, per seguir apostant per 
aquesta política.  

Sí que ho vull colar aquí, també que també estaria bé que poguéssim treballar també 
des de, des del Consorci, l'ampliació de professionals específics, no? A CSMIJ, que 
porta llargs temps d'espera per ser atesos. 

La presidenta dona de nou la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Gràcies. Bé, agrair a tothom el vot a favor. Especialment també al Govern municipal i 
al Govern de Districte, en aquest cas, per haver fet la transacció que això ha facilitat, 
no? l'aprovació d'aquesta proposició avui presentada. I sabem que estan treballant 
bastant amb l'àmbit de salut mental. Per tant, aquí és en un tema on no els hi puc dir 
que no estan fent res, per molt que ens aprovin les propostes, com, com un exemple, 
no? que els vull posar en el tema de la, de la proposició que va portar el company 
Jordi Callejo sobre salut mental i interculturalitat i això que sabem que està funcionant 
perquè molts veïns ens estan dient, escolta, que bé que aquesta proposició. 

Bueno, que aquesta iniciativa està funcionant, no? Llavors esperem que no només hi 
hagi la bona voluntat, sinó que també hi hagin els resultats, que estic segura, que els 
veurem. Perquè, com els hi deia, bueno, apropar els joves a l'Administració, eh, 
només ho aconseguirem si pensem des de la seva perspectiva, si tenim en compte les 
seves preocupacions i problemes, i generem iniciatives com aquestes conjuntes per 
aquest col·lectiu que tant està patint durant, bueno, i ha patit durant tants anys, no? 
Perquè, com deia, els joves del Districte també es mereixen una vida feliç, encara que 
sembli súper idíl·lic parlar de felicitat. Però creiem que els infants, adolescents i joves 
del nostre Districte no mereixen res més, ni res menys que una vida feliç i tranquil·la i 
plena. Així que, com deia, esperem veure els resultats en breus. 

Gràcies a tots per votar a favor. 

La presidenta informa que aquesta proposició ha estat aprovada amb els vots. 

2. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal 
Ciutadans perquè,  
• Atès que els usuaris de les Pistes Esportives han presentat 

diferents queixes en referència al estat en el que es troben. 
• Atès que les Pistes Esportives són espais utilitzats per la infància i 

el jovent del districte, i també per les diverses entitats. 
• Atès que l'esport és una eina de cohesió social i que és útil per 

l'aprenentatge de diferents valors. 
Que els Govern Municipal juntament amb l'Institut Barcelona Esports 
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(IBE) faci una auditoria de les pistes esportives de Ciutat Vella. 
L'informe resultant, que s'haurà de presentar en el Consell Plenari de la 
Ciutat Vella abans que acabi l'any, han d'aparèixer les deficiències de les 
pistes esportives, les millores que es realitzaran per adequar les 
instal·lacions i establir un calendari i un pressupost específic para a 
resoldre els desperfectes que sofreixen les Pistes Esportives. 

La presidenta dona la paraula a la consellera Barea.  

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies presidenta. Actualment el Districte de Ciutat Vella té tres pistes esportives 
municipals i, repeteixo, municipals: la pista de Sant Rafael, la pista de Drassanes i la 
pista poliesportiva municipal de La Maquinista, a la Barceloneta. 

Més enllà d'aquestes tres pistes, hi han diferents escoles on es fa ús de les seves 
pistes per fer tornejos i perquè moltes de les entitats del districte puguin utilitzar-les, 
perquè els nens i joves puguin fer esport.  

El primer que volem denunciar és la falta de pistes esportives en tot el Districte. Tots 
coneixem l'urbanisme, l'espai que hi ha a Ciutat Vella. Però des de Ciutadans 
considerem que necessitem més espais on puguin, on els nens i joves puguin 
practicar l'esport de manera regular, segura, controlada i on les famílies també se 
sentin segures. Tots coneixem les deficiències de les pistes perquè les trepitgem, 
perquè les veiem i sobretot perquè ens arriben les queixes de les famílies, els gestors i 
les entitats que les utilitzen. Fa uns mesos presentàvem un prec per millorar els 
entorns de la pista de Sant Rafael. Veiem que els precs els saben acceptar, però 
posar-lo en pràctica ja és una altra cosa. A la passada audiència pública, el senyor 
Arnás, el responsable de, del Futsal a la Barceloneta, ens explicava la situació que es 
viu a la pista de La Maquinista. Paviment aixecat, goteres, filtracions i altres 
problemes. Problemes que han augmentat per la falta de manteniment que fa 
l'Ajuntament d'aquestes pistes. Ajuntament i bé. Peticions que en el seu moment va fer 
el senyor Arnás, però les podríem estendre a les altres pistes del Districte. Pistes que 
no estan cobertes, fonts que no funcionen, paviments aixecats i un llarg etcètera. 

Però són espais on els nens no poden fer una pràctica esportiva de manera segura. 
Els problemes. No, el problema no és que hagin problemes en aquestes pistes, sinó 
que aquest Govern no faci la seva feina. Les queixes no són d'ahir, no són de la 
setmana passada. Les queixes porten mesos i anys on vostès els hi fan promeses i 
després res. Sabem que en un Districte com Ciutat Vella hi ha coses urgents, 
prioritàries i necessàries. Però vostès, quan es tracta d'esports, no és ni urgent, ni 
prioritari ni necessari. I ens trobem en aquest Plenari demanant una cosa que hauríem 
de tenir i que hauria de ser informació pública per fer seguiment d'aquestes iniciatives, 
d'aquestes mancances, d'aquestes deficiències que tenen les pistes. Avui els grups de 
l'oposició defensarem aquestes pistes esportives. Què farà el Govern municipal? 
Estarà amb les persones que demanen millores o estaran asseguts esperant que 
resolguin sols els problemes?  

Per acabar, ens agradaria transmetre tot el nostre suport als clubs, a les entitats i a les 
famílies que lluiten per millorar les pistes esportives que gestionen les pistes. Són ells i 
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elles els que ens han ajudat a presentar aquesta proposta. I volem mostrar aquest 
suport públicament i que és tan necessari en uns moments on per vostès l'esport no 
és una prioritat. Per això presentem aquesta proposta per tal de que es realitzi un 
informe on aparegui l'estat de deficiències de les pistes, les millores que es volen 
realitzar al llarg del mandat i establir un calendari, un pressupost específic per resoldre 
aquests desperfectes. 

La presidenta obre el torn dels grups municipals. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Gràcies. Bé, com parlem durant molts i molts plenaris al Districte de Ciutat Vella és 
un Districte realment complex i això no ens ho pot treure ningú. És cert que tenim 
molts problemes que semblen o molt més importants o molt més grans que la 
pràctica esportiva, no? I així també ho demostra el Govern municipal amb la situació 
en la que tenen les pistes esportives del nostre Districte. I torno al que parlàvem 
abans, problemes suposadament més importants. I és que em dona la sensació que 
aquest Govern tracta els problemes de manera totalment separada, com si fossin 
bolets, que hem d'anar collint sense fer cas al bolet del costat, no? 

Vostès no es donen compte que hi ha problemes que es poden solucionar de manera 
transversal. L'esport és una eina i és un molt bon exemple d'aquest aspecte que 
soluciona problemes, hum, conjunts. No? Per exemple, quan parlem d'esport no 
parlem només de salut física, ni parlem només d'anar a fer una patxanguilla amb uns 
amics, sinó que estem parlant de salut mental. Estem parlant d'eines socialitzadora, 
d'eina d'inclusió, de valors personals. I pel que veig el Govern no considera el mateix 
tenint en compte la situació en la que tenen aquestes pistes. Hum, s'està abusant 
molt de viure de la inèrcia esportiva del passat de la ciutat, però és evident que han 
passat els anys i és cert que cal una renovació i una posada a punt dels equipaments 
i instal·lacions esportives que actualment estan envellides i amb una manca de 
manteniment i falta de conservació òptima dels espais. 

Com sempre, i lamentablement, qui surt més perjudicat de tota aquesta deixadesa és 
precisament el teixit esportiu del Districte i els joves del nostre barri. Ja ho hem dit en 
vàries ocasions i en diferents escenaris, i aquí i a nivell de ciutat, preguntem:  L'esport 
no és una prioritat per aquest Govern? Perquè els resultats són instal·lacions actuals 
insuficients i sense manteniment. El Districte de Ciutat Vella per cobrir tota la 
demanda actual i futur, i futura de modalitats esportives. Un bon exemple, com 
comentava la companya Barea, és el club de futbol sala Barceloneta, que ha hagut 
de deixar la base del club. No, no, per diversos motius, és veritat, però un d'ells per 
un mal estat de les pistes. Tant és així que estem esperant que des del 2017 
compleixin amb l'aprovació del prec que vam portar, eh, que el nostre grup va portar 
per millorar aquestes pistes esportives. Fet que no compleixin ha provocat que part, 
ha provocat en part, que cent infants es quedin al carrer. Per tant, tot el que sigui 
millorar les instal·lacions esportives pel bé de la ciutadania, dels joves, adolescents, 
infants i adults del nostre Districte ens trobaran al costat per treballar. Per tant, ens 
posicionarem a favor. I creiem l'esport com una eina cabdal i transversal, la qual s'ha 
de practicar en uns escenaris òptims i de qualitat. 
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La Sra. M. José Chacón Salvador 

Gràcies, presidenta. Ciutat Vella és un Districte amb una manca d'equipaments 
esportius. És un Districte on la realització de l'esport des d'una mirada més àmplia, es 
veu minvat de possibilitats. La manca d'espai comporta una problemàtica afegida. 
D'altra banda, el Districte de Ciutat Vella sosté una població amb un alt índex de 
vulnerabilitat que no afavoreix la pràctica de l'esport. Si les administracions no hi 
posen tot el seu esforç, promovent campanyes per fomentar l'activitat física en totes 
les etapes de la vida, reforçant i intensificant la promoció en aquelles edats on s'hagi 
constatat un menor índex de pràctica d'activitat física i d'esport, entre la població, o 
estimulant la participació d'aquests col·lectius més vulnerables, facilitant-los l'entrada 
al món esportiu, aprofitant els valors de l'activitat física com a eina de cohesió social. 
L'esport pot afavorir l'aprenentatge dels papers de la persona i de les regles de la 
societat, reforçant l'autoestima, el sentiment d'identitat i la solidaritat. A més, sembla 
que els valors culturals, les actituds i els comportaments individuals i col·lectius 
apresos en el marc de les activitats esportives tornen a trobar-se en altres camps de 
la vida. Per aconseguir tot això necessitem espais i aquests espais han de garantir 
uns mínims en infraestructura per a poder realitzar l'activitat física sense risc. No 
m'estendré, que ja ho han dit les meves companyes, quines són les pistes esportives 
i els equipaments que tenim aquí amb greus deficiències. Però sí que direm que 
trobem molt encertada aquesta proposta d'acord que ens porta al grup de Ciutadans 
perquè, malgrat tot, la sensació que la pràctica esportiva no ha de ser prioritària ho 
és, ho és pels motius que ja ho he comentat. 

Ciutat Vella té necessitat d'equipaments esportius. Els ciutadans de Ciutat Vella 
tenen necessitat de practicar esport en condicions acceptables i malauradament, avui 
en dia, les pistes esportives tenen mancances estructurals, en alguns casos greus. El 
nostre vot serà favorable. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Hola, bona tarda. El 2015 es va realitzar una auditoria per part de l'Institut Barcelona 
Esports en tots, eh, els equipaments municipals, en totes les pistes, eh, municipals 
del Districte. S'han fet diverses, eh, s'han fet, eh, bastantes millores, val? Ara 
passarem a llegir unes quantes millores que s'han fet a les diferents pistes municipals 
que tenim al Districte. D'acord?  

A la pista municipal La Maquinista s'ha fet, eh? Repintar les tanques i les façanes a 
un Pla d'ocupació 2018, hum, col·locar el paviment amb tires lliscant, millorar 
l'accessibilitat als vestuaris de servei, adaptació, instal·lacions de fontaneria i 
compliment del Decret de Legionela, reforçar la il·luminació, emergència, 
d'emergències de les pistes, instal·lacions de noves línies de vida als vestuaris, hum, 
noves cistelles, reparacions de portes i accessos.  

A la pista municipal Drassanes, reparacions del paviment de la pista, millora de 
l'accessibilitat als estadis i serveis, inversions en fontaneria a les dutxes, tanques 
metàl·liques oxidades de de la pista.  

A la pista municipal Sant Rafael, reparacions de les portes d'emergència de carrer 
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Sant Martí, desperfectes de la xapa tancada... tancament perimetral, millores 
d'accessibilitat dintre dels recintes, reparacions, paviment, equipaments de la pista, 
reparacions de cistelles i porteries, instal·lació de la xarxa.  

Al camp de la Barceloneta, que no ho heu comentat però que també és una 
instal·lació que tenim, eh, les filtracions de les, de les goteres que tenien a la rampa, 
millores de les graderies, reparacions, elements metàl·lics, reparacions de la porta de 
vehicles, el canvi de, de la gespa del camp.  

Aquestes són inversions que s'han fet des de 2016 al 2022. Que això és una suma 
econòmica. Del camp de la Barceloneta són tres-cent mil euros, a la pista Maquinista, 
cent mil euros, a la pista esportiva Drassanes cent vint-i-cinc mil euros, pistes 
esportives de Sant Rafael cent cinquanta mil euros. Sí que és veritat que al nostre 
Districte tenim una mancança d'espai i no tenim tota l'espai possible per poder fer 
l'esport que ens agradaria realitzar pels xavals i les, i les xicotes del nostre Districte. 
Per nosaltres, l'esport és molt important per pels hàbits que representa, pels valors 
que representen els xavals. I per lo tant, hi votarem a favor, perquè és una feina que 
ja estem fent, que estem treballant per perquè sigui una realitat. I aquest, aquest 
Govern sempre ha vist a l'esport com una cosa prioritària pel Districte i per als joves. 

Gràcies.  

La presidenta dona la paraula a la consellera Barea. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Bé, parlàvem les, les virtuts de tenir un Pla de Salut Mental en 
condicions a la proposta d'Esquerra. Però és que l'esport també és un benefici per 
tots. No és només salut física, salut mental i uns components que fa que els nostres 
joves tinguin un moment d'esbarjo, no? un moment de de tranquil·litat i de de que les 
preocupacions es quedin en un altre espai. 

Parlàvem de cohesió social, parlàvem d'eina transversal. El problema és que en 
aquest Districte l'auditoria està feta del 2015. 2015. Estem en el 2022, eh? 2015-
2022. Potser hauríem d'ampliar i de millorar aquestes auditories que es fan cada set 
anys. No, no, no vull dir que no es facin coses. No és cert, perquè gastar-se vuit-
cents cinquanta mil euros en arreglar les pistes no són pocs diners, però és que s'han 
fet de les reparacions que s'han fet, eren prioritàries, per tal de que els joves 
poguessin entrar, no perquè poguessin fer esport en condicions, sinó perquè 
poguessin entrar. Amb lo qual aquesta preocupació encara va a més. Aquesta 
deficiència de les pistes, no? Està clar que les necessitats de, les necessitats i les 
prioritats d'uns són unes quantes. Però crec que l'esport també és una eina i és un 
espai on tothom el considera un luxe i no hauria de ser aixís. Hauria de ser una 
prioritat per aquest Govern. I tots sabem que aquest Govern no promociona l'esport 
de la nostra ciutat. No podem viure dels Jocs Olímpics, hem de viure del futur, hem 
de viure de l'esport que fem avui. Parlàvem en l'informe el regidor de les propostes 
que duem d'esports, en aquest cas del criquet. Vostès diuen que ja s'ha resolt. És 
una mentida i aquí ampliem i ampliem i ampliem peticions que fem a l'esport. 

Agraeixo a tots els grups el vot favorable, però dir que això el Govern ja ho fa, és, és 
com no dir res. És la seva feina, seguir endavant i fer millores en aquestes pistes. 
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També cal dir que no hem parlat del camp de la Barceloneta, més que res, perquè és 
un camp de futbol, com a tal, i la gestió ha d'estar molt més, molt més acurada de lo 
que, de lo que hi és. Però bueno, està molt bé que haguéssim votat a favor, però ara 
esperem aquest informe que se'ns presenti en aquest en aquest Consell Plenari i 
puguem debatre exactament de quines són les prioritats i saber i conèixer el 
pressupost i el calendari. 

La presidenta dona la paraula a Esquerra Republicana. 

La Sra. Alba Segura Gomila 

Sí. Aprofitar també que existeix un mapa d'instal·lacions esportives del municipi de 
Barcelona que es va redactar per poder planificar aquestes necessitats de 
construcció, manteniment i millora del parc d'instal·lacions esportives. I no s'està 
complint ni amb les expectatives generades ni amb el redactat que hi ha. Eh, un cop 
més, un cop més comentàvem que el Govern no té com a, no té prioritat, no té 
prioritat per a l'esport. De fet, només s'ha de comprovar amb una dada molt senzilla i 
és veure com s'ha anat reduint la partida pressupostària any rere any fins la xifra 
actual. Molt di.. molt difícil justificar que per vostès és, és una prioritat mentre 
segueixen reduint aquesta, aquesta partida pressupostària. Han suspès un cop més 
en la gestió aquest cop, aquest cop de les pistes esportives del Districte. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Hum, bueno, em sap bastant greu que valoreu la, lo que es fa en l'esport. Jo crec que 
ens impliquem i treballem les entitats i treballem perquè les pistes esportives siguin 
realment unes pistes, eh, que es puguin utilitzar, hum, dignament per fer esport base i 
que els joves puguin fer esport. Treballarem en la línia que estem treballant fins ara i 
presentarem l'informe quan tinguem i quan ho tinguem fet. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Només tornar a agrair el vot favorable i esperem que abans de que acabi aquest any 
puguem conèixer aquest informe amb el calendari i el pressupost assignat. Torno a 
repetir perquè ningú s'oblidi d'aquesta petició. I dir que hi ha un Pla d'equipaments, és 
veritat, se m'ha, se m’ha oblidat que tenim un Pla d'equipaments esportius, que ni es 
fa ni es segueix, ni tampoc es revisa a mesura que passin els anys. Només tornar a 
repetir que estarem pendents d’aquestes modificacions de les pistes per tal de, de 
que els nostres joves i infants puguin practicar de manera segura, controlada i amb 
espais dignes els esports que vulguin practicar. 

La presidenta informa que queda aprovada aquesta proposició del grup de 
Ciutadans  

3. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat 
perquè,  
• Atès que el 24 de juny del 2020 el Sindicat d’habitatge del Raval i la 

Xarxa de suport mutu del Raval van ocupar l’immoble de l’antiga 
Escola Massana ubicat a la plaça de la Gardunya per donar sortida a 



Districte de Ciutat Vella 

 

43  

les mancances socials, la crisi econòmica i les dificultats de famílies 
del barri. 

• Atès que l’epidèmia ha convertit la precarietat i la pobresa 
estructural en emergència. 

• Atès que el barri del Raval ocupa el lloc número 22 dels barris de 
Barcelona amb menys renda, d’un total de 73. 

• Atès que passat dos anys la situació d’aquest col·lectiu continua 
enquistada per la inacció del govern municipal. 

• Atès que durant aquests dos anys els col·lectius que operen a 
l’antiga Escola Massana estan demostrant una trajectòria sòlida i 
arrelada en l’ajut comunitari a les veïnes i veïns del barri que ho 
necessiten. 

• Atès que el col·lectiu ha manifestat la voluntat d’obtenir la cessió de 
l’espai. 

• Atès que l’espai actualment no reuneix els mínims estructurals per a 
poder efectuar una cessió d’ús per part de l’administració. 

Demanem al govern municipal : 
1. Que el govern del Districte Ciutat Vella assumeixi el compromís de la 

realització del projecte i posterior construcció d’un equipament de 
vida comunitària, en l’actual emplaçament de l’antiga Escola 
Massana, per atendre les diverses necessitats socials dels veïns i 
veïnes del districte. 

2. Que en el disseny de l’equipament, a mes de les entitats referents, 
s’incorpori també el col·lectiu “Antiga Escola Massana” per tal 
d’aportar el seu coneixement i experiència acumulada en el temps 
de l’activitat i dinamització de l’espai que desenvolupen des de fa 
dos anys . 

3. Que es generi un espai d’acompanyament al col·lectiu “Antiga 
Escola Massana" per conèixer tots els mecanismes per l’obtenció de 
la cessió d’ús de l’espai mitjançant l’autogestió. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Junts per Catalunya. 

La Sra. M. José Chacón Salvador 

Gràcies, presidenta. Fa una mica més de dos anys que l'antiga Escola Massana va ser 
ocupada pel Sindicat d'Habitatge del Raval i per la Xarxa de Suport Mutu del Raval. Ha 
estat una ocupació social, una ocupació per reivindicar unes mancances evidents que 
amb la voluntat del col·lectiu, han volgut apaivagar. Han estat dos anys de lluites, com 
tota la vida, algunes més encertades que altres, i d'això internament ja n'hem parlat i 
no cal ser més detallistes. El Raval té una llarga trajectòria de reivindicacions veïnals, 
ocupacions municipals en forma de reivindicació per manifestar una necessitat. N'és el 
cas, per exemple, l'antecessor Casal d'Infants al Raval, que neix de la mancança 
d'unes necessitats d'infants pel barri. L'any 78, en Pitu Cunillera s'entesta en muntar el 
Casal dels Infants des de l'Associació de veïns, aquella època, nascuda pels volts de 
l'any 73. Van trobar un local al carrer Sant Martí que els era perfecte per desenvolupar 
aquesta activitat. El local era una vella fusteria que havia estat expropiada pel propi 
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Ajuntament. El diumenge 22 de gener del 78 van muntar una performance amb la 
companyia Els Comediants i van aprofitar la camioneta per poder introduir-se dins 
l'edifici i poder fer efectiva l'okupació. 

I és així com van aconseguir la cessió del local per part de l'Ajuntament. Com veieu, 
han passat quasi quaranta-cinc anys d'aquests fets i al Raval segueix succeint coses 
molt semblants. El col·lectiu de l'antiga Escola Massana s'emmiralla amb fets més 
recents, com el cas de Can Batlló, com a model de gestió, com a ideal de vida 
comunitària i com a resposta social. Però n'estic segura que a partir d'avui no els hi 
passarà per alt que han repetit la història, sempre tenint per bandera les necessitats de 
tot un barri.  

El motiu de presentar aquesta iniciativa a Plenari és, primer de tot, mostrar el 
reconeixement públic negat durant dos anys, dos anys que aquest col·lectiu ha arribat 
a un moltes vegades l'Administració no ha arribat. I el reconeixement també d'arribar 
per no haver d'estar amb l'ai al cor i no saber quin és el seu futur. Des de l'inici de 
l'ocupació, el col·lectiu Antiga Escola Massana ha mantingut alguna reunió amb el 
Govern municipal, però mai ha estat concreta en res i és per això que Junts per 
Catalunya decideix portar en aquest Consell Plenari el compromís de la realització del 
projecte i posterior construcció d'un equipament de vida comunitària. Perquè creiem 
que en un barri on la vulnerabilitat, on les desigualtats i on la mancança és present, 
necessitem deslligar aquests nusos que estrenyen, i emmotllar les problemàtiques 
existents, tot trobant solucions consensuades i compartides. La meva sorpresa és que 
han estat dos anys de diàleg estèril entre els dos actors i, ves per on, quan Junts 
presenta aquesta iniciativa a Plenari comença a rodar la maquinària. 

Govern municipal s'assabenta de la iniciativa el dia 11 de juliol i el dia 15 fa unes 
declaracions convocant a BTV, aborda la bomba dient, l'Ajuntament de Barcelona ha 
arribat a un acord amb el col·lectiu Antiga Massana per cedir l'antiga seu de l'escola al 
barri per a usos comunitaris. Altra part de la declaració diu que ha arribat a un acord 
sobre els dos mil metres quadrats del recinte de l'antic hospital de la Santa Creu, dins 
del qual hi ha l'antiga Escola Massana, que va quedar abandonada en el trasllat de 
l'escola. Regidor, hagués estat tot un detall, ja que el meu regidor i jo mateixa hi érem 
a la plaça en aquell moment, convidar-nos a fer unes declaracions conjuntes. Abans 
de seguir amb el meu argumentari m'agradaria que el senyor Rabassa m'expliqués 
quins acords són aquests que l'Ajuntament ha arribat amb la Generalitat. 

La presidenta obre el torn de paraula de la resta de grups municipals.     

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Avui el grup de Junts per Catalunya ens porta una proposició per a la creació d'un 
equipament de vida comunitària i no podem estar més d'acord en la necessitat 
d'aquest tipus d'equipaments en el nostre barri, un barri amb que alta densitat de 
població, el parc envellit d'habitatge i les condicions precàries de vida fan necessari un 
parc major d'equipaments que altres districtes, amb l’inconvenient de la manca 
d'espais per desenvolupar projectes. És a dir, tenim davant l'oportunitat perfecta. 
L'antiga Massana, un espai ben, ben, al bell mig del Raval, en una gran quantitat 
d'espais, però en el que tenim un ocultisme per part de Districte per saber on aniran a 
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parar els usos. 

On queden els processos participatius quan es tracta de decidir els grans usos 
d'espais com aquest? Votarem a favor. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies. Gràcies, presidenta. Bé, com han dit les meves companyes, aquesta proposta 
queda una mica fora de termini, ja que el regidor, el divendres passat es va 
comprometre a fer pública, es va comprometre públicament a que dels cinc-cents 
metres quadrats d'aquest espai estiguessin utilitzats per vida comunitària. Però això no 
vol dir que aprofitem aquest espai per manifestar la necessitat de crear, construir, 
acompanyar les entitats per tenir espais específics per a la seva tasca. Abans de 
debatre la proposta volem agrair a totes i a cadascuna de les entitats de, entitats que 
fan diàriament la seva feina, ajudar, acompanyar i resoldre les necessitats que té la 
ciutadania. Gràcies i mil gràcies. Tots coneixem les dades econòmiques i les 
necessitats socials que té el barri. Les hem debatut en aquest Consell plenari 
reiterades vegades, però, les necessitats reals passen per sobre dels interessos 
polítics. El paper de les administracions ha de ser clau per revertir aquestes dades i 
transformar la vida dels ciutadans i de les ciutadanes. Però, però tot això sabem que 
les administracions no arriben a tot arreu i aquestes entitats supleixen a l'Administració 
en molts casos, inclús a vegades la pròpia Administració utilitza aquestes entitats per 
fer el que elles haurien de fer. 

Aquestes entitats necessiten espais dignes per dur a terme la gran tasca que fa i 
l'Ajuntament ha de ser el que creï, el que trobi espais per a aquestes entitats. De fet, 
Barcelona ja té diverses experiències, en això no serem els pioners al Districte de 
Ciutat Vella. Però sí que ens podem emmirallar en Can Batlló, a Sants, en el centre de 
vida comunitària de Trinitat Vella. Espais compartits per diferents entitats. I són un 
exemple, com he dit abans, per emmirallar-nos. Per això creiem que és necessari que 
es creïn aquests espais específics per atendre aquesta demanda. La proposta que fa 
avui Junts votarem a favor perquè creiem que aquesta necessitat és bàsica per 
atendre una proposta i una realitat com el barri del Raval. En aquest cas, l'edifici ja 
està construït, només cal rehabilitar. No cal que construïm des de zero. Aprofitem les 
poques oportunitats que tenim a Ciutat Vella. Sabem que aquesta proposta no és 
simple ni és fàcil, tot lo contrari. Però tenim aquesta oportunitat i hem de seguir lluitant 
allà on sigui, des de les entitats, però també als partits polítics que formem aquest 
Consell plenari. De fet, avui és un bon moment per refermar aquest compromís de 
realitzar en aquesta zona un equipament de vida comunitària, ja que les paraules se 
les emporta el vent i no volem que aquestes promeses quedin o caiguin en sac 
foradat. Aprofitar també l'experiència que ens manifestaran l'antiga Escola Massana 
crec que és una oportunitat per conèixer no només lo que fan ells, sinó lo que han fet 
per a tots els ciutadans i ciutadanes en aquests moments tan durs de la pandèmia, 
però que encara continua fent aquesta feina. 

Així, com els hi hem dit, votarem favorablement d'aquesta proposta i els emplacem a 
continuar fent reunions per debatre l'estat d'execució d'aquest nou equipament de vida 
comunitària. 
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La presidenta dona la paraula al PSC. 

La Sra. M. José Arteaga Muñoz 

Vale. Gràcies, presidenta. Bona tarda. No podem negar que espais i equipaments de 
vida comunitària al nostre Districte són necessaris. Tampoc podem negar la tasca que 
s'ha realitzat per part de diferents entitats que es troben a dia d'avui a l'antiga Escola 
Massana. La pandèmia i les destrosses conseqüències que s'han derivat de la 
mateixa, han exigit el millor de tots nosaltres. Tant, tant dels que ens dediquem a la 
política com dels veïns i veïnes que s'han bolcat amb l'ajut comunitari. Tot i així, per 
més que l'activitat que es duu a terme a l'antiga Escola Massana sigui lloable, hi ha un 
fet que no podem obviar, l'ocupació d'espais. Per més que sigui en la millor de les 
intencions, no és tolerable. Tothom sap que els Socialistes tenim per compromís social 
innegable, però també som gent que estem fermament convençuda de que el camí per 
fer les coses, que les coses funcionin, no pot ser en cap cas legitimant l'ocupació. 

Cal una aposta ferma, decidida del sector públic per generar espais de proximitat i cal 
diàleg amb les entitats per conèixer les seves necessitats i igualtat d'oportunitats per a 
totes les entitats que treballen pel barri. Per això aquesta proposta ens sembla 
encertada, tot i que d'entrada pugui haver generat dubtes en alguns de nosaltres. 
Entenem que el Raval necessita espais i equipaments de vida comunitària. 
Reconeixem la tasca desinteressada de molts veïns i veïnes i entenem, doncs, la 
necessitat d’aprofitar espais com l'antiga Escola Massana. Estem completament a 
favor de què el Districte assumeixi el compromís de la construcció d'un equipament de 
vida comunitària a l'actual emplaçament de l'antiga Escola Massana. Entenem que 
aquells que estan operant amb amb l'antiga escola, tot i fer-ho de forma irregular, 
coneixen l'espai i l'entorn i puguin ajudar al disseny de l'equipament. I és més, i és més 
important de tot, i el més important de tot, creiem que s'ha d'ajudar a aquestes entitats 
a trobar els mecanismes legals per trobar un espai per seguir desenvolupant la seva 
activitat. Un espai correctament assignat. Amb aquest compromís aconseguirem més 
espais de proximitat al barri i acabarem amb una situació irregular que desllueix unes 
activitats molt importants pel barri, ja que parteixen d'un pecat original, l'ocupació, que 
cal solucionar. 

Per això ens abstindrem. 

Gràcies. 

La presidenta dona la paraula al senyor regidor per BComú-E.  

El regidor 

Jo. Votem a favor de la proposició. 

La presidenta dona la paraula a la senyora María Elena Martín Puertas. 

La Sra. M. Elena Martín Puertas 

Hola. Bona tarda. Bueno, moltes gràcies per tot. Ara ja ens coneixem gairebé tots. I la 
veritat és que estic una miqueta sorpresa del resultat de la votació. En primer lloc, us 
volia agrair a tots, a tots els que hem parlat. Aquests dies hem parlat amb molta, amb 
molta gent de vosaltres, amb tots els grups polítics. I els volia agraèixer la vostra 
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disposició per parlar amb nosaltres, per conèixer el nostre projecte i la vostra 
comprensió. La veritat és que estic una miqueta sorpresa, no? De que, bueno, que 
tothom hagi entès també com funcionem i desde luego esteu convidats, si voleu 
conèixer més profundament el projecte, esteu tots convidats a anar a la Massana. 
Bueno, simplement jo volia explicar. No vull convèncer ningú sobre el tema de 
l'ocupació. Això és molt personal, cada un, sí o no. És cert que a vegades sembla que 
bueno, la política no està massa, els partits polítics són una miqueta contradictoris en 
algunes coses, no? Però jo volia matitzar simplement que l'ocupació que es va 
realitzar a l'antiga Maçana va ser un moment molt especial, un moment que no s'ha 
produït mai a la història d’aquest, del nostre, nostre territori. I no vull justificar-ho 
perquè no tinc cap necessitat de justificar-ho, però penso que en aquell moment, per 
molt que per converses amb altres, amb algunes formacions ens hagin dit que podíem 
tenir una altra alternativa, no n'hi havia cap més alternativa i ara continua sense haver-
hi cap més alternativa. 

Vull dir que no, nosaltres no disposem ni de diners ni de possibilitats de llogar, ni de 
comprar, ni de fer una altra cosa per obtenir una altra manera o un altre espai. Dit això, 
estem encantats del canvi d'opinió del consistori i us volem explicar que, bueno, abans 
de sapiguer de tot això d'aquesta votació, de totes maneres, continuem en aquesta 
línia, havíem fet un comunicat que sortirà demà premsa i que volíem que fóssiu 
vosaltres els primers  en saber de què va la cosa. I llàvorens ho llegeixo literalment. 

La presidenta dic que termini. Elisenda Puchades no intervindrà. 

La Sra. M. Elena Martín Puertas 

Llàvorens el comunicat diu això:  

Arran de les declaracions als mitjans de comunicació fetes pel regidor de Districte de 
Ciutat Vella el passat 15 de juliol hem entrat en una nova fase del procés de 
negociació. D'acord amb això, volem fer públic que valorem positivament el seu canvi 
de posició respecte a la concessió de l'antiga Massana, en el que a partir d'ara ja es 
donen les condicions per treballar a la nostra proposta inicial. La nostra demandes per 
a aquesta nova fase són, la concessió de tot l'espai que estem utilitzant actualment, 
amb les mateixes condicions que té l'espai autogestionat de Can Batlló, treballant en 
base al seu model i adaptant-lo a l'antiga Massana. 

Mentre negocien amb l'Ajuntament els termes de la concessió, demanen que es faci 
una cessió en precari, per tal de donar una mínima cobertura legal durant el procés de 
negociació. Constitució d'una taula de negociació amb un calendari de treball a partir 
del setembre, amb Jordi Rabassa, Serveis Jurídics, Patrimoni i Patrimoni Ciutadà, per 
tal de confirmar la concessió i signatura de les concessions abans de que acabi 
l'actual mandat de Jordi Rabassa. D'acord amb tot això, fem públic que seguim amb la 
campanya per exigir la concessió de l'antiga Massana fins que siguin satisfetes les 
nostres demandes.  

I això vull aclarir que estem, eh, molt, o sea, molt contents de tot això, però que 
nosaltres no entenem molt de política. No entenem molt de com funciona tot el, tot el 
mecanisme aquest. I si s'ha fet a Can Batlló, es pot fer a la Massana. Llavòrens, 
deixar-lo per a una propera legislatura considero que això no se sap què passarà i que 
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està massa a l'aire. I llavòrens té que haver-hi una manera jurídica, que és una cessió 
en precari per poder-ho fer o deixar-lo almenys mig tancat en aquest mandat. 

Gràcies. 

La presidenta dona la paraula a la senyora María José Chacón Salvador. 

La Sra. M. José Chacón Salvador. 

A veure. Dir-li al senyor Rabassa que un vot favorable sense cap argument em fa 
pudor. 

Sap? O sigui, no sé, no sé per on sortirà la història, però em deixa així una mica, 
perquè també les seves declaracions als mitjans tampoc no són clares ni concises, i 
espero que això es resolgui de la millor manera. Ah, la consellera del PSC, em sorprèn 
quan parla d'aquest tipus d'ocupació social. Quan torno a dir, us recomano que llegiu 
el llibre d’El cel té pigues, de l'Enric Canet, on explica molt bé aquest paral·lelisme que 
esteu tenint vosaltres ara, l'antiga Escola Massana, amb el que era l'associació de 
veïns del, del Pito Conillera, perquè, a més és que funcionava, funcionava d'una 
manera, eh, molt semblant. I en el 78 estava al Govern aquest Socialista i és el que els 
hi va oferir de que ocupessin un equipament municipal, o sigui, un immoble municipal, 
amb la qual cosa, doncs sí que ha canviat. Junts està donant la volta i està donant 
suport a les ocupacions socials i els Socialistes, doncs no. I això és molt còmic ara, 
no? I llavors, també dir al senyor Rabassa que jugar amb els diners públics i amb les 
il·lusions dels col·lectius doncs no fa de fer política de la bona, no? Eh, us vull recordar 
que la comissió de Govern del 28 d'octubre del 2021, i d'això no fa gaire, eh, s'aprova 
el projecte de connexió dels jardins Rubió i Lluch amb la plaça Gardunya, amb un 
pressupost de cinc-cents tres mil amb divuit euros com al 81. O sigui, no sé, tampoc 
ha passat tant de temps. 

Tampoc hi han hagut tantes converses i  feliç a la vida dels vots favorables de tots els 
grups municipals, inclús de l'abstenció del PSC perquè bé, una cosa que es podria, eh, 
haver resolt molt abans hem tingut dos anys de maduració i em comprometo amb el 
col·lectiu de l'antiga Escola Massana a seguir això de molt de prop i ser molt corcó 
amb tots vosaltres perquè es faci efectiu.  

I bueno, com no, agrair al col·lectiu, però en què no és només l'antiga Escola 
Massana, no? que si no també són el Sindicat Habitatge al Raval, la Xarxa de suport 
laboral, la Xapa, l'Escoleta Popular i el, i el gimnàs popular Matilde Landa. 

La presidenta dona la paraula a Esquerra Republicana. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Gràcies. M'alegro que la proposta prosperi, però estic francament sorpresa del vot a 
favor de Barcelona en Comú i de les nul·les explicacions del senyor Rabassa, que són 
les que han fet un projecte de del passatge Gardunya que va costar mig milió d'euros, 
com bé ha dit la consellera Chacón. Passatge que mai han explicat en extensió a 
l'oposició i que han desenvolupat amb total l'ocultisme com la resta d'espais. Passatge 
que farien dels jardins Rubió i Lluch, una zona de pícnic de la Boqueria. Molt sorpresa 
del malbaratament dels recursos públics. Jordi,. 
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Gràcies. 

La presidenta dona la paraula al PSC. 

Que a mi, el projecte de l'antiga Escola Massana el recolzo totalment. Lo que em 
sorprèn més que el partit de Junts per Catalunya recolzi les ocupacions. 

Gràcies. 

La presidenta dona la paraula al senyor regidor. 

El regidor 

Bé, doncs efectivament, la votació a favor, tal i com ja vam comunicar, no als mitjans 
de comunicació només, sinó que prèviament, amb una reunió amb interlocutors i amb 
portaveus del col·lectiu, ja els hi vaig explicar que és tot el que hem fet durant tots 
aquests mesos, en el que en aquest consistori hi ha hagut silenci i hi ha hagut cap 
resposta a comunicats o a interpel·lacions. I el que hem fet ha sigut treballar a la 
interna perquè això pogués ser possible. I això que vaig anunciar no és pas perquè hi 
hagi una proposició de ningú, sinó perquè hi va haver una manifestació el divendres 
abans, vaig estar parlant amb vosaltres, i les converses han anat madurant dins d'un 
context en el que tenim un gran equipament. Ah, hem aconseguit un acord amb la 
Generalitat per la distribució d'aquests espais i el compromís del Districte de Ciutat 
Vella era aconseguir uns centenars de metres quadrats perquè hi haguessin uns usos 
comunitaris. Hem aconseguit aquest acord i el que diem és, aquests usos comunitaris 
han de ser pels col·lectius de l'antiga Escola Massana. 

Amb quina fórmula? No ens acaba d'agradar la proposta de l'equipament de Junts per 
Catalunya. Ah, jo ho considero que hauríem de caminar més, cap a escoltar el 
col·lectiu i que anés cap a l'autogestió. Però creiem que hem d'aprovar aquest, aquest, 
aquest acord. Hum, nosaltres estem per l'autogestió. S'està fent una bona feina. 
Aquesta ocupació va ser en època de pandèmia. Va demostrar les limitacions de 
l'Administració municipal i de totes les administracions. Vosaltres veu arribar i seguiu 
arribant allà on molts no, on les administracions no hi arriben i de la mateixa manera 
com hem estat treballant de forma discreta i que a vegades us heu desesperat perquè 
no us contestàvem algunes coses o no ho fèiem amb la claredat que us hagués 
agradat, seguirem treballant de la forma més discreta possible conjuntament amb 
vosaltres per arribar a un acord que no sé quina fórmula serà. Que no sé quina fórmula 
serà, però que ha d'acabar en això que us dic, que aquests centenars de metres 
quadrats siguin per tots aquests col·lectius, siguin per vosaltres, perquè esteu 
treballant pel barri. És una forma de treballar que moltes vegades, doncs pot no 
agradar o pot, pot desesperar, però que ha arribat a bon port amb d'altres 
negociacions que hem portat amb col·lectius que formen part de l’ocupació de l'antiga 
Escola Massana, com per exemple, quan vam treballar a principi de mandat amb 
Hospital 99, que semblava una cosa impossible i finalment va ser realitat. Doncs 
aconseguirem una fórmula que sigui vàlida per a tothom. 

I amb això el que hem de tenir és el màxim de comunicació i sobretot, també de 
confiança. Crec que hem demostrat el bon tarannà i les ganes de que això tiri 
endavant. I aquest tarannà segueix i seguirà. I moltes vegades hi haurà unes 
negociacions, també a la interna entre administracions, entre departaments de 
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l'Administració i us els haurem d'explicar, però haurem d'acabar amb això, amb que 
l'antiga Escola Massana es quedi al Raval, es quedi en aquest espai de de l'Hospital 
de la Santa Creu i de Sant Pau. Ja he dit per activa i per passiva que el projecte 
d'obertura no s'executarà. No s'executarà en aquest mandat. Hem de veure de quina 
manera podem fer que tots els usos que hi ha d'haver en aquests espais siguin 
compatibles i haurem de treballar amb vosaltres. Tot aquest Pla funcional d'això, que 
no sé si serà un equipament com ens proposa Junts per Cat. Jo crec que la fórmula no 
hauria d'anar cap aquí, sinó que hem de ser encara més imaginatius i tenint al cap cap 
Batlló o fins i tot alguna cosa diferent que sigui pròpia per al Raval i que hem d'anar 
construint entre nosaltres i l’Administració... 

La presidenta dic que termini. 

El regidor 

Per tant, doncs, celebrar que hàgiu aconseguit que tot el ventall de grups que estan 
representats al Districte cap voti en contra. Això és mèrit vostre i estem compromesos 
en aconseguir la millor fórmula possible. 

La presidenta dic que aquesta proposició queda aprovada amb els vots favorables de 
tots els grups i l'abstenció del Partit Socialista. La presidenta dona la paraula a la 
senyora Chacón. 

La Sra. M. José Chacón Salvador 

Molt ràpid, eh, dir-li a la consellera socialista, doncs, que el socialisme és la dreta 
disfressada de progressisme. I jo sempre aquí he reivindicat el meu esquerranisme 
dins del meu partit transversal, que, que és Junts. Al senyor regidor li diria que 
m'agradaria, primer, que es llegís la meva proposta. En el tercer punt dic que generi un 
espai d'acompanyament al col·lectiu Antiga Escola Massana per conèixer tots els 
mecanismes per a l'obtenció de la cessió d'ús de l'espai mitjançant l'autogestió. I he 
parlat de Can Batlló en el meu argumentari. M'agradaria que m’escoltés quan parlo. 

b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 
4. Proposició al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal PSC 

perquè,  
• Atès que hi ha una necessitat clara de comptar amb més espai per 

dur a terme l’activitat del CAS Lluis Companys.  
• Atès que s’han viscut episodis puntuals de violència a l’exterior del 

CAS Lluis Companys causant sensació d’inseguretat als entorns. 
• Atès que es genera pressió als comerços del voltant.   
• Atès que veïns, veïnes i comerciants de l’entorn expliciten queixes 

concretes sobre situacions d’inseguretat.   
Instar a la Generalitat, al Consorci Sanitari de Barcelona i a 
l’Ajuntament de Barcelona tenir com a prioritat busca una nova 
ubicació al CAS Lluis Companys per tal d’aconseguir un millor espai 
que permeti oferir una millor atenció i servei als usuaris i usuàries.  

La presidenta informa dels temps d’intervenció: sis minuts per al grup proposant, tres 
minuts per a la resposta. I, tot seguit, dona la paraula al Partit Socialista. 
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El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Gràcies presidenta. Des del Grup Socialista presentem aquesta proposició perquè tots 
sabem que el CAS Lluís Companys, una de les coses que necessita, és més espai i 
també una millora. 

Així com que a vegades, encara que la gent que està treballant al CAS Lluís 
Companys, ja sigui per part de l'Ajuntament com part, per part del centre, fan una 
grandíssima tasca. Però això no treu que a vegades hi hagi moments on hi hagi punts 
de violència. El que fa que això generi més pressió als comerços del voltant, al mateix 
temps que això genera queixes tant a veïns i comerciants. I per aquesta raó nosaltres 
instem a la Generalitat de Catalunya, al Consorci Sanitari de Barcelona i a 
l'Ajuntament de Barcelona, tenir com a prioritat buscar una nova ubicació al CAS Lluís 
Companys per tal d'aconseguir un millor espai que permeti oferir una millor atenció i 
servei als usuaris i usuàries. 

La presidenta dona la paraula al resto de grups. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Els faré una breu explicació. L'Ajuntament cedeix els espais per posar els equipaments 
sanitaris. Hi ha vegades que inclús són de la Generalitat, però qui decideix és la ciutat i 
la Generalitat paga les obres per habilitar-ho. Un exemple és el CAP Raval Nord, com 
a recent, o el CAP Gòtic, que moltes vegades ens ha... el regidor. És a dir, si volen fer 
un canvi d'ubicació d'alguns dels dos CAPs que tenim a Ciutat Vella, només tenen que 
presentar l'opció a la Generalitat, que farà una valoració i si l'espai compleix els 
requeriments, pues faran el canvi. És la seva decisió, perquè és vostè qui governa 
aquesta ciutat. A pesar de que moltes vegades tant vostès com el senyor Rabassa es 
dediquen a depurar responsabilitats, com van culpant del seu desgovern a la 
Generalitat, a l'oposició, al Govern de l'Estat, als veïns. 

Feta aquesta declaració sí que crec, espai interior és petit i que potser seria bo trobar 
la manera de tindre més espai i que estiguin més còmodes. Per això li demano que 
busquin a l'espai, on vostès governen, i ho passin a la Generalitat. 

Moltes gràcies. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Bé, aquesta proposta em sorprèn, i molt en aquest, en aquest 
sentit, perquè vostès en mandats anteriors i no fa gaire, van dir que hi han temes que 
no es poden parlar en un Plenari i aquest és un d'ells. En tres minuts no tindré temps 
per explicar-li tota la situació. La consellera de la Cruz li ha fet una esment de com es 
fan les coses. Jo li podria fer una altra. Junts li podria fer una altra. Però aquí sí que 
m'agradaria fer una miqueta de de sentit comú. Potser el menys comú dels sentits. 

Però clar, aquesta proposta és una miqueta demagoga. Vale? Pretenen fer lo que 
haurien d'haver fet com a membres del Govern. I la pregunta és, vostès governen la 
ciutat? Què ha canviat respecte al 2016 quan es va obrir i vostès van votar en contra 
d'una proposta que es va dur aquí en el plenari? Està clar que vau ser convidats de 
pedra en els consells de barri a les audiències públiques. El regidor ha dit que les 
dades no han empitjorat ni molt menys amb lo qual la següent pregunta seria, 
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menteixen els veïns que aquesta situació ha empitjorat o no ha empitjorat? Tots 
coneixem diversos veïns i comerciants de la zona que ens han reiterat moltes vegades 
les seves queixes i creiem que aquestes queixes s'han de revertir. Aquestes 
demandes s'han de complir. Per això considerem que s'ha d'intensificar la presència 
dels serveis municipals per reduir l'impacte que genera la zona. La pregunta que ens 
fem avui i que molts ciutadans, en veure aquesta proposta s'han preguntat, és per què 
sí traslladar el CAS Lluís Companys i no traslladar el CAS Baluard? Quines diferències 
hi ha entre un CAS i l'altre? No tenim els mateixos problemes amb un costat o amb un 
altre? Vostès avui suposo que per campanya municipal, perquè tenen que recuperar 
aquell vot que han perdut fan aquesta proposta, però jo els hi, els hi respondria d'una 
cosa clara, eh? No crec que aquest sigui l'espai per debatre aquesta proposta i a 
l'espera de què em contesti o que em pugui contestar aquestes preguntes i veient com 
es posicionarà la resta de grups, posicionarem el nostre vot. 

La Sra. M. José Chacón Salvador 

Gràcies, presidenta. Primer de tot, agrair a aquell que hagi il·luminat el Partit 
Socialista. Fer política és una cosa seriosa que s'ha de realitzar amb rigorositat, 
encanonar pel simple fet de voler ferir l'adversari, de vegades portar munició que et ve 
a la contra. La primera proposta que ens fa arribar el Grup Socialista ja diu molt de la 
poca professionalitat a l'hora de treballar. 

Demana instar a la Generalitat a buscar una nova ubicació del CAS Lluís Companys 
per tal d'aconseguir un millor espai que permeti una millor atenció i serveis als usuaris. 
Feia entre riure i pena alhora. Governar i no saber de qui és cada competència és de 
traca. Dimarts, fa dos dies, ens demaneu modificar el text pel següent:  

Instar la Generalitat de Catalunya, al Consorci Sanitari i a l'Ajuntament.  

És a dir, a vosaltres mateixos tenir com a prioritat buscar una nova ubicació al CAS 
Lluís Companys. En serio creieu que estant a Govern podeu portar aquesta iniciativa 
tan allunyada de la realitat? Pel fet que esteu a Govern, teniu una informació 
privilegiada que jo personalment no la tinc. I si la tinc és perquè de tant en tant aixeco 
al cul de la cadira del meu despatx, me'n vaig a la conselleria que toqui i m'informo, 
pregunto i em preocupo. Això que demaneu, aquesta triangulatura, aquest tema ja 
està sobre la taula. I ho sabeu perfectament perquè Govern municipal, veïns, consorci 
i conselleria ja heu tingut alguna reunió. Cosa que a l'oposició no ens heu convidat. I 
ho sabeu perfectament, l'acord pres és que l'actual, el CAS, que té uns dos-cents 
cinquanta metres, i està tensionat, igual de tensionat que el CAS Baluard, però només 
poseu la mirada en el de Lluís Companys. Potser allà teniu alguns vots que rascar o 
algo. Molta demagògia, veig jo, amb quatre ratlles. Parleu en els vostres atesos que 
s'han viscut aquí episodis puntuals de violència a l'exterior del CAS, causant sensació 
d'inseguretat als entorns, que genera pressió als comerços del voltant que veïns, 
veïnes i comerciants de l'entorn expliciten queixes concretes sobre situació, situació 
d'inseguretat. 

De veritat que em deixeu ha estat traumàtic. La gestió del carrer, la gestió de la 
seguretat ciutadana, és competència vostra. En quin món paral·lel viviu? Quin pla teniu 
per minimitzar la inseguretat als entorns, per radicar la violència, per incidir en la 
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distensió de la pressió als comerços? Traslladar la problemàtica de lloc? Us animo a 
fer una bona diagnosi i un bon estudi de l'impacte per evitar els conflictes, no per 
traslladar-los de lloc. No podem votar a favor d'aquesta proposta, de cap de les 
maneres. Per tot lo exposat, i per no generar més desigualtats entre els barris. CAS 
Baluard també té la mateixa problemàtica. Tampoc votarem en contra perquè des de 
la Conselleria de Salut estem disposats a millorar tot aquell servei deficient. Ens 
abstindrem i emplaço a que cadascú faci la seva feina. De moment, el Grup Socialista 
ha quedat mostrat que ha d'aprendre molt. És un grup polític i aquestes errades no 
són acceptables. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bé. Votarem abstenció i vull dir que estic d'acord amb el que ha dit la Júlia en el sentit 
de que crec que aquest no és l'espai per no generar més estigmatització del col·lectiu i 
dels equipaments. Però bueno, sí que hem de respondre i val a dir que des de fa més 
d'un any i mig treballem en diverses propostes de coordinació amb diversos serveis 
per treballar els impactes als voltants del CAS Lluís Companys, que no tots estan, ots 
aquests impactes no estan directament relacionats amb les persones usuàries del 
recurs. Dins d'aquest treball hem fet diverses trobades, com deia Maria José, amb 
veïns i comerciants propers i afectats i amb els diferents serveis que treballen a l'àmbit. 
En l'última trobada també hi havia la Generalitat i l'Agència de Salut Pública de 
Barcelona. 

Entre diverses demandes veïnals, ha sorgit el trasllat del CAS a un emplaçament que 
reuneixi condicions per millorar el servei. Un veïnat que sempre defensa, per això, la 
necessitat de l'equipament, eh? També m'agradaria puntualitzar això i em sembla una 
demanda que podria ser raonable. Aquí, en el que es refereix a la planificació dels 
equipaments, el de Salut es realitza conjuntament, com deia Maria José, entre les 
diverses administracions integrades al Consorci de Salut. I respon als requeriments 
tècnics dels equipaments de salut que decideix aquest consorci. En aquest sentit, 
podem considerar, com a Districte, que potser per millorar el servei el CAS es podria 
beneficiar una ampliació de l'espai o qualsevol cosa que es decidís tècnicament. Que, 
com ja hem dit en l'espai de treball en veïnat continuarem el diàleg amb el Consorci, 
l'Agència de Salut Pública i ens posem a la seva disposició quan es consideri que s'ha 
de fer el que calgui fer. 

En tot cas, volem posar en valor el compromís de l'equip de Barcelona en Comú del 
Govern de la Ciutat Vella a l'aposta per trobar solucions a diverses demandes 
d’ampliacions de serveis de salut, un dels quals feia anys que requerien d'un canvi 
com és el CAP Raval Nord, que portava com deu anys esperant una nova ubicació, el 
CAP Gòtic, que hem trobat ja un espai que implica una sèrie de millores també pel 
barri, com també el seu, mentrestant, eh? O el treball que ja s'ha està avançant per 
cercar el futur espai pel CAP del Casc Antic i la resta de CAPs que també estan en 
estudi, però amb un estudi rigorós i  cercant en els seus moments. I quan el Consorci 
digui que això és necessari o no és necessari, perquè, i que tingui els diners per fer ho. 
En tot cas, clar que ens en emplaçarem a buscar si això és necessari, eh, això... 
Abstenció. 

La presidenta dona la paraula de nou al PSC. 
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El Sr. Oriol Casabella Troncoso 

Primero de todo resaltar una contradicción, ¿no? que se estaba dando hasta que 
nosotros la hemos presentado, es decir, si estaba viendo como unas quejas vecinales, 
si estaba viendo ese runrún que todos en cierta manera todos estamos hablando de 
este tema, pues qué mejor ocasión y qué mejor lugar que el plenario del distrito, ¿no? 
Es decir, ya estaba bien de tener esta contradicción y por eso la hemos presentado, 
porque ya tocaba que se hablara aquí, en vez de ir haciendo demagogia o haciendo 
política de pasillo cuando tocaba finalmente hablarlo de manera institucional. Eso por 
un lado. 

Y luego, por otro lado, le quiero decir una cosa a… a Junts per Cat. El tono sabiondo 
jocoso y aleccionador a la que nos tiene acostumbrado desde hace plenario tras 
plenario, si le digo la verdad, al principio hace gracia porque es gracioso ese tono, no 
se lo voy a, no se lo a negar. Pero es como los niños que no tienen límite. Luego se 
vuelve pesado y al final uno ya deja de escuchar porque dice sí es que siempre es el 
mismo tono que cansa a quien le escucha. Así que gracias otra vez, una vez más por 
una lección nueva que siempre nos da, pero simplemente que yo de usted me 
revisaría un poco, ¿eh?, esos tonillos que tiene que al final, pues honestamente 
puestos a jugar a tonillos todos podemos. 

Así que gracias y seguimos. 

La presidenta dona la paraula al resto de grups. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Crec que aquest no és l'espai. Estigmatitzant un col·lectiu. Això es parla en un altre 
tipus d'espai. Eh... estic molt assombrada amb les intervencions del Grup Socialista, 
de veritat. Abochornada. Hum, lamento que el públic haya vist aquesta actuació i 
bueno, eh, votarem una abstenció per tal com, perquè sento vergonya d'aquest espai 
ara mateix. 

Gràcies. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Serà lo més breu possible. Que els temes no es parlen en un Plenari no vol dir que 
siguin importants o deixin de ser importants. 

Jo parlo de tots els temes on faci falta i on calgui. Crec que aquest tema en aquest 
Plenari, tal coneixent com va la situació, no era l'espai idoni i tenim una Taula de 
Drogues del que podem parlar. Tenim un Consell de barri del que podem parlar i crec 
que és un espai més idoni per parlar. I la veritat és que estigmatitzar segones 
persones? Jo no, no em preocupa lo que passa a dintre de l'equipament, perquè sé 
que fan una feina impressionant. Em preocupa una miqueta més la situació que 
genera als voltants i hem pogut conèixer, a la Comissió de drogues, la situació. Jo 
només, ja que no m'ha contestat a les preguntes, ah, m'abstindré per trobar aquesta 
necessitat de resoldre segons quins problemes es puguin generar en la zona. 

La Sra. M. José Chacón Salvador 

Jo només dir al conseller del PSC que aquí ens hem d'aguantar tots i totes. Jo tinc el 
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tonillo i altres no tenen el nivell. 

La presidenta comunica que aquest prec no ha estat acceptat. 

c) Precs 

5. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal ERC perquè,  
• Atès que la neteja dels espais de gossos és notablement deficient 
• Atès que hi ha moltes queixes per parts dels veïns/nes de l’estat  i 

manteniment de les àrees d’esbarjo per a gossos al districte. 
• Atès que la neteja i desinfecció d’aquestes àrees és notablement 

insuficient 
• Atès que el  col·lectiu de persones amb gos al districte és molt 

nombrós 
• Atès que cal equilibrar els usos específics de l’espai públic. 
• Atès que hi ha elements perillosos a les zones de gossos. 

Que el govern de Districte dugui de manera immediata la millora del 
manteniment i neteja de les àrees d’esbarjo per a gossos al districte: 

1. Estudiar, conjuntament amb el veïnat i escoltar les seves 
inquietuds per dur a terme les millores en cada espai d’esbarjo per a 
gossos al districte. 
2. Revisar la freqüència de neteja de tots el espais d’esbarjo de 
gossos del districte 
3. Realitzar les millores de manteniment de cada espai d’esbarjo per a 
gossos al districte. 

 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Gràcies, presidenta. Avui vinc a fer una crida per la dignificació dels nostres gossos i 
gosses, que no mereixen viure en les condicions actuals al nostre Districte. 

Tenim un greu problema de neteja i manca de manteniment dels espais d'esbarjo de 
gossos. Us faré un breu exemple de les necessitats.  

Ú. En la majoria d'espais tenen una manca de renovació i manteniment de sorra i és 
molt generalitzada aquesta problemàtica.  

Dos. La majoria de fonts d'aigua, estan trencades i molt brutes i insalubres a causa de 
l'incivisme que es genera en aquests espais.  

Tres. Els veïns i veïnes han d'estar en constant vigilància de les nostres mascotes 
perquè tenen por que es mengin alguna substància perillosa que, per cert, més d'una 
vegada han tingut algun disgust.  

Quatre. Els accessos a les zones d'esbarjo són totalment deficients.  

Cinc. Calen més zones d'ombra, ja que, com sabeu, amb aquestes temperatures és 
molt complicat i pateixen molts els animals. Caldria un tipus de carpa en la majoria de 
zones.  
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Sis. Calen més papereres en la majoria d'espais.  

Set. Calen més bancs o cadires als espais.  

Vuit. La il·luminació també dona molt a desitjar. Es necessita més llum perquè els 
espais siguin més segurs. Per exemple, el manteniment dels fanals que estan al costat 
d'alguns casos no hi ha llum, com per exemple als jardins  de Sant Pau. 

Deu. Al Gòtic, només disposen una zona d'esbarjo d'ús compartit. És totalment 
necessari un espai sencer. I podria ficar tants i tants exemples. Avui ens acompanyen 
els veïns i veïnes que utilitzen les zones d'esbarjo que, per desesperació, ha tingut que 
presentar-se a un Consell de Districte per denunciar aquesta situació. Que, per cert, 
ells mateixos us facilitaran els seus contactes perquè us fiquem urgentment en 
contacte amb ells. 

Vull acabar dient que des del nostre grup municipal, Esquerra Republicana, tindreu tot 
el suport i vigilarem amb lupa que es compleixin totes les vostres demandes. Gràcies 
per la vostra paciència, veïns. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 

La Sra. Patricia García Torres 

Gracias, presidenta. Buenas tardes, conseller Callejo. Le adelanto ya que el voto a su 
ruego es positivo por parte del Gobierno, si bien quisiera informarle de cuáles son las 
labores de mantenimiento en las áreas de perros en la actualidad. Los datos dicen, 
eso es importante tenerlo en cuenta, que el número de perro censados en diciembre 
de 2021 era de sesenta y cinco mil dos cientos treinta y seis. Pero, en cambio, los 
datos que facilita el Colegio de Veterinarios, los perros chipados son unos ciento 
ochenta mil, que es el triple, por lo cual normalmente hay un gran aumento de la 
población canina que tanto usted como yo seguro que celebramos y al mismo tiempo 
nos encontramos con muy poco espacio en el distrito disponible, pues sobre todo por 
las características del mismo. Y es normal que las áreas tengan un uso muy alto y que 
requieren actualizaciones del mantenimiento, tema en el que nos ponemos desde ya. 
Ahora mismo, las frecuencias de limpieza son las mismas que las que se aplican a 
diario en los parques y plazas del Distrito, más una desinfección mensual que corre a 
cargo de Parcs i Jardins. 

Aunque en este momento solo se realizaban en esas áreas mantenimientos 
correctivos, en caso de desperfectos o incidencias, a partir del próximo trimestre, y si 
no hay problemas en la adjudicación, se iniciará una contrata que contará con 
programación también de mantenimiento preventivo. No obstante, vamos a revisar con 
detalles si la frecuencia debe incrementarse desde ya y desde nuestros servicios 
técnicos, como he dicho antes, se ha comenzado un seguimiento de estas áreas para 
ellos. Respecto a escuchar las peticiones de los vecinos, siempre dispuestos, siempre 
dispuesta, a recibir todas las sugerencias de la ciudadanía. 

Muchas gracias. 

La presidenta comunica que hi ha intervencions del públic demanades. Tot seguit, 
dona la paraula a la senyora Melissa Franco per un temps de dos minuts. 
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La Sra. Melissa Franco 

Sí. Hola, buenas tardes. Yo vengo a explicar mi caso, que creo que es el caso de 
muchas personas que somos vecinos del Raval y que utilizamos o intentamos utilizar 
el pipicán que está en dentro de, de los jardines Sant Pau. El caso es que este pipicán, 
eh, a las ocho y media de la mañana, incluso a las nueve, está cerrado. Y a menudo 
se amontona… bueno, hay gente esperando para entrar a usarlo y el pipicán sigue 
cerrado, con lo cual las personas que trabajamos, tenemos, eh, pues que ir dando 
vueltas por la calle, eh, y tenemos un pipicán que está infrautilizado. 

Entonces, mi solicitud va en el sentido de que, eh, si es posible, que me parece que 
debe ser fácil, eh, el horario del pipicán se adelante a un horario para aquellas 
personas que trabajamos de mañanas. Es decir, pues, a las ocho, a las siete incluso 
de la mañana, eh, me parece que sería un horario razonable. Esto, como ya digo, hay 
numerosas personas, en mi caso, porque yo a menudo veo que están esperando en la 
puerta del pipicán, del parque, perdón. Incluso están intentando saltar las verjas del, 
del parque con los perros a cuestas para acceder al parque y al pipicán. Cuando en 
este parque siempre hay personas dentro. Porque, eh, cuando se decide el parque 
hay gente, pues que se queda allí. Entonces, en este sentido, me gustaría que 
abrieran antes. 

Gracias. 

La presidenta li dona les gràcies per la intervenció i, tot seguit, dona la paraula a el 
senyor José Fernández. 

El Sr. José Fernández 

Bueno lo que... ¿se oye bien? Lo que a mí me gustaría aportar, aparte de lo que ha 
dicho del tema del horario, que aparte, cuando cierran, no se preocupan… O sea, ellos 
cierran, que en teoría cierran para que no se quede nadie dentro, pero luego se 
quedan los que no tienen que quedarse. O sea, no tiene ningún sentido. Luego, aparte 
de eso, no es sólo un pipicán. Hemos hablado de los deportes, hemos hablado de, de 
la comunidad y los, este pipicán es un sitio donde se encuentra gente, [02:45:09] que 
no va jugar el baloncesto, que va a pasear su perro. Pero hay gente de todas las 
nacionalidades. Gente que es, desde el camionero hasta el catedrático, profesor de 
escuela. Todo tipo de, todo tipo de gente. Y es la pena que por el tema de seguridad, 
que tenemos miedo a que nos roben, no, no podamos disfrutar de este parque. 
Tenemos un riego automático que no funciona, pero pierde agua. O sea, que me 
expliquen para qué sirve. Si va una chica trans sola la agreden. Las mismas personas 
que van al pipicán actuamos de policía. Aparte de todos los agujeros que hay que, 
Bueno, hace por lo menos más de un año que no se arreglan. Agujeros, eh, se 
encuentran cristales. Se encuentran navajas. Se encuentran jeringuillas. Hay un baño 
público al lado del pipicán, que este sitio es el hostal Maravillas, porque tienen que, se 
les deja que campen. Tienen agua en el pipicán para hacer la colada y, eh, luego 
tienen un baño, pues ya está. O sea, nosotros vamos y tenemos que ir, y si permite la 
palabra, acojonaos. O quedando entre nosotros para poder, poder disfrutarlo. 

Y nada, eso es todo. Muchas gracias. Con permiso, les voy a dejar un dossier. 

La presidenta li dona les gràcies per la intervenció i, tot seguit, dona la paraula a la 
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senyora Montserrat Carranza. 

La Sra. Montserrat Carranza 

Hola, buenas tardes. No sé si todos conocéis este parque. Yo no tengo perros, no 
tengo gato, no tengo ningún animal que pasear, pero yo soy vecina de la zona. Invito a 
cualquiera que pase por los jardines de Sant Pau. Yo tengo un local justo enfrente de 
donde está el baño donde ha comentado el vecino y es imposible estar. Hace un año 
que llevamos intentando por todos los medios contactar con, sabemos que están 
haciendo intervenciones en el parque, sabemos que se están haciendo obras. Se ha 
mejorado en muchos aspectos, pero el tema de seguridad en la salida del pipicán es 
inviable. 

Cada vez vamos a peor. Cada día recojo una navaja, un machete, pasaportes 
robados. Cada día estoy en la policía, entregando algún documento, algo. Cada día 
tengo algún incidente. Yo a esta gente que se sienta ahí a pasar el rato, a drogarse, a 
delinquir, los tengo cada día, enfrente de mi local. Yo les agradecería a cualquiera que 
solo se den un paseo, el día que quieran a la hora que sea, es una situación 
insoportable. Gracias. Y sí, quiero hacer especial interés en el baño. tienen que 
recolocarlo. Han dejado un sitio, un punto negro donde no hay luz, donde se junta toda 
esta gente a pasarse documentos, a golpearse, a ser su centro de reuniones. Yo les 
agradecería que por favor tomen nota y que cualquiera que vaya, cualquier día, se 
dará cuenta de la situación. 

Gracias. 

La presidenta dona la paraula al senyor Callejo. 

El Sr. Jordi Callejo Moya 

Ràpid. M'agradaria, si us plau, que aquest prec sigui vinculant i que reculli les 
reivindicacions que teniu aquí als dossiers, si us plau. 

Gràcies. 

La Sra. Patricia García Torres 

Gracias. He tomado nota de todo lo que han comentado los vecinos, pero además nos 
han traído un resumen y eso es fantástico. Más que nada es esto, sí, quería 
preguntarle, Melissa, si lo que está cerrado es el parque o el pipicán. Todo. Perfecto. 
Es que… El pipicán, sí, sí, sí está dentro. Verá, si se podían hacer únicamente a 
pipicán, era mi pregunta. Bueno, me tomo muy en serio todas las reivindicaciones. 

6. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans 
perquè:  
• Atès que els diferents gestors d'Equipaments Esportius han mostrat 

el seu desconcert per la falta de publicitat que fa el Govern per a 
promoure l'esport i els CEMs de Ciutat Vella.  

• Atès que varis Equipaments Esportius de Ciutat Vella han perdut 
una gran quota de persones usuàries. 

• Atès que el Butlletí de notícies de ciutat Vella des de fa mesos no ha 
publicitat cap notícia respecte a l'esport. 
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Exigim al Govern Municipal que revisi el contingut que es publica en el 
Butlletí de notícies de Ciutat Vella per a incloure un espai de promoció 
de la pràctica esportiva que es realitza al Districte i que també inclogui 
un espai per a promoure els diferents Equipaments i Espais Esportius 
dels que disposem al Districte de Ciutat Vella. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Bé, tornem a parlar d'esports, en aquest cas una cosa molt més 
concreta que no és la pràctica esportiva, però sí que és important tenir en compte en el 
butlletí del Districte. Exigim al Govern municipal que revisi el contingut que es publica 
en el Butlletí de notícies de Ciutat Vella per incloure un espai de promoció de pràctica 
esportiva que es realitza en el Districte i que també s'inclogui un espai per 
promocionar els diferents equipaments, espais i pistes de les quals disposa Ciutat 
Vella. 

La presidenta dona la paraula al Govern perquè respongui a aquest prec. 

El Sr. Oriol Cassabella Troncoso  

Gràcies, presidenta. Aquesta proposta que avui presenta el partit de Ciutadans, va ser 
una proposta que va sortir d'un Consell Plenari on les entitats esportives ho van 
proposar de, sobretot, promocionar totes les activitats esportives, tema de, tema de 
matriculacions, eh, temes bueno, temes esportius. El butlletí del Districte és un 
compromís que vaig agafar també com a conseller d'Esports. Estem treballant ja amb 
l'àrea de comunicació i amb les entitats perquè això sigui, eh, d'aquesta manera, 
perquè en el Districte també tingui veu i vot totes aquelles activitats esportives de del 
nostre Districte que tenen a tindre també cabuda a les notícies del nostre Districte. 
Eh... estem a favor. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gràcies, presidenta. Conseller Casabella, avui somiarà amb mi de tot lo que li he fet 
treballar en aquest plenari. La veritat és que aquesta proposta no és una iniciativa per 
part meva, ni molt menys. De fet, nosaltres intentem recollir les propostes que surten 
en els consells d'equipaments i en totes aquelles reunions que duem a terme amb els 
diferents veïns i entitats. Crec que és necessari. No ha de ser ni mensual, ni diari ni 
setmanal, però sí que creiem que aquest, aquest compromís, no? per l'esport, aquest 
compromís d'una ciutat esportiva també s'ha de veure reflectit als butlletins oficials de 
Ciutat Vella. Aixins que gràcies i esperem poder veure un butlletí on aparegui alguna 
temàtica sobre esport. 

El Sr. Oriol Cassabella Troncoso  

Com bé comenta, sí, aquesta nit, eh soñaré contigo durant tota la nit, però com bé 
comentes, és una, una de les prioritats. 

Creiem que tenen que sortir notícies que siguin de d'ús comunitari, o per tots els 
públics, sobretot en els temes de les publicacions de Districte tenen que ser públiques 
i per tothom. I i sí, serà, ho intentarem que sigui una realitat. 
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La presidenta informa que aquest prec ha estat acceptat. 

7. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal Ciutadans 
perquè 
• Atès que hi ha diferents comerciants que han denunciat la situació 

d'inseguretat que es percep en la zona situada entre els carrers 
Carme - Hospital - Egipcianes - Maria Aurèlia Campany.  

• Atès que la temporada alta ja està en marxa i que és el moment que 
tenen diferents comerciants de recuperar-se econòmicament. 

Demanen al Govern Municipal que s'intensifiqui la presencia de Guardia 
Urbana a la zona que es troba entre els carrers Carme - Hospital - 
Egipcianes - Maria Aurèlia Campany per evitar la sensació d'inseguretat. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal de Ciutadans El senyor Carlos 
Martínez, fora d'ordre, ha fet una sol·licitud per parlar d'inseguretat del barri del Raval. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

Gracias, presidenta. Pedimos al Gobierno munici… municipal que intensifique la 
presencia de Guardia Urbana en la zona que se encuentra entre las calles Carmen, 
Hospital, Egipcíaques, Maria Aurèlia Capmany, para evitar la sensación de 
inseguridad. Esta petición nos la hacen los diferentes comerciantes que hay en la 
zona, que se ven preocupados cada día por ese, por ese descontrol, pese a que no les 
guste la palabra de casos de inseguridad que tenemos en la zona. 

La presidenta dona la paraula al Govern perquè respongui a aquest prec. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Sí. Vagi per endavant que acceptarem el prec, eh, per tal d'iniciar, tot i que 
evidentment la presència de Guàrdia Urbana està ben planificada a la zona, eh, 
acceptarem el prec per tal d'iniciar contactes de proximitat amb els comerços de la 
zona i valorar si cal abordar la problemàtica d'alguna, d'alguna manera més específica. 
Sí que és cert que les consultes que hem fet, que hem fet tant Guàrdia Urbana, serveis 
a les persones com a l'eix comercial no ens han, eh, reportat unes queixes del moment 
actual significatives. Tot i així, també ens interessarem per als comerços particulars no 
associats, evidentment, i sobretot, el que ens preocupa és això, eh? que algunes 
queixes no ens estiguin arribant i, per tant, el que farem és tot l'esforç per poder 
recollir-les. 

La presidenta dona la paraula al senyor Carlos Martínez. 

El Sr. Carlos Martínez 

Bona tarda a tothom. Hum, jo em dic Carlos Martínez, visc al Raval des de fa quaranta 
anys. El meu pare és l'Antonio Martínez, el president de l'associació de veïns. I seré tot 
lo breu que pugui. Escoltant el senyor regidor dona la sensació que han sigut set anys 
de bonança i que el Raval no està pitjor que mai, cosa que a mi em desquadra 
moltíssim. Jo volia intervenir perquè jo connecto amb molts veïns perquè porto molts 
anys i estic veient que últimament, ah, hi ha molts robatoris a gent gran, ja sigui anant 
al caixer, ja sigui en sortir a les vuit del matí a rehabilitació. I és una cosa que a mi 
m'amoïna molt. M'amoïna molt perquè és gent molt dèbil, gent que no pot defensar-se, 



Districte de Ciutat Vella 

 

61  

ni gent que pot estar aquí dient-lo en persona. Jo volia, jo no, no anava a intervenir 
avui, però me veig obligat a donar-lis veu, perquè no és just que estiguin sofrint això. 
Jo no parlo tant amb comerciants, sí que per només amb veïns. Jo mai havia vist tanta 
gent o, com ara, marxant del Raval. Jo estic veient amics meus de la meva edat amb 
nens petits que no poden trobar-se les jeringuilles de camí al cole. O sigui, el meu 
germà petit, el meu germà petit m'ho diu que porta al cole, als escolapis i les veu. 

Llavors jo l'únic que vull és més seguretat al barri. És que no crec que estigui 
demanant res extraordinari. No sé si amb presències, no sé si amb actuacions 
puntuals, no ho sé, però jo l'únic que demano és més seguretat al barri. Perquè el 
Raval és un barri que sempre és, és molt gratificant. Sempre ha sigut divers, sempre 
ha sigut lloc d'acollida, sempre, la, o sigui, ara mira, per acollir, acollim el mercat 
il·legal que estava a la ronda de Sant Antoni, l’acollim nosaltres. Sempre estem acollint 
coses. Llavors una mica de seguretat no és demanar molt. Jo crec. 

La Sra. Julia Barea Sánchez 

No, no, no agotaré el tiempo. La verdad es que las quejas que hace Carlos son quejas 
generalizadas en todo el distrito, en esta zona también. La consellera me ha dicho que 
no, que no tiene quejas o no le han reportado quejas sobre la situación de inseguridad, 
es que los comerciantes ya no llaman al 112 porque los que están robando en la calle, 
eh, están viendo que están llamando al 112 y eso es lo que no puede ser. 
Comerciantes que están aquí y que no siguen por el canal de YouTube. Yo, como he 
hecho otras veces, me, me, estamos dispuestos tanto mi compañero como yo a 
facilitaros los números, acompañaros incluso, para que ellos también vean ese 
compromiso que tenemos todos los partidos de la oposición. 

Pero es verdad que esta sensación de inseguridad se podría extender por todo el 
barrio y a todos los comerciantes. Carlos, perdona que te tutee, pero, Carlos ha 
hablado de una zona muy específica que es todo el barrio del Raval, pero creo que 
también hay que ir calle a calle. Y como ustedes dicen hacer micro microcirugía y que 
la presencia de Guardia Urbana, que no dudo que la haya, sino que se vea más y más 
de uniforme. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Sí, no. Recollim, recollim la mà que ens esteneu des de Ciutadans. És veritat que ens 
l'heu fet en vàries ocasions i que és veritat que no ho hem acabat de materialitzar i per 
tant, el nostre neguit és que en això no ens estigui arribant i per tant, segur que hi ha 
raons darrere. Eh, ens comprometem a posar-nos-hi. Sí, i amb relació a la intervenció 
de Guàrdia Urbana, hum, les iniciatives, les intervencions per iniciativa pròpia en 
aquella zona des de l'abril fins ara han sigut dos-centes seixanta-tres. I per, eh, 
demanda ciutadana, tres-centes vint-i-nou. Hi ha punts Beta, hi ha, eh, el camí escolar. 
És a dir, és una zona que està prou coberta, però evidentment cal esbrinar per què, 
no? doncs certes queixes no estan arribant. I al Carlos, hum, bueno, moltes gràcies 
per la teva intervenció. Jo crec que totes aquestes valoracions i visions dels barris són 
positives per poder, eh, copsar millor les problemàtiques. Es parla d'una concreta, no? 

Els robatoris a gent gran, ja fa temps que ho treballem, al voltant de Reina Amàlia, 
Lleialtat, doncs ens vam trobar casos concrets que vam treballar també de manera 
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concreta, eh, fa pocs mesos. Eh, per tant, ens agafem a les dades que tu estàs 
comentant i ens hi posem. El que sí que volia comentar és que actualment, encara a 
nivell de fets delictius, no estem en dades de 2019, diguem de prepandèmia. I de fet, 
no som per, no sé si primera vegada, però des de fa molts anys el primer Districte amb 
fets delictius de la ciutat, no? Ens superen en altres districtes com Eixample i no sé si 
algun més ara mateix, però, bueno no som el primer Districte en fets delictius, cosa 
que també parla de la molt bona feina que està fent Guàrdia Urbana. Feina preventiva. 
I també parla, no? d'aquest augment d'efectius que hem pogut aconseguir... 

La presidenta dic que termini. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

... en aquest mandat amb aquests quatre cents agents, no? I hi ha aquest torn de nit 
únic a Ciutat Vella, no? que ja no ho compartim en Sant Martí. Bueno, aquesta dada 
com una de les moltes, però gràcies per la intervenció i ens hi seguim posant. 

La presidenta informa que aquest prec ha estat acceptat. 

8.  Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè,  
• Atès que el 10 de juny del 2006 s’inaugurà la plaça Charles Darwin i 

des de llavors poques actuacions de manteniment s’han executat. 
• Atès que la plaça té problemes estructurals que permeten les 

filtracions d’aigua al CEM Marítim, impossibilitant en moltes 
ocasions el desenvolupament de les activitats del mateix centre. 

• Atès que en el pavelló juga el Barceloneta Futsal en 2a divisió B 
nacional, i no poder disposar de la pista en perfectes condicions els 
ocasiona dificultats amb la Federació de Futbol Sala i la 
permanència de la categoria per causes alienes a les esportives. 

• Atès  que les filtracions venen ocasionades per una jardinera de 
grans dimensions, actualment descuidada, i per unes claraboies en 
un estat deficient. 

• Atès que moltes de les llambordes per les seves característiques i la 
poca resistència al pes de les grues, que són imprescindibles pel 
manteniment dels edificis de la plaça, estan en mal estat. 

Demanem Que el districte de Ciutat Vella insti a qui correspon la 
retirada de la jardinera, l’arranjament de les claraboies i les llambordes 
de la plaça que estiguin malmeses per erradicar les filtracions al subsòl 
que malmeten les instal·lacions del CEM Marítim. 

La presidenta dona la paraula a la consellera Chacón. 

 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Gràcies, senyora presidenta. Pel coneixement de la secretaria jurídica hem arribat a un 
acord de transacció d'aquest prec en últim moment, per tant, realitzarem una 
transacció in voce com ja és habitual, i el text quedarà resolt de la següent manera:  
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Que el Districte de Ciutat Vella insti a qui correspon l'arranjament de les claraboies i 
les llambordes de la plaça que estiguin malmeses per erradicar les filtracions al subsol 
que malmeten les instal·lacions del CEM Marítim, així com el buidatge total de la 
jardinera i posterior reparació per evitar les filtracions abans esmentades. 

La plaça Charles Darwin es troba en un estat de manteniment lamentable, amb uns 
problemes estructurals que permeten les filtracions d'aigua. Però això no, no és actual. 
Els gestors del SEM Marítim porten molt de temps denunciant aquestes filtracions que 
provoquen en les seves instal·lacions, una jardinera de grans dimensions, per cert, 
que amb tot el verd que ja és taronja, de l'abandonament. També els hi provoca 
filtracions unes claraboies en estat deficient que estan a tocar del Parc de Recerca 
Biomèdica, no? I aquestes últimes també fan malbé l'únic pavelló que tenim cobert a la 
Barceloneta, on juga el primer equip de futbol sala, un equip que està en la segona 
màxima categoria. També tenim unes llambordes fetes d'un paviment poc resistent a 
les grues necessàries per fer la neteja i el manteniment de l'edifici. I aquesta situació 
provoca greuges al club i a tots els usuaris. Per això que el grup municipal de Junts 
per Catalunya demana una rehabilitació global de la plaça per poder acabar amb les 
filtracions que pateix l'equipament i per a un millor ús de l'usuari de l'equipament i de la 
ciutadania en general. 

La presidenta dona la paraula al Govern. 

El Sr. Santiago Ibarra Oriol 

Gràcies, presidenta. Sí, li acceptarem el prec després d’acceptar nosaltres la sanció 
per mantenir la jardinera sempre que s'asseguri la seva impermeabilitat. Aquesta 
transacció, que li agraïm, que torno a agrair-li que ens hagi acceptat, no se li han 
demanat per capritx. La situació d'emergència climàtica que ens trobem és prioritari 
insistir en la política d'augment del verd a la ciutat que impulsa aquest Govern. Seria 
contradictori la retirada d'aquest verd urbà, l'augment significatiu de plantacions a 
arbrat i arbustives que s'estan fent en la superilla i la resta d'actuacions. 

Per suposat, aquest arranjament es farà assegurant la impermeabilització per evitar 
futures filtracions. En quant, en aquest sentit des del servei d'estructures vials de 
departament d'Espai Urbà, que és qui es fa càrrec de la plaça, del manteniment, s'ha 
redactat un projecte que consisteix en substituir el paviment de fusta de la plaça, 
impermeabilitzar la jardinera i fer-hi plantacions. Actualment, la seva execució es troba 
aturada per manca de pressupost. Ho reconec, però ens comprometem a insistir en 
l'execució d'aquesta obra. Respecte al manteniment de la plaça, la tarima de fusta es 
manté de manera habitual amb els serveis amb el servei que abans he esmentat. 
Justament el passat 10 de juny es va fer la darrera intervenció sobre tarima. També 
restarem atents que aquest manteniment, eh, es mantingui mentre no s’executi l'obra. 
Con respecte a les claraboies, el passat 13 de juny, el Districte ha rebut queixes per 
part de la direcció d'operacions del SEM Marítim, com ha explicat, sobre les claraboies 
que hi ha a la plaça i que comenta com, com comenten, provoquen goteres al SEM 
Marítim. 

Aquestes claraboies es troben situades dins de l'àmbit del Parc de Recerca 
Biomèdica, que no és, diguem-ne, està dins de l'equipament, no està en espai públic. 
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Eh, en qualsevol cas, s'ha contactat amb la Dive i al Parc de Recerca per tal de valorar 
conjuntament l'estudi de les patologies, determinació de les causes i requerir o 
efectuar les actuacions que es concretin com a necessàries pel bon estat de 
l'equipament. Gràcies. 

La presidenta dona de nou la paraula a la consellera Chacón. 

La Sra. M. José Chacón i Salvador 

Doncs agrair l'acceptació del prec i recordar-li al conseller Ibarra que el verd actual de 
la jardinera, doncs, no és verd i que no respon a l'imaginari d'una ciutat verda ni del 
pulmó del ciutadans. Em sembla bé, a mi, el verd a la ciutat, però és que ho he dit a 
l'argumentari, és taronja. 

La presidenta dona de nou la paraula al Govern. 

El Sr. Santiago Ibarra Oriol 

És una jardinera que en el futur tindrà verd, con lo qual serà verd urbà. Gràcies. 

La presidenta comunica que aquest prec ha estat acceptat. 

9. Prec al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup Municipal JxCat perquè,  
 • Atès que el carrer Petons és un carrer sense sortida, d'uns dos 

metres d'amplada per uns quasi 100 metres de llargada. 
 • Atès que el carrer Petons amb la seva tortuositat i amb dues galeries 

que s'eixamplen, té una visibilitat incerta de la totalitat del carrer. 
 • Atès que les característiques d'aquest carrer han estat escenari 

ideal de fets il·lícits i incívics, com ara robatoris, consum de drogues 
i agressions sexuals. 

Demanem Que el districte de Ciutat Vella realitzi les gestions i obres 
oportunes per a poder portar a terme el tancament nocturn del carrer 
Petons d’acord a la voluntat veïnal. 

La presidenta precisa que el temps d’intervenció és de dos minuts. Està prevista una 
intervenció del públic  A continuació, dona la paraula a la senyora Chacón. 

La Sra. M. José Chacón Salvador 

Gràcies, presidenta. El carrer Petons, pel que, pels que no coneixeu és un carrer molt 
seductor. Un carrer mig amagat, parapetat entre el carrer Comerç i el carrer Portal 
Nou. Té una llargada de quasi cent metres, eh, i d'amplada uns dos metres. 

Aquest carrer podria ser un recés de pau si no fos pels greus fets que han de suportar 
els veïns. Amb la vinguda del vespre, augmenten els fets il·lícits, el consum d'alcohol i 
drogues, els abusos sexuals, els robatoris i les intimidacions. Els veïns denuncien crits, 
baralles, robatoris violents, uns dos cops per setmana, joves incívics pixant, consumint 
i inclús practicant sexe. Els veïns i veïnes n'estan farts i és per això que el grup 
municipal de Junts per Catalunya demana al Govern municipal el tancament nocturn 
d'aquest carrer. No cal estendre'm gaire més. Ara el senyor Manzano ens podrà fer 
una breu intervenció on, on expliqui en primera persona. És una demanda molt 
concreta, sorgida totalment del clam veïnal. Una petita acció que millorarà la vida i el 
descans de molts veïns i veïnes. I en el Districte trobem diversos carrers que tenien 
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una problemàtica similar i els veïns van poder alleugerir la seva disjuntiva amb el 
tancament nocturn, com són el carrer, el carrer Perot lo Lladre o el carrer Trinitat, al 
Gòtic. 

La presidenta dona la paraula al Govern.  

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Sí, bueno, encara que sabem de la situació, eh? que hi ha, a Petons i tens, tens raó i 
segurament el veí, segur que el que dirà al veí, eh, també és cert nosaltres. Nosaltres 
en algun moment ens hem plantejat en el passat tancar el carrer, però realment ara 
mateix tenim un problema tècnic, que és, ah, que ara per ara és la sortida 
d'emergències de l'escola bressol municipal de de Portal Nou. 

En aquest sentit, bé, la forma d'incidir en aquest espai actualment és un dels espais 
prioritaris de gestió de conflictes, també de l'equip de veïnatge, ah, de l'equip de neteja 
i Guàrdia Urbana. I encara d'aquestes dificultats, eh, actualment hem de votar en 
contra per aquesta situació. No descartem que en algun moment puguem trobar una 
altra solució per poder-lo tancar, eh? O sigui, no dic que no sigui adient la proposta. 
Més que res, aquesta dificultat tècnica ara per ara. 

La presidenta dona la paraula a Antonio Manzano Trujillo. 

El Sr. Antonio Manzano Trujillo 

Yo, en primer lugar, si, os pediría un estudio en profundidad, un estudio técnico. 
Porque sí que es cierto que hay una salida de la guardería que se entra por Portal 
Nou, pero lo que estamos viendo los vecinos es insufrible. Yo soy vecino de la Ribera 
y mi vivienda da al carrer Petons desde hace quince años. Eh, lo que estamos 
viviendo los últimos seis años es insufrible. Voy a hacer una foto rápida, ¿eh? La calle 
Petons tiene entrada por la calle Comerç, las viviendas, los dormitorios dan a la calle 
Petons, y los dormitorios de la calle Comerç dan a la calle Petons. Por tanto, todos los 
balcones y todas las ventanas de Petons son nuestros dormitorios. ¿De acuerdo? 
¿Qué tenemos? Robos violentos. Los ladrones saben que la calle Petons no tiene 
salida. Aprovechan este hecho para, realmente dejarnos totalmente desprotegidos. 
Hoy los gritos cada noche de policía y socorro y oímos hasta los guantazos. 

Y los vecinos hemos salido por la noche, eh, para recriminar los ladrones a altas horas 
de la madrugada. Claro, eso es un continuo. Naturalmente tenemos también los 
consumidores de heroína. Ha habido fallecidos. Hay atestados de los Mossos. Y 
grupos de extranjeros que cuando se dan cuenta llegan al final de la calle y se dan 
cuenta que está cerrada, empiezan a gritar y a cantar. Claro, eso puede parecer 
gracioso, pero a la una o a las tres o a las cinco de la mañana os puedo asegurar que 
no hace ninguna gracia. Acuden a diario a orinar y a defecar. Es un meadero 
constante. Con la presencia y con el aumento de gente joven en Lluís Companys es 
un continuo. Es un paseo continuo. Grupos también de diez personas que gritan, 
escuchan música y se pelean. Es lo habitual cada fin de semana. Yo, si, si metemos 
todos estos actos incívicos en una botella y hacemos así, lo, es un constante. Cuando 
no ha pasado, cuando no hay un fallecido, hay un atraco, cuando no, o sea, es un 
constante. Los vecinos, realmente, hemos dejado descansar. O sea, lo primero que os 
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quiero hacer hincapié es que hemos dejado descansar. Y yo soy un vecino que me 
preocupa la Ribera. 

Me preocupa un poco esta situación porque va a más y va a peor. 

La Sra. M. José Chacón Salvador 

Doncs bé, eh, no accepteu el prec. A mi el que sí que m'agradaria és que li doneu una 
volta de cargol a la situació, que us emplaceu a parlar amb els veïns. 

L'escola bressol no té horari nocturn i estem demanant el tancament nocturn, amb la 
qual cosa, eh, seria factible. I aquí tornem un altre cop a la situació. M'agradaria que, 
eh, us llegíssiu més bé i que exploréssiu abans de donar una resposta ràpida en els 
arguments que utilitzeu. Torno a dir, l'escola bressol no té horari nocturn, que jo 
sàpiga, i aquí s'està demanant un tancament nocturn, com té la plaça de les 
Caramelles, eh, per exemple. Llavors, dit això, no accepteu el prec, però sí que 
m'agradaria que agaféssiu el compromís d'emplaçar-vos a reunir-vos amb els veïns i 
de buscar una solució que us vingui bé a tothom. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

Bé, no, en tot cas, eh, que ja ho havíem pensat anteriorment, eh? Fa un temps, i 
tècnicament no, es [inintel·ligible] tècnicament. Ara per ara no és possible. Això no vol 
dir que tanquem la possibilitat. En tot cas, en el mentrestant, eh, s'ha de poder, eh, 
s'ha de poder viure allà, no? I també, encara que no sigui còmode, també li dic al veí, 
si té també comunicació amb la resta de veïns, que sempre trobeu situacions greus, 
eh, evidentment, sempre truqueu o, eh? bueno, això sí que sí, que ho, és una cosa 
que sempre demanem, perquè sí, es fa constància de la, de la... Un moment, eh? 
Només és... 

La presidenta demana que el deixin parlar. 

El Sr. Andrés Pérez Conte 

... és la forma de de fer constar als equips policials de les situacions que es viuen i que 
ells puguin intensificar també presència. 

En tot cas, nosaltres també traslladem aquestes situacions que has plantejat i 
intensifiquen els diferents serveis que han d'intervenir en aquell espai. I bueno mirem 
si en algun moment podem trobar aquesta solució. Vale? 

La presidenta comunica que aquest prec no ha estat acceptat 

d) Preguntes 

 10. Pregunta al Consell Plenari de Ciutat Vella del Grup municipal ERC 
perquè: 

 • Atès els greus problemes de convivència a les finques de alta 
complexitat del carrer Robadors;  

 • Atès que els/les veïns i veïnes han fet gestions i queixes amb 
l’administració pública per tal de denunciar l´activitat de meublés 
(punts de lloguer de habitacions per exercí la prostitució) 
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Quants punts han cessat la seva activitat durant al mandant al carrer 
Robadors? En quin punt està el processos administratius per el 
cessament de l´activitat, que tantes molèsties ocasiona els veïns i que 
han denunciant en diverses vegades.  
Sol·licitem que en el transcurs del Consell Plenari ens sigui lliurada 
copia per escrit de la resposta oral. 

La presidenta dona la paraula al Grup Municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, per un temps de dos minuts. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Molt senzill, quants meublés han cessat la seva activitat durant el mandat al carrer 
Robador? En quin punt estan els processos administratius pel cessament d'activitat 
dels que no han tancat? Gràcies.  

La presidenta dona la paraula al Govern. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

Gràcies, presidenta. Ah, l'estat actual dels expedients oberts per part de la Direcció de 
Serveis Jurídics d'Inspecció de Ciutat Vella als habitatges del carrer Robador, amb 
indicis d'activitat d'allotjament fraccionades en el temps, són dos, eh, per indicis 
d'aquest tipus d'activitat, el primer dels quals va obrir-se el 19 i el segon el 21. Hum, i 
ara mateix es troben en període de comprovació per tal d'acreditar la seva activitat de 
lloguer d'habitacions en temps parcial i a partir d'aquesta comprovació, evidentment 
doncs dictar el cessament cautelar d'activitat. 

La presidenta dona la paraula al senyor Francisco López Tey. 

El Sr. Francisco López Tey 

Hola, bona nit a tothom. A veure, porto set anys venint aquí. Aviam [03:14:01] si 
m’arregleu d’una punyetera vegada lo que tinc a baix al balcó. Totes les dones de la 
vida sentades les vint-i-quatre hores, chillán, barallant-se, venent droga i de tot. Davant 
tinc dos meublés al costat, barallant-se. A l'altre costat un centro de metadona, que 
estan cada dia barallant-se, un camió que ve a les quatre del matí. Una altra persona 
que ve allà chillán tota la nit, i ara a sobre, tenim la penya de los puteros, que estan al 
carrer Robador, al final de tot, que venen dissabte a la tarda i diumenge. I jo ja estic 
cansat. No puc dormir. Ja no sé què fer. Set anys que estic venint a veure si foteu argo 
d'una vegada. Abans hi havia, havien uns altres polítics. Havia, havia, com se diu, el 
Casa, no, el Clos, hi havia el Clos, hi havia la Mercè Homs i fotien algo. És que vostès 
no haveu fotut res. L’alcaldessa i vostès no teniu vergonya, no teniu vergonya com 
estem vivint la gent del carrer Robador. I si no serveixen com a polítics, plegueu d'una 
vegada, ja home. 

La Sra. Laura de la Cruz Termes 

Crec que és evident que tenim un problema bastant més gros que dos expedient 
administratius que estan encara en procés. Els hi parlo que fa tres anys hi havien 
menys meublés i no han tancat cap. És a dir, no ho sé jo, el Paco, pobre, el veig aquí 
audiència tras audiència, eh, Consell de barri tras Consell de barri, denunciant els dos 
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meublés que té davant de casa seva. No han canviat. Són els mateixos. Hum, ostres. 
Quant triga l'Administració pública en fer un cessament d'activitat? Perquè porta tres 
anys queixant se en aquest mandat i els demés que porta. És increïble la poca dignitat 
que teniu enfront el veïnat. 

Moltes gràcies. 

La Sra. Natalia Martínez Rodríguez 

No, només això. Que entenem la frustració, és veritat que són expedients molt 
complexos i són d'una comprovació molt, molt complexa. I seguim treballant. Ah, i el 
trasllat del CRT, que la setmana passada amb la comissió de drogues doncs 
parlàvem, no? Vam tenir una oport... vam estar a punt, no? de poder tancar una 
operació aquest mateix estiu per poder fer el trasllat. Això no ha estat possible i 
seguim buscant. I el nostre compromís en traslladar, en traslladar el CRD segueix 
endavant. 

La presidenta comunica que ja han fet tots els punts previstos a l’ordre del dia, però 
que hi ha la sol·licitud de intervencions fora de l’ordre del dia. En aquest sentit, els 
recorda que el temps d’intervenció són dos minuts. 

Tot seguit, dona la paraula a la senyora Meritxell Carreres. 

La Sra. Meritxell Carreres 

Bona nit. Bueno, jo vinc a parlar de de com ens guanyem les garrofes i de com ens 
afectarà aquest Decret que vau publicar en el butlletí el 16 de juny, que està en fase 
d'al·legacions, que hem presentat ja les al·legacions, demà és l'últim dia. I el que volia 
dir és que nosaltres, o almenys l'associació a la que jo pertanyo i de la que soc 
associada des del 2016, ens vam fundar amb un mantra que sempre mantenim, que 
som l'Associació de Guies Habilitats de Catalunya, per un turisme responsable i de 
qualitat, que és això que ara voleu regular ara. I llavors aquest turisme responsable i 
de qualitat el regulem amb l'ús de ràdio guies, això és el meu emissor, això és el 
receptor i per tant, jo, aquesta tarda, abans de venir el ple tenia un grup de vint 
persones, que no eren estrictament turistes, eren d'un centre cívic gestionat per 
l'Ajuntament, que amb aquesta restricció dels quinze usuaris o quinze persones per 
grup, eh, ens afecta a tots. A nosaltres, els primers, perquè això ens rebaixarà, eh, 
l'entrada de diners. Però també vull reclamar que, a part de de complir amb aquesta 
normativa, ens heu posat a tots en el mateix sac. 

És una mica un café para todos. Nosaltres, els guies oficials, portem sempre, eh, 
observant un codi de bones pràctiques signat amb l'Ajuntament. Fem servir totes 
aquestes eines. I el que és important a l'hora de guiar un grup, no és si són vint o vint 
persones, sinó que estiguin degudament microfonats, tinguin els seus receptors i 
tinguin un guia professional que els sàpiga ordenar pel carrer. Aquesta és una, eh,  
mica la nostra batalla, perquè nosaltres, com a guies, també som guies culturals i 
educatius. Portem escoles a escoles d'infants, instituts, escoles d'adults, fem activitats 
docents. Sí? Llavors, aquesta restricció ens afecta a tots i no sabem com subsanar-la. 
Que està molt bé, moltes de les parts que heu aprovat, però aquesta, per exemple, és 
la que jo vinc a defensar, perquè, eh, considero que és una mica greu i que ens posa 
tots una mica neguitosos. Val? Les meves companyes seguiran parlant d'altres temes. 
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Gràcies. 

La presidenta dona la paraula a la senyora Agnès Rodríguez. 

La Sra. Agnés Rodríguez 

Moltes gràcies per deixant-se participar. Ah, jo, com que soc guia i m'enrotllo molt, 
llegiré, d'acord? perquè així segur que seran dos minuts i no m’enrotllaré més. 
Llàvorens, tenint present que estic a favor de la necessitat d'una regulació de les 
zones saturades de la ciutat i un decreixement turístic organitzat i per permetre la vida 
de la ciutat, evitant que la ciutat es converteixi en un parc temàtic, en un Port Aventura 
o un Poble Espanyol on no hi hagi veïns, crec que aquest Decret pot ser millorat i 
reescrit moltes vegades. Per això mateix, doncs, com a membre de l’Aguicat des del 
seu inici i presidenta durant uns anys, portem demanant, com molt bé ha dit la 
Meritxell, des del principi, regulació als carrers de Barcelona. I ens va dir, no es pot 
ser, no pot ser, no pot ser. No és possible. Als carrers no es poden regular. 

Després de dos anys d'aturada quasi total, un any parats totalment, l'Ajuntament es 
desperta el 2022, quan tornem a estar, quan encara no estem ni com estàvem el 2019, 
posant sobre la taula, no un Decret, sinó un acord de bones pràctiques, que el que el 
dia ú es diu que serà voluntari i el dia dos es diu que serà amb multes. Amb multes 
amb una cosa que existeix des del 98. Si això es podria haver aplicat ja el 2016, quan 
ho vam demanar per primera vegada, però no, esperem a que hi hagi una situació 
gravíssima, que és la mateixa que el 2019, no estem pitjor que el 2019 en quant a 
turisme. Hi ha menys hotels perquè estan, molts han tancat, però la saturació es 
percep molt més, però ja hi era, els veïns ja ho demanaven el 2000. Bueno, fa anys 
que estan demanant el decreixement i nosaltres demanàvem la regulació al carrer. 
Llàvorens, ara ens adonem que això és un problema seriós. Bueno, no, això ja fa 
temps que ho és. 

Llàvorens, aquest Decret, hum, no solucionarà un problema dels més importants, que 
és que només hi han tres zones de desencotxament al centre ciutat, a la part sud del 
barri Gòtic, d'acord? que fa que tothom hagi de passar per tot el barri Gòtic, per tota la 
Ciutat Vella, per arribar a la Pedrera. Doncs així no solucionarem res. Hem de regular 
els carrers. Estic totalment a favor de limitar els grups. Quinze em sembla excessiu 
perquè no és gestionable en quant a agències, etcètera. Un temps, reclamar un temps 
màxim i un temps mínim d'adaptació. Les agències de viatges ja tenen, la gent que ha 
comprat els seus viatges. Com els dius que d'aquí tres setmanes han de contractar 
quatre guies quan ells t’han tarificat un guia? Això no pot ser, o sigui, no es pot... 

La presidenta dic que termini. 

La senyora Agnés Rodríguez 

No, no, no, ja està, ja està. Llavòrens, només volia anomenar aquestes coses que 
s'han de tenir en compte. I aquest Decret comptin amb nosaltres per tornar-lo a 
redactar quan vulguin. 

La presidenta dona la paraula al senyora Sonia Crespo. 

La Sra. Sonia Crespo 



Districte de Ciutat Vella 

 

70  

Bueno, moltes gràcies. També jo soc guia. També hem passat una època molt 
dolenta. L’Abel és el meu marit. Ha hagut de marxar perquè tenim dos nenes. Dos 
anys sense treballar, ara podem treballar. Som també de l’Aguicat, sabem què s'ha 
treballat, sabem i considerem que s'ha de regularitzar. Vam fer el decàleg de bones 
pràctiques que es va parlar, que es va acordar i de cop i volta ens trobem amb això i 
evidentment sabem que s'ha de regular, però és el que deia l'Agnès. Tenim clients que 
ja tenim pagats perquè per que facin, per fer visites a l'octubre, al gener, al febrer. I ara 
els hi hem de dir que només podem quinze persones, quan el Museu Picasso ens 
permet d'entrar amb vint-i-cinc? 

Ens sembla realment, a més a més, sense ni avisar ni tenir temps de poder preparar 
tot això. Bueno, em sembla una mica, hum, bueno, d'espant, no? Eh, el que deia 
també la meva companya. Aquest sistema de ràdio receptors, en anglès se'n diu 
Whisper System, vol dir que susurras, no fa, no molestes. A més a més, aquesta 
normativa que ens faran anar en direccions, ja... bueno, primer diu que no podem ni 
parar a parlar. Algú sap què és un guia? Vull dir, clar que jo aquest sistema el faig 
servir per on the go, anar explicant coses. Però la gent t'ha de veure, estàs 
comunicant. No pots només parlar. O sigui, s'ha de fer parades, per favor. Llavors 
aquests carrers de direcció única, què farà? que jo, quan veig gent aquí, em busco una 
alternativa, perquè soc guia, perquè em coneixo els carrers, perquè sé per on no hi ha 
gent, i ara hauré de passar per aquest carrer, perquè la normativa m'ho diu? 

És que em sembla ridícul. Realment jo no sé qui ha dictat això, però me sembla que 
no és acordat amb els guies, això per començar. Quan s'està, hum, treballant des de 
fa temps i s'ha fet reunions i s'ha acordat coses, vull dir. Ha sortit i a més a més, això 
de les multes. Ens multaran amb tres mil euros? ¿Perdón? O sigui, hum, si us plau, 
replantegeu-vos. Jo ja he fet les al·legacions. M'ha costat horrors, tres dies barallant-
me amb l'ordinador perquè em deia que demasiadas palabras que no sé qué... 

La presidenta dic que termini. 

La Sra. Sonia Crespo 

... error. Ja està. Ja ho he dit. 

La presidenta dona la paraula al senyora Inés Calzado. 

La Sra. Inés Calzado 

Hola, bona tarda. Bona tarda a tothom. Gràcies per donar-nos la veu. Des d’APIT, que 
és l'associació de la qual jo soc presidenta, Associació de guies, sí que pensem que 
és un Decret que s'ha fet amb massa velocitat. I sí que és veritat que es va fer un 
acord de bones, de bones pràctiques, però per fer un començament a caminar, però 
d'un dia a l'altre ens vam trobar que directament això era lleu, amb unes penalitzacions 
de mil cinc-cents euros, mil cinc-cents euros. O sigui, lo qual és fora de la butxaca de 
qualsevol persona. 

Tres mil si és reincident, és absurd. Allavòrens, a més de, lo que ja han comentat les 
meves companyes, no hi ha puestos per encotxar i desencotxar. Els grups de quinze 
persones? A veure, un grup de trenta persones amb ràdio, la ràdio guies, amb el 
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Whisper, tu els pots dir, si us plau, posin a la dreta, posin a l'esquerra, vagin cap aquí i 
cap allà, pots parlar amb ells. 

O sigui, amb trenta, amb quinze, gritant al mig del carrer, no. Llavòrens no és el 
número de persones sinó com els portem, i per això estem els guies oficials. 
Allavòrens, si us plau, recapitulem una mica amb tot lo que és el Decret. Escolteu totes 
les al·legacions que estem fent, que han estat moltes. Estudieu-la amb bons ulls, vale? 
i mirem si us plau de, si, si a vegades és molt més intel·ligent donar un pas enrere per 
després donar tres endavant. 

Gràcies, gràcies a tots. 

La presidenta dona la paraula al senyor regidor. 

El regidor 

Bé, abans que res gràcies per haver aguantat fins les deu de la nit. Us hauria de 
contestar unes quantes coses i sempre em demanen que sigui concís. Però això 
requereix una resposta una mica elaborada. Ahir ja ens vam reunir, Inés. La setmana 
que ve ens reunirem també amb l'altra associació. Ah, aquest Decret és, deixeu-m'ho 
dir de forma col·loquial, és un enganxa, o com es diu allò, retalla i enganxa? del Decret 
de bones pràctiques. Ah, un copia y pega, en castellà, no? Del Decret de bones 
pràctiques diu unes coses, unes direccions, uns números. Al Districte de Ciutat Vella 
no ens hem inventat res que no surti del Decret, de les bones pràctiques. D'acord? Ara 
mateix estem en període d'al·legacions. Les al·legacions es miraran totes, una per 
una. 

I per tant, jo ara no puc dir quines s'acceptaran o que s'acceptarà o que no 
s'acceptarà, perquè, estaria, entre altres coses, prevaricant. Hi ha un Decret que en el 
seu dia ja vam dir, quan ens vam reunir i quan vam fer la roda de premsa conjunta, 
després d'aquesta declaració de bones pràctiques vindrà un Decret. Perquè jo 
necessito, sí o sí, poder apartar aquells que fan les coses malament i els que fan les 
coses malament són aquells que no estan regulats i que aquest Decret igualment els 
introdueix. Tenim tot un guiatge oficial, que estan representats per les nostres dues 
associacions, ah, que sabem que voleu fer les coses bé, que a més a més ens hem 
reunit i ens heu explicat com funcioneu. Però després tenim tot una altra guiatge mal 
anomenat d'economia col·laborativa, que no està regulat i que jo considero que la 
Generalitat hauria de regular amb una llei del Turisme i no l'hauria de deixar fora. Però 
aquest Decret ens permet agafar en aquests free tours i poder, eh, actuar contra d’ells 
perquè són, i ho sabem, els que fan més males pràctiques. Però no podem diferenciar 
entre tipus d'activitat econòmica. Per tant, el que estem fent és fer una normativa a 
part, el guiatge amb finalitats turístiques, i ara l'hem de desenvolupar. El que volem és: 
aïllar aquells que fan les coses malament, aquells que es posen amb un paraigües 
enmig d'una plaça i recull a vint, trenta, quaranta, cinquanta, seixanta persones, i 
aquests ja sabem que són els que molesten.  

D'altra banda, vosaltres sou dues associacions que ens veu explicar que aglutineu a 
vuit-centes, a vuit-cents, aproximadament, guies turístics. Jo entenc que n’hi haurà qui 
ho fareu molt bé i també n'hi haurà qui no farà bé les coses. Per tant, el Districte de 
Ciutat Vella és un districte, i vosaltres el coneixeu molt bé, en el que hi ha una 
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saturació i una atenció a l'espai públic molt gran, de dia i de nit. I es necessita ordenar 
i es necessita regular. Les coses no s'autoregulen i les coses no s'autogovernen. O 
poses normes, o la cosa no funciona. I després és responsabilitat nostra que fer-ho 
complir. Hem d'ordenar i hem de regular les terrasses, hem d'ordenar i hem de regular 
les activitats econòmiques i hem d'ordenar i hem de regular també el guiatge turístic. 
Aleshores, estem en un període d'al·legacions que es tanca. S'estudiaran 
absolutament totes, una per una. L'Administració municipal no comença multant. No 
comencen anant a saco multant a la gent. Hi ha un moment en el que s'explica, en el 
que hi ha persones al carrer que s'acosten, a qui ho fa malament i què els diu, Ei! 
Recordeu que això s'ha de fer com amb el Pla de Mobilitat. No comencem a multar el 
primer dia que un entra per un carrer que no ha d'entrar. Se li diu, es fa pedagogia, 
etcètera, etcètera. I arriba un moment en què considerem i evidentment és 
discrecional, eh? En el que considerem, doncs, que ja la informació ha sigut suficient 
en el que es comença a multar. 

Estem d'acord, crec en el marc, que és aquesta necessitat de regular. L’Agnès també 
ha dit que es parla de decreixement turístic. Jo crec que hi ha d'haver menys turistes a 
la ciutat de Barcelona i així ho he dit moltes vegades. Hi ha d'haver menys turistes a 
Ciutat Vella i perquè hi hagi menys turistes a Ciutat Vella hi ha menys turistes a 
Barcelona. N’estic convençut i amb la reunió d'ahir també ens veu dir tot el tema del 
desencoxament. Em vaig comprometre a parlar amb els regidors corresponents. Jo 
aquest matí ja ho he fet. I el que vem intentar, i és veritat que l'Administració moltes 
vegades és lenta, això ho haurien d'haver fet abans, i no és potestat del Districte de 
Ciutat Vella, eh? però nosaltres hem empès veient el que estava passant ara fa uns 
mesos i hem empès i hem provocat que passi tot això per tota la ciutat, amb una 
especificitat de Ciutat Vella. Hum, les al·legacions les mirarem, les mirarem una per 
una, no les desatendrem i a partir d'aquí aquest Decret s'acabarà aprovant 
definitivament amb algunes modificacions, si s'escau. I no ho sé. No us ho pod..., no 
ho sé, però amb algunes modificacions, perquè crec que és imprescindible regular el 
turisme i és imprescindible governar el turisme. I qui ho fa avui per avui i què amb 
aquest Decret és des del Districte i des de l'Ajuntament de Barcelona. 

I l'important d'aquella primera reunió que vam tenir fa tres mesos i que a partir d'aquí 
tot això, i ho vam dir, és, ostres, comencem un espai de treball en el que hi haurà 
acords i desacords en contres i desencontres, però hem de seguir parlant i hem de 
tenir la capacitat de seguir dialogant. Estic disposat a canviar el que calgui. D'acord? 
Estic disposat a canviar el que calgui. Ara, el que no estic disposat és que el Districte 
de Ciutat Vella sigui per a uns o sigui per a uns altres, hi hagi el desgavell que hi ha. I 
a la llarga decidim que siguin quinze, decidim que siguin, setanta-cinc, més igual, 
s'haurà d'acabar complint. S'haurà d'acabar complint. Per tant, hem de fer aquesta 
normativa. S'ha de governar el turisme. S'haurien de fer moltes més coses i tenim una 
línia de comunicació que ja està oberta, amb un Decret que no satisfà amb algunes 
coses, amb unes altres sí. Veiem les al·legacions, siguem raonables i si s'ha de 
canviar alguna cosa més endavant ja ho canviarem, si no funciona, eh?... 

La presidenta demana concreció. 

El regidor 
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... concretar amb persones a les que no he vist mai. Ens sembla que requereix una 
explicació. Bé. Ja ho saps, Inés i companyia, que ens hem trobat unes quantes 
vegades. Tenim els telèfons i anirem parlant, eh? 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, la presidenta aixeca la sessió a les 22.03 
hores i desitja bones vacances. 

 

 

La secretària del Consell 

 

Vist i plau  

La presidenta 
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